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nyozGaT’Ta ramazan ayının başla-masına günler kala uygun fiyata etsatın almak isteyen vatandaşlar Etve Süt Kurumu’nun önünde sabahınilk ışıklarıyla birlikte sıraya girdi. Sa-dece birer paket alabilecekleri kıy-ma ve kuşbaşı için bekleyen vatan-daşlardan biri, “Ramazan hazırlığıiçin geldik. Kıyma alacağım. Sıra ge-lirse alacağız, kalırsa, kalmazsa ha-vamızı alacağız” şeklinde konuştu.

1-1,5 puan 
öndeyiz
ncUmhUr İttifakı’nın İstanbulBüyükşehir Belediye (İBB)Başkan adayı Murat Kurum,“İlk ankette 2,5-3 puan geri-deydik. Projeleri-mizi açıkladık. Bizöne geçtik. Bugün1-1,5 puan önde-yiz. Bunların haz-medemediği bu. Telaşları bun-dan. Murat Kurum öne geçer.İnsanların sorunlarına yüzü-nüzü dönerseniz, insanlar dasize cevabı verir” dedi. / 6’da Ukrayna'da 

yeni gerilimFransa Cumhurbaşkanı Macron, Ukrayna’ya askergönderilmesinin göz ardı edilemeyeceğini söyledi.Kremlin ise “NATO ile çatışma kaçınılmaz olur” dedi
nemmanUel Macron, gerekmesi halinde Batılı birliklerin Ukray-na’ya gönderilmesi ihtimalinin göz ardı edilemeyeceğini söyledi.Paris’te düzenlenen ‘Ukrayna’ya Destek’ Konferansında Macron,“Rusya’nın bu savaşı kazanmaması için her şeyi yapacağız” dedi.Ukrayna’ya daha fazla askeri yardım konusunu görüşmek içinbir araya gelen liderler fikir birliğine varamadı. Kremlin ise buaçıkalamalara, Avrupa’dan Ukrayna’ya gönderilmesi halinde“NATO ile çatışmanın kaçınılmaz olacağı” diye yanıt verdi. / 7’de

ncUmhUrBaşkanı Recep Tayyip Erdo-ğan, partisinin Manisa mitinginde ko-nuştu. Erdoğan’ın hedefinde yine mu-halefet vardı: “Kendi partisine sözünügeçiremediği halde borusunu buralar-da öttürmeye heveslenen biri var. Ken-disine sesleniyorum hiç merak etme-sin kendini boşuna paralamasın boy-nuna vurulan prangalardan kurtulaca-ğı gün çok yakındır. 31 Mart’ta onu daözgürleştirerek maruz kaldığı eziyet-ten kurtaracağız bir önceki gibi.
nher işi gizli saklı yapmayı adet bildiler,İstanbul ve Mersin’de kirli ittifakın far-kındayız. Türkiye düşmanı çevrelerlehareket etmekten çekinmediler, şehir-lerimizin geleceği kirli pazarlıklarınmezesi yapılamaz. Bırakın dünyada veTürkiye’de ne olup bittiğini, kendimemleketleriyle bile ilgilenme gereğiduymuyorlar. Böyle siyaset olmaz. 3-5belediye alacağız diye siyasi bölücüle-re bu derece teslim olunmaz.” / 6’da

31 Mart'ta onu da 
özgürleştireceğizCHP lideri Özel’i isim vermeden kendi mem-leketinde eleştiren Cumhurbaşkanı Erdoğan,“Partisine sözünü geçiremediği halde borusunuburalarda öttürmeye heveslenen biri var. Hiçmerak etmesin, 31 Mart’ta onu da özgürleştire-rek maruz kaldığı eziyetten kurtaracağız” dedi

Erdoğan, Manisa’da
çocuklar tarafından
yöresel kıyafetlerle
karşılandı.NATO'dan 

dev tatbikat
nnaTo’nUn denizaltı savunmaharbi konusunda müttefik ül-keler arasındaki iş birliğini ge-liştirmek ve eğitim seviyesiniartırmak için düzenlediği‘Dynamic Manta 2024’ tatbi-katı başladı. İtalya Deniz Kuv-vetlerinin ev sahipliğindekitatbikata Türkiye de katılıyor.

Mira ilk ifadesini verdi
nankara Keçiören’de okulda fenalaşarak yoğun bakıma alınan9 yaşındaki Mira Şahin, ilk ifadesini verdi. Okulda düşüp kafa-sını sıraya çarptığını anlatan Mira’nın ifadesine göre, başınınağrıdığı söylemesine rağmen bilincini kaybedene ka-dar ambulans çağrılmadı. Öte yandan Mira’nın sağlıkdurumunun iyiye gittiğini söyleyen baba Çağrı Şahin,“Yürütmeye çalışıyorlar. O aşamayı da tamamladık-tan sonra servise çıkaracağız” dedi. / 3’Te

Açlık sınırı 19 bin 
liraya dayandı

n Birleşik kamu iş konfederasyonu araş-
tırmasına göre, Türkiye’de yaşayan dört
kişilik bir ailenin temel ihtiyaçlarını kar-
şılayabilmesi için gereken maliyetlerde
önemli artışlar yaşandı. Buna göre, şu-
bat 2024’te dört kişilik bir ailenin açlık
sınırı 18 bin 973 Tl’ye, yoksulluk sınırı
ise 52 bin 375 Tl’ye çıktı. / 6’da

Ucuz et kuyruğu uzadıkça uzadı

Bu da "ABD Baharı'nın"
baslangıcı olur mu?Dünyanın seyirci kaldığı Gazze'deki İsrail katliama tepki gösteren Aaron Bushnell isimli ABD'li asker İsrail'in Washington Büyükelçiliğinin önünde kendini yaktı. ABD kamuoyu Joe Biden yönetiminin terördevleti İsrail’e verdiği koşulsuz desteği yeniden sorgulamaya başlarken olay akıllara Arap Baharı'nı getirdi. Tunuslu gazeteci Abderrak Zorgui'nin ekonomik nedenlerden dolayı kendini yakarak intihar etmesiyle başlayan Arap Baharı'nın benzerinin ABD'de yaşanıp yaşanmayacağı merak konusu oldu

DÜNYA GÜNDEMİNE OTURDU
n siyonisT israil’in Gazze’deki katliamı aralıksızdevam ederken dünya gündemine ABD’de yaşa-nan bir olay oturdu. İsrail'in Washington Büyük-elçiliği önüne gelerek Gazze'deki katliama tepkigösteren ABD Hava Kuvvetleri askeri AaronBushnell "Soykırıma ortak olmayacağım" diyerekkendini yaktı. Bushnell'in, kendisini ateşe verme-si sosyal medyanın gündemine otururken Gaz-ze’deki vahşete sessiz kalan dünyaya karşı bir is-yan olarak olarak değerlendirildi. Bu eylemindünya genelinde daha büyük kitlesel eylemleredönüşüp dönüşmeyeceği merak konusu oldu. 

ZULME TAHAMMÜL EDEMEDİ
nayrıca soykırım destekçisi ABD’nin İsrail politi-kasında bir değişikliğe gidip gitmeyeceği de yeni-den gündeme geldi. Bebek katili terör devleti İs-rail'in Gazze'de uyguladığı soykırımda 143. güngeride kaldı. Siyonist İsrail ordusunun, halkı zorlaaç ve susuz bıraktığı abluka altındaki Gazze Şeri-di'ne düzenlediği saldırılarda can kaybı 30 bineyaklaşırken eli kanlı Tel Aviv yönetimi  bir yan-dan da Refah’a saldırı planları yapıyor. Çocuk-yaş-lı demeden binlerce masumu katleden katil İsra-il’e dünya seyirci kalmış durumda. Eli kanlı Bin-yamin Netanyahu’nu yönetimine tonlarca silahve mühimmat desteği yanında maddi destek desağlayan ABD ise katliamın ortağı konumunda. 

“FİLİSTİN’E ÖZGÜRLÜK”
nBU gelişmeler ışığında ABD’de dikkat çeken birprotesto yaşandı. 30 bine yakın masum Filistinli-yi katleden İsrail’in zulmüne daha fazla taham-mül edemeyen 25 yaşındaki ABD Hava Kuvvetle-ri askeri Aaron Bushnell, İsrail Büyükelçiliğiönünde kendini yakarak hayatına son verdi. İsra-il'in Washington Büyükelçiliği önüne yürüyenBushnell, "Şimdi oldukça şiddetli bir protesto dü-zenleyeceğim ancak Filistinlilerin işgalcilerinelinde yaşadıkları karşısında benim eylemim çokda büyük bir şey değil." şeklinde konuştu. Bush-nell’in son sözleri, ise “Özgür Filistin” oldu.
PROTESTO DALGASI BAŞLAR MI?

nGazze Şeridi'nde Filistin halkına yönelik siyonistkatliamlara ve etnik temizliğe ışık tutmak için Aa-ron Bushnell’in hayatını feda ettiği eylem dünya-da büyük ses getirdi. Filistin yönetimi başta Müs-lüman ülkeler olmak üzere dünya ülkelerindensoykırıma karşı yeteri destek alamadığını her se-ferde dile getiriyor. Başta Avrupa ülkelei olmaküzere ülke başkentlerinde zaman zaman Filis-tin’e destek yürüyüşleri yapılsa da bu girişimlerİsrail’in katliam planında bir değişklik ya da geriadım getirmedi. Yaşanan olaydan sonra ABD ka-muoyu Başkan Joe Biden yönetiminin eli kanlı te-rör devleti İsrail’e verdiği koşulsuz desteği yeni-den sorgulattı.

“ABD BAHARI” OLUR MU?
namerikalıların çoğu İsrail’e silah verilmesinidesteklemiyor ve Gazze’ye insani yardım sağlan-ması gerektiğini düşünüyor. Kongre’de görev ya-pan tek Filistinli-Amerikalı olarak Rashida Tlaib,bir anda istenmeyen kişi ilan edildi ve ateşkes ta-lep ettiği için kınandı. Başta Irak, Lübnan, Suriyeve Yemen olmak üzere gittiği her coğrafyaya kanve gözyaşı götüren, ülkeleri işgal ederek sömürenABD’nin Gazze’deki katliamda tavrı dünya ka-muoyunun tepkisini çekti. ABD'nin girdiği savaş-ların, askeri müdahelelerin Amerika halkına fatu-rası 9 trilyon dolar olarak hesaplanıyor. 
ABD MEDYASI 3 MAYMUNU OYNADI
nTUnUslU gazeteci Abderrak Zorgui'nin ekonomiknedenlerden dolayı kendini yakarak intihar et-mesiyle başlayan Arap Bahar’ı 20 yıldan uzunsüre Tunus'u demir yumrukla yöneten ZeynelAbidin Bin Ali'nin kitlesel halk gösterileri karşı-sında devrilmesine neden omuştu. Yaşanan buolay tüm Arap coğrafyası için yepyeni bir sayfaaçmıştı. Bushnell’in kendini yakması da ABD'detarihi için bir dönüm noktası olabilir. Katliam des-tekçisi Biden yönetiminin devrilmesine götürnbir sürecin kıvılcımı olup olmayacağının yakın za-manda kendisni göstermesi bekleniyor. ABDmedyası ise katliama karşı tutumunu sürdürerekeylem karşısında üç maymunu oynadı. / 7’de

Açlık riski 
her geçen 

gün artıyor
n UlUslararası Kızılhaç ve Kızılay DernekleriFederasyonu (IFRC) Genel Sekreteri Jagan Cha-pagain, Gazze’deki duruma ilişkin paylaşımdabulundu. “Gazze’de ciddi bir gıda güvensizliğiyaşanıyor” ifadesini kullanan Chapagain, nüfu-sun yaklaşık yüzde 80’inin halihazırda acil veyayıkıcı akut gıda güvensizliği koşullarıyla karşıkarşıya olması nedeniyle açlık riskinin her ge-çen gün arttığını vurguladı. / 7’de
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The Guardian gazetesinin haberine göre, Arjantin'in Antark
tika bilimsel araştırma istasyonu Primavera Üssü'ndeki bilim 
insanları, ölen iki kutup martısını inceledi. 

Bilim insanları, iki kutup martısında kuş gribi görüldüğüne 
işaret ederek bunun Antarktika ana karasındaki ilk vakalar 
olduğunu kaydetti. 

 
Antarktika Araştırmaları Bilimsel Komitesi ise Antarktika'

daki Hope Bay'da da H5N1 olduğundan şüphelenilen bazı 
vakalara rastlandığını bildirdi. 

Araştırma ekibinin raporunda, "Bu keşif, kıtayı diğerlerinden 
ayıran doğal sınırlara ve mesafeye rağmen ilk kez H5N1 
virüsünün Antarktika'ya ulaştığını gösteriyor." ifadesi kul
lanıldı. 

 
Öte yandan, bilim insanları kuş gribinin dünya genelinde 

yayılmaya devam ettiğini, virüsün kıta ana karasına göçmen 
kuşlar tarafından getirilmiş olabileceğini belirtti. 

H5N1 olarak adlandırılan kuş gribi nedeniyle 2021'den bu 
yana milyonlarca kuş telef oldu.

228 ŞUBAT 2024 ÇARŞAMBASAĞLIK

Antarktika ana 
karasında ilk 
kez kuş gribine 
rastlandı 

 Dünyada 7 binden fazla farklı nadir hastalık var! 

Üzgün ya da öfkeli olduğunuzda  
sorunun çözümü buzdolabında değil!

Bazı metabolik, psikolojik 
ya da sosyolojik faktörler ne
deniyle kontrol kaybe
dildiğinde, beslenme 
sorunları yaşandığına işaret 
eden uzmanlar, bunlar 
arasında en sık görülenin 
duygusal yeme olduğunu 
söylüyor.  

 
Duygusal yemenin, olum

suz duygulara karşılık olarak 
gelişen ve aşırı yeme eğilim
ini gösteren bir davranış 
bozukluğu olduğunu vurgu
layan Uzman Klinik Psikolog 
Özgenur Taşkın, “Duygusal 
yeme özellikle olumsuz 
emosyonlar denilen yoğun 
stres, anksiyete, depresyon, 
kızgınlık, öfke ve hüzün gibi 
duygu yoğunlukları 
yaşandığında daha çok tetik
lendiği biliniyor.” dedi.  

 
Üsküdar Üniversitesi NPİS

TANBUL Hastanesi Uzman 
Klinik Psikolog Özgenur 
Taşkın, 26 Şubat3 Mart 
2024 tarihleri arasındaki 
Yeme Bozukluğu Farkındalık 
Haftasına dikkat çekerek, 
yeme bozuklukları ve 
psikoloji konusunu değer
lendirdi. 

 
En sık görülen yeme 

bozukluğu; duygusal 
yeme… 

 
Uzman Klinik Psikolog Öz

genur Taşkın, sağlıklı olabil
menin ön koşullarından 
birinin yeterli ve dengeli 
beslenmek olduğunu ifade 
ederek, “Bu kontrolü bazı 
metabolik, psikolojik ya da 
sosyolojik faktörler nedeni 

ile kaybettiğimizde çeşitli 
beslenme sorunları 
yaşanıyor. Bunlar arasında en 
sık karşımıza çıkan çeşidi ise 
duygusal yemedir.” dedi. 

 
Duygusal yemenin, olum

suz duygulara karşılık olarak 
gelişen ve aşırı yeme eğilim
ini gösteren bir davranış 
bozukluğu olduğunu vurgu
layan Uzman Klinik Psikolog 
Özgenur Taşkın, “Ruh 
halinde gelişen olumsuzluk
ları kontrol etme dürtüsü ile 
ortaya çıkan bu yeme 
davranışında normalden çok 
daha fazla yemek yeme, 
gerekenden daha yağlı, tuzlu 
ve şekerli yeme davranışları 
gözleniyor.” şeklinde 
konuştu. 

 
Duygusal yemeyi özel

likle olumsuz emosyonlar 
tetikliyor 

 
Bilim insanlarının farklı 

duygu durumlarının yemek 

yeme sürecinde, bireylerin 
yemek davranışını nasıl etk
ilediğini araştırdığını kayde
den Uzman Klinik Psikolog 
Özgenur Taşkın, “Bunun 
sonucunda ise duygusal 
yemenin özellikle olumsuz 
emosyonlar denilen yoğun 
stres, anksiyete, depresyon, 
kızgınlık, öfke ve hüzün gibi 
duygu yoğunlukları 
yaşandığında daha çok tetik
lendiği ortaya çıkarmıştır.” 
dedi.  

 
Yalnızlık duygusunda 

boşluk hissi yemek yiyerek 
doldurulmaya çalışılıyor 

 
Duygusal yemenin düşük 

benlik saygısı ve yetersizlik 
duygularıyla ilişkili olduğu
nun da saptandığını dile ge
tiren Uzman Klinik Psikolog 
Özgenur Taşkın, şöyle devam 
etti: 

 
“Kişilerin hayatlarında 

yaşadıkları olumsuzluklar 

yemek alışkanlıklarını ciddi 
anlamda etkiliyor. Ayrılıklar, 
aldatılmalar, kayıplar, işsizlik 
gibi yaşanan olumsuzluklar 
kişide ciddi anlamdan bir 
boşluk hissi yaratıyor. Yalnı
zlık duygusuyla baş edile
memesiyle yeme 
bozuklukları başlayabiliyor 
ve sonrasında kişiler aidiyet 
duygusunu yitirebiliyor.  Bu 
noktada boşluğu yemek yiy
erek doldurmaya çalışıyorlar. 

 
“Bitkin ya da sıkılmış 

olduğunuzda sorunun 
çözümünü bulacağınız 
adres buzdolabı değil” 

 
Oysa üzgün, öfkeli, yalnız, 

bitkin ya da sıkılmış 
olduğunuzda sorunun 
çözümünü bulacağınız adres 
buzdolabı değil. Bilmemiz 
gereken en önemli nokta, 
duygusal açlığın yiyecekler 
ile doldurulamayacağıdır.  
İnsan yemek yediği anda 
kendini iyi hissedebilir ama 

yemek bittiğinde duygular 
bitmez üstelik kötü duygu
ların üstüne bir de fazladan 
alınan kilolar eklenebilir.” 

 
“Bilinçsizce yemek yeme 

yerine bilinçli yemeyi 
öğrenebilirsiniz” 

 
Uzman Klinik Psikolog Öz

genur Taşkın, sorunun 
çözümüne ilişkin de şunları 
kaydetti: 

 
“Duygularınızı ele almanın 

sağlıklı yollarını bulabilir, bil
inçsizce yemek yeme yerine 
bilinçli yemeyi öğrenebilir, 
kilonuzu kontrol altına alıp 
duygusal gıda tüketimine son 
verebilirsiniz. Eğer siz de 
duygusal yeme noktasında 
kendinizi durduramıyorsanız 
mutlaka psikolojik destek al
malısınız.” dedi. 

     NUR BATU

Kistik fibrozis, fenilketonüri ve SMA 
hastalığı gibi yenidoğan bebeklerde 
taranan, son zamanlarda bazılarının adını 
daha sık duyduğumuz nadir hastalıklar, 
tüm dünyada yaklaşık 7 bin hastalığı kap
sıyor ve bu hastalıklar 300 milyon kişiyi 
etkiliyor. Nadir hastalık, 2 bin kişiden 
1’inde veya daha az görülen hastalıkların 
tümünü içinde barındıran bir şemsiye 
terim olarak kullanılıyor. Yani bu hastalık
ların bazıları 2 bin kişiden 1’inde görülse 
de bazı nadir hastalıklara milyonda 1 rast
lanıyor. Bu hastalıkların içinde; nadir olan
lar, ultranadir olanlar, hatta nanonadir 
olan hastalıklar var. Hal böyle olunca adı 
“nadir” olsa da nüfusun yüzde 6 ila 8’ini 
etkiliyor.  Çok sayıda kişinin yaşamını etk
ileyen bu hastalıklara dikkat çekmek üzere 
her 4 yılda bir takvimlerde gördüğümüz 
29 Şubat, bu özelliğinden dolayı Nadir 
Hastalıklar Farkındalık Günü için seçilmiş. 
Her yıl 28 ya da 4 yılda bir 29 Şubat’ta 
çeşitli farkındalık çalışmalarıyla toplumun 
dikkatinin nadir hastalıklara çekilmesi ve 
bilgilendirilmesi hedefleniyor. Nadir 
hastalıklarla ilgili Acıbadem Üniversitesi 
Nadir Hastalıklar ve Yetim İlaçlar Uygu
lama ve Araştırma Merkezi (ACURARE) 
Müdürü ve Çocuk Genetik Hastalıkları Uz
manı Prof. Dr. Yasemin Alanay’dan bilgi 
aldık.  

 
Çocukluk çağında tanı konuyor 
Nadir hastalıkların yüzde 80’inin nedeni 

genetik olunca, hastaların neredeyse 
yarısını çocuklar oluşturuyor. Bu hastalık
ların yüzde 95’inin tedavisi olmadığı için 
çocukların yüzde 30’u 5 yaşına gelmeden 
hayata veda ediyor. Hastaların yüzde 
50’sine çocukluk çağında teşhis konul
duğunu belirten Çocuk Genetik Hastalık
ları Uzmanı Prof. Dr. Yasemin Alanay, 
“Nadir hastalık görülen bireylerde tanı 
süreci bazen yılları alıyor, bu süreçte 
hastaların farklı branştan pek çok hekime 
görünmesi gerekebiliyor, bazı hastalarda 
tanı geç konulduğu için de tedavi şansı or
tadan kalkıyor. Ayrıca çoğu nadir 
hastalığın tedavisi bulunmuyor. Bu neden
lerle ne yazık ki nadir hastalıkla dünyaya 
gelen her 10 çocuktan 3’ü beş yaşından 
önce hayatını kaybediyor” diyor. Bir yaş al
tındaki çocuk ölümlerinin yüzde 35’i yine 
bu nadir hastalıklardan kaynaklanıyor.  

 
Akraba evlilikleri bu çekinik kalıtılan 

nadir hastalıkları artırıyor 
Ülkemizde yaklaşık 67 milyon kişinin 

nadir hastalıklara sahip olduğu tahmin 
ediliyor. Erken tanı ve tedavi uygulan
madığı durumda çoğu nadir hastalık 
metabolik, kronik ve hatta ölümcül şekilde 
ilerleyebiliyor. Nadir hastalıkların yüzde 
80’inin genetik faktörlerden kay
naklandığına dikkat çeken Prof. Dr. 
Yasemin Alanay, “Nadir hastalıklarda 
genetik nedenler ilk sırada. Tüm hastalık

ların ancak yüzde 20’si çevresel ya da bil
inmeyen nedenlere bağlı olarak gelişiyor. 
Yüzde 80’inin genetik olması, akrabalar 
arasında olan evlilik sonucu çocukların bu 
hastalıklarla karşılaşma olasılığını yük
seltiyor. Maalesef ülkemizde akraba evliliği 
yüzde 21, yani her 5 evlilikten biri akraba 
evliliği. Bu yüksek oran anne babanın 
taşıyıcılığı nedeniyle ortaya çıkan nadir 
hastalıkların sıklığını artırıyor. Bunun 
sonucunda da genetik geçişli ve çekinik 
olarak kalıtılan hastalıklara ülkemizde 
Avrupa ve ABD’den daha çok rastlanıyor” 
diyor.  

 
Tedavide “Yetim İlaç” kullanılıyor 
 
7 binden fazla hastalığı kapsayan nadir 

hastalıklar, farklı kişilerde ve aynı ailenin 
farklı üyelerinde bile farklı seyir izleye
biliyor. Tedavisi olan ancak nadir olduğu 
için pahalı ilaçların kullanılması gereken 
durumlarda aileler özel bakım ve tedavi 
yöntemlerine, ilaçlara, sarf malzemelerine, 
özel besinlere ve tıbbi cihazlara ulaşmakta 
güçlük çekiyor. Araştırmageliştirme 
süreçlerinin ise oldukça uzun, zor ve 
maliyetli olması nedeniyle nadir hastalık 
ilaçları “Yetim İlaç” olarak adlandırılıyor. 
Çoğu yurtdışında üretilen bu ilaçların ruh
satlı olmayanları ancak Türk Eczacıları Bir
liği (TEB) aracılığıyla hastalara 
ulaştırılıyor.   

 
Nadir Hastalıklar Merkezi ve İSTisNA 

Platformu kuruldu 
Nadir hastalıklar, tek başına ele 

alındığında nadir oldukları için bilimsel 
veri az, çalışmalar kısıtlı, tanı ve tedavi 
yöntemleri ise büyük oranda eksik. Bu ne
denle  nadir hastalığa sahip bireylerin 
önemli bir kısmında hastalıklarına yol 
açan sebeplerin belirlenemediğine ve 
tanıların konulamadığına dikkat çeken 
Prof. Dr. Yasemin Alanay; nadir hastalık
lara sahip bireylerin tanı alana kadar 
sağlık sistemleri içinde birçok tetkikten 
geçirilmesinin ve hatta yanlış tedavi uygu
lamalarına maruz bırakılmasının hem 
ciddi bir halk sağlığı sorunu hem de sağlık 
ekonomisi için ciddi bir kayıp yarattığını 
vurguluyor.  Acıbadem Üniversitesi 
bünyesinde 2017 yılında kurulan “Nadir 
Hastalıklar ve Yetim İlaçlar Uygulama ve 
Araştırma MerkeziACURARE” ile nadir 
hastalıklar ve bu hastalıkların tedavisinde 
kullanılan yetim ilaçlar alanında tanı ve te
davi olanaklarının iyileştirilmesini, bilim
sel ve klinik araştırmaların artırılmasını, 
hastaların yaşam kalitesinin yük
seltilmesini ve katılımlarının sağlanmasını, 
var olan kaynakların geliştirilmesini ve 
daha verimli kullanılmasını amaçladık
larını belirten  Prof. Dr. Yasemin Alanay, sö
zlerine şöyle devam ediyor: “Bu amaca 
yönelik olarak 2022 yılında İstanbul 
Kalkınma Ajansı (İSTKA) tarafından 

desteklenen, Acıbadem Üniversitesi ve 
ACURARE yürütücülüğü ve İstanbul 
Üniversitesi ortaklığı ile “İStanbul Tanısız 
ve NAdir Hastalıklara Çözüm PlatformuİS
TisNA” Projesi, tasarlandı. Biyobanka, 
çevrimsel araştırmalar ve tanısız hastalık
lar programı gibi tanı ve tedaviye ışık 
tutabilecek faaliyetleri bünyesine katarak 
ve yoğun eğitim faaliyetleri, farkındalık ve 
yaygınlaştırma çalışmaları ile sosyal yön
den de destek olabilecek bir platform ku
rulmasını amaçlamaktadır. Platform; 
tanısız ve nadir hastalıklar alanında hasta 
ve hasta dernekleri, bilim insanları, kamu 
kuruluşları ve toplumun geneline yönelik 
sağlık sistemi organizasyonunun sağlan
ması, bu alanda araştırma faaliyetlerinin 
artırılması ve bu faaliyetleri gerçekleştire
cek paydaşları bir araya getirme, ulusal ve 
uluslararası biyobankaların entegrasyonu 
ve yine bu alanda bilim insanlarının 
yetiştirilmesine yönelik çalışmalar gerçek
leştirmeyi hedeflemektedir. Bunlara ek 
olarak ülkemizde nadir hastalıkların 
ekonomik yükünün tespiti için örnek 
hastalıklar seçilerek, tanı, tedavi ve idame 
süreçlerinde ortaya çıkan ekonomik yükün 
belirlenmesi amaçlanıyor. Ayrıca bu 
çalışma ve araştırmalardan elde edilecek 
bulgular ile orta vadede yetim ilaç çalış
malarına da destek sağlanması planlan
maktadır” 

 
Çocuk Genetik Hastalıkları Uzmanı 

Prof. Dr. Yasemin Alanay bazı nadir 
hastalıklar hakkında şu bilgileri 
veriyor.  

 
Saçları ve kirpikleri de beyaz! 
Albinizm: Cildimizin, kaş, kirpik ve göz 

rengimizi belirleyen genetik özelliklerimiz. 
Anne babadan alınan özelliklere renk 

veren ise melanin pigmentleri. Albinizm 
hastalarında melanin pigmenleri oluş
muyor. Dolayısıyla bembeyaz bir cilt, beyaz 
kirpik ve kaşlarla dünyaya geliyorlar. 
Melanin pigmentlerinin olmaması onları 
güneş ışınlarına karşı hassas hale getiriyor, 
dikkat edilmezse cilt kanserine yakalanma 
oranları yükseliyor.  

 
Çok Semptom bir Sendrom 
CHARGE Sendromu: Kolobom, kalp prob

lemleri, arka burun deliklerinin kapalı ol
ması, Büyüme ve gelişme geriliği, genital 
organ anomalileri, kulak anomalileri gibi 
çoklu semptomlarla seyreden ve adını da 
bu semptomların baş harfinden alan nadir 
bir hastalık. CHD7 genindeki mutasyonlar 
genelde ilk kez ve tesadüfen ortaya çıkıyor. 
Bebeklik döneminde ortaya çıkan pek çok 
sağlık sorunu hayati tehlikelere neden ola
biliyor.  

 
Sinir ucu tümörleri 
Nörofibromatozis: Dünya genelinde yak

laşık olarak 3000 kişide bir görülen bu 
hastalığın farklı tipleri, farklı şiddette gö
zlenir ve kesin bir sıklık vermek zordur. 
NF’nin en sık görülen belirtileri arasında 
deri lekeleri, tümörler, kemik anomalileri, 
optik sinir gliomu, nörofibromlar ve diğer 
nörolojik semptomlar yer alır. Tanı yön
temleri klinik muayene ve genetik testlere 
dayanmaktadır, ancak bilinen bir tedavisi 
yoktur.  

 
Yaşamı tehdit ediyor 
Spinal müsküleratrofi (SMA): Süt çocuk

luğu döneminde yaşamı tehdit edebilecek 
kadar ağır olan hastalığın nedeni omurilik 
ön boynuz hücrelerinin ilerleyici kaybı 
olarak açıklanıyor. Başlıca belirtisi iler
leyici kas güçsüzlüğü olan ve 10 binde bir 

görülen bu hastalığın bilinen bir tedavisi 
bulunmuyor.  

 
Vosoritide tedavisi ile boy kısalığının 
şiddeti azalıyor! 

Akondroplazi: Orantısız şiddetli boy 
kısalığına neden oluyor, 20 binde bir 
görülüyor. Bebeklikte hidrosefali, ani felce 
ve hatta ölüme neden olabiliyor. Büyürken 
sık kulak iltihabı, boy kısalığının yarattığı 
fiziksel güçlükler yaşam kalitesini etkiliyor. 
Yakın zamanda ilaç tedavisi ile kemik uza
ması sağlanıyor. 

 
En sık görülen genetik hastalıklardan 

biri 
Kistik Fibrozis: Kalıtsal hastalıklar içinde 

en sık görülenler arasında yer alıyor. 
Tekrarlayan akciğer enfeksiyonları, ishal
beslenme bozukluğu ve pankreas yetme
zliğiyle ilerliyor. Henüz kesin bir tedavisi 
bulunmasa da yoğun destek tedavisiyle 
hasta yetişkin yaşlara kadar hayatına 
devam edebiliyor. 

 
Her lokmalarını özenle seçmeleri 

gerekiyor 
Fenilketonüri: Fenilalanin isimli aminoa

sidin metabolize edilmesini sağlayan enz
imin eksikliği sonucu oluşan bir hastalık. 
Ülkemizde 4 bin 500 kişiden birinde rast
lanıyor. Yaşam boyu diyet ve takip gerek
tiriyor. Uygun tedavi uygulanmadığı 
takdirde ağır zihinsel engele neden ola
biliyor. Bu nedenle hastaların her bir lok
malarını özenle seçmeleri gerekiyor. 
Günümüz tıp teknikleriyle doğum öncesi 
tanı konulabiliyor.  

 ESMA ÇOĞALTAY
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Yargıtay 11. Ceza Dairesi, işe git
memek için Photoshopla kendisine 
sahte rapor düzenleyen kişiye, resmi 
belgede sahtecilik suçundan verilen 2 
yıl 1 ay hapis cezasını onadı. 

 
Dairenin kararına göre, Kırıkkale’de 

acil tıp teknisyeni olarak görev yapan 
bir kişi, ameliyatı sonrası kendisine 
düzenlenen 30 gün istirahat raporunun 
ardından, işe gitmemek için belge üz
erinde Photoshop programını kulla
narak tarih değişikliği yaptı ve 20 
günlük sahte rapor oluşturdu. 

 
Yargıtay'dan emsal karar: Prim 

ödemeleri fazla mesaiye dahil olmaya
cak 

Yargıtay'dan emsal karar: Prim 

ödemeleri fazla mesaiye dahil olmaya
cak 

Haberi Görüntüle 
Devam eden süreçte de muayenesi 

sonrası kendisine verilen 1 günlük ra
porun ardından 6 günlük sahte rapor, 
bir özel hastaneden aldığı 10 günlük ra
pordan sonra da yine Photoshop pro
gramını kullanarak 20 günlük rapor 
düzenledi. 

 
Bu şekilde düzenlediği raporları 

çalıştığı kuruma sunan ve işe gitmeyen 
kişinin raporlarının sahte olduğunun 
anlaşılması üzerine hakkında suç duyu
rusunda bulunuldu. 

 
Soruşturma sonucu hakkında resmi 

belgede sahtecilik suçundan kamu 

davası açılan kişi, Sulakyurt Asliye Ceza 
Mahkemesi’nce 2 yıl 1 ay hapis cezasına 
çarptırıldı. 

 
Karar üzerine, sanık avukatı, düzenle

nen belgelerin aldatıcılık niteliğinde ol
madığını ve sahtecilik suçunun 
unsurlarının oluşmadığını savunarak, 
yerel mahkeme kararını temyiz etti. 

 
Temyiz incelemesini yapan Yargıtay 

11. Ceza Dairesi, yargılama sürecindeki 
işlemlerin usul ve kanuna uygun 
yapıldığına hükmetti. Daire, eylemin 
sanık tarafından gerçekleştirildiğinin 
sabit olduğunu belirterek, verilen cezayı 
onadı.

Adana’da bir otoparkta işlenen 
cinayet, başka bir cinayetle ilişk
ilendirildi.Olay, dün saat 16.00 
sıralarında Seyhan ilçesine bağlı Ku
ruköprü Mahallesi’ndeki bir iş yerinin 
otoparkında meydana geldi. 

Selam Şenci, kimlikleri henüz tespit 
edilemeyen 2’si kadın 5 kişiyle birlikte 
otoparka girdi. 

Burada taraflar arasında çıkan 
tartışma, kavgaya dönüştü. 

5 kişi, Şenci’ye tekme ve yumruklarla 
saldırdı.Gruptaki bir kadın, aldığı dar
belerle yere düşen Selam Şenci’yi 
vücudunun çeşitli yerlerinden defalarca 
bıçakladı.Kanlar içinde yere yığılan Şen
ci’nin hareketsiz kaldığını gören 
şüpheliler, kaçtı.Otoparkta yaşananlar, 

güvenlik kamerası tarafından 
kaydedildi. 

HASTANEDE KURTARILAMADI 
Otoparkta ağır yaralı halde bulunan 

Selam Şenci, çağırılan ambulansla 
yakındaki bir özel hastaneye kaldırıldı. 
Ameliyata alınan Şenci, tüm çabalara 
karşın kurtarılamadı. 

Selam Şenci’nin cansız bedeni otopsi 
için Adana Adli Tıp Kurumu morguna 
kaldırıldı. Olay yerinde inceleme yapan 
polis, şüphelilerin yakalanması için 
çalışma başlattı. 

DİLAN’IN ÖLDÜRÜLMESİYLE İLGİSİ 
VAR MI? 

Bu arada, şüphelilerin, olaydan 
saatler önce babası tarafından 
öldürülen Dilan Özdemir’in arkadaşı 
oldukları, Şenci’yi ise kavgaya müdahale 
etmediği için dövüp, bıçakladıkları öne 
sürüldü.

Okulda fenalaşarak hastaneye 
kaldırılan 9 yaşındaki Mira iyileşiyor. 

Hayatı tehlikeyi atlatan Mira, olayın 
nasıl olduğunu da anlattı. Mira'nın 
pedaog eşliğinde verdiği ifade soruş
turma dosyasına girdi. 

Mira ifadesinde kovalaması oynarken 
düştüğünü ve kafasını sıraya çarptığını 
söyledi. 
İfadesine göre Mira çarpmanın ardın

dan öğretmenine başının ağrıdığını 
söyledi. 

 
"BİR ŞEY OLMAZ İYİLEŞİRSİN" 
"Öğretmenim bir şey olmaz iyileşirsin' 

dedi, derse devam etti, sonra başım çok 
ağrıdı ve çığlık attım. Arkadaşlarımdan 
buz istedim, öğretmenler odasına ve 
kantinde bulamadılar" diyen Mira o 
sırada zilin çaldığını öğretmenin sınıfa 
geldiğini anlattı. 

Mira Şahin'nin ifadesine göre 2 

arkadaşı öğretmene Mira'nın kötü 
olduğunu söylüyor, "Derse katılmasa 
olur mu" diyorlar. Öğretmen kabul ed
ince Mira sınıfta yatmaya devam ediyor. 

 
"DUYDUM AMA KONUŞAMADIM" 
Sonraki derste ise öğretmen Mira'nın 

kötü durumda olduğunu görünce müdür 
ve yardımcısına haber veriyor. Mira 
ifadesinde o anları "Öğretmen galiba bil
incini kaybediyor dedi, müdür yardımcısı 
da öğretmene 'Teyzesini arayalım gelsin, 
daha sonra ambulansı ararız.’' dedi. Ben 
bunları duyuyordum ancak konuşamıy
ordum." sözleriyle anlattı. 

Mira teyzesi geldikten sonra hastaneye 
kaldırıldı. Aile bu süreçte vakit kaybe
dildiği ve bir ihmal olduğu iddiasında. 
Karar ise dava sonucunda ortaya çıkacak.

KIRTASİYE VE TEMİZLİK MALZEMESİ SATIN ALINACAKTIR 
SAĞLIK BİLİMLERİ ÜNİVERSİTESİ İDARİ VE MALİ İŞLER 

DAİRE BAŞKANLIĞI 
Sağlık Bilimleri Üniversitesi Akademik ve İdari Birimlerde Kullanılmak Üzere Kırtasiye ve 

Temizlik Malzemesi Alım İşi mal alımı 4734 sayılı Kamu İhale Kanununun 19 uncu madde-
sine göre açık ihale usulü ile ihale edilecek olup, teklifler sadece elektronik ortamda EKAP 
üzerinden alınacaktır.  İhaleye ilişkin ayrıntılı bilgiler aşağıda yer almaktadır: 
İKN:2024/234029 
1-İdarenin 
a) Adı:SAĞLIK BİLİMLERİ ÜNİVERSİTESİ İDARİ VE MALİ İŞLER DAİRE BAŞKANLIĞI 
b) Adresi:Hamidiye Külliyesi, Selimiye Mahallesi. Tıbbiye Caddesi No:38 34668 

Üsküdar/İSTANBUL 
c) Telefon ve faks numarası:+90 216 777 8 777 - 1306 - 2163463640 
ç) İhale dokümanının görülebileceği ve e-imza kullanılarak indirilebileceği internet 

sayfası:https://ekap.kik.gov.tr/EKAP/ 
2-İhale konusu mal alımın 
a) Adı:Sağlık Bilimleri Üniversitesi Akademik ve İdari Birimlerde Kullanılmak Üzere Kırtasiye 

ve Temizlik Malzemesi Alım İşi 
b) Niteliği, türü ve miktarı:90 Kalem Malzeme Alım İşi 
Ayrıntılı bilgiye EKAP’ta yer alan ihale dokümanı içinde bulunan idari şartnameden ulaşıla-

bilir. 
c) Yapılacağı/teslim edileceği yer:Sağlık Bilimleri Üniversitesi Hamidiye Külliyesi (İstanbul) 

ve Gülhane Külliyesi (Ankara) ilgili depolarına teknik şartnamede belirtilen miktarlar doğrul-
tusunda teslim edilecektir. 
ç) Süresi/teslim tarihi:İlgili depoların yazılı talebi / Siparişi (Faks, Posta, E- Mail vb.) doğrul-

tusunda belirtilen Miktarlar sözleşme imzalanmasına müteakip 175 gün içinde ürünler pey 
der pey veya tek seferde teslim edilecektir. Muayene ve Kabul Komisyonu huzurunda mesai 
saatleri içerisinde malzemeler teslim alınacak ve gerekli işlemler yapılacaktır 
d) İşe başlama tarihi:Sözleşme İmzalanmasına Müteakip İşe Başlanacaktır 
3-İhalenin 
a) İhale (son teklif verme) tarih ve saati:20.03.2024 - 11:00 
b) İhale komisyonunun toplantı yeri (e-tekliflerin açılacağı adres):Sağlık Bilimleri 

Üniversitesi Rektörlüğü İdari ve Mali İşler Daire Başkanlığı İhale Salonu 
4. İhaleye katılabilme şartları ve istenilen belgeler ile yeterlik değerlendirmesinde uygu-

lanacak kriterler: 
4.1. İsteklilerin ihaleye katılabilmeleri için aşağıda sayılan belgeler ve yeterlik kriterleri ile fiyat 

dışı unsurlara ilişkin bilgileri e-teklifleri kapsamında beyan etmeleri gerekmektedir. 
4.1.2. Teklif vermeye yetkili olduğunu gösteren bilgiler; 
4.1.2.1. Tüzel kişilerde; isteklilerin yönetimindeki görevliler ile ilgisine göre, ortaklar ve ortak-

lık oranlarına (halka arz edilen hisseler hariç)/üyelerine/kurucularına ilişkin bilgiler idarece 
EKAP’tan alınır. 
4.1.3. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen teklif mektubu. 
4.1.4. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen geçici teminat bilgileri. 
4.1.5 İhale konusu alımın tamamı veya bir kısmı alt yüklenicilere yaptırılamaz. 
4.2. Ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriterler: 
İdare tarafından ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin kriter belirtilmemiştir. 
4.3. Mesleki ve teknik yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriterler: 
4.3.1. Tedarik edilecek malların numuneleri, katalogları, fotoğraflarına ilişkin bilgiler ile 

teknik şartnameye cevapları ve açıklamaları: 
İhale tarih ve saatinden sonra idarenin tebligatı sonrası, ekonomik açıdan en avantajlı 1. ve 

2. firmalardan teklif edilen malzemelerin teknik şartnamede yer alan teknik kriterlere uygun-
luğunu belirlemek amacıyla her bir ürün için birer adet numune idareye elden veya kargo ile 
10 gün içinde ulaştırılacaktır. 
Teslim edilen numuneler teknik şartnameye uygun olmalı ve üzerinde isteklinin unvanı ve 

ürünün markası, İhale Kayıt Numarası, ihtiyaç listesi (ihale kalemi sıra numarası) sıra nu-
marası yazmalıdır. 
5. Ekonomik açıdan en avantajlı teklif sadece fiyat esasına göre belirlenecektir. 
6. İhale yerli ve yabancı tüm isteklilere açık olup yerli malı teklif eden istekliye ihalenin 

tamamında % 15 (yüzde on beş) oranında fiyat avantajı uygulanacaktır. 
7. İhale dokümanı EKAP üzerinden bedelsiz olarak görülebilir. Ancak, ihaleye teklif verecek 

olanların, e-imza kullanarak EKAP üzerinden ihale dokümanını indirmeleri zorunludur. 
8. Teklifler, EKAP üzerinden elektronik ortamda hazırlandıktan sonra, e-imza ile imzalanarak, 

teklife ilişkin e-anahtar ile birlikte ihale tarih ve saatine kadar EKAP üzerinden gönderilecektir. 
9. İstekliler tekliflerini, her bir iş kaleminin miktarı ile bu iş kalemleri için teklif edilen birim fiyat-

ların çarpımı sonucu bulunan toplam bedel üzerinden teklif birim fiyat şeklinde verilecektir. 
İhale sonucunda, üzerine ihale yapılan istekli ile birim fiyat sözleşme imzalanacaktır. 
10. Bu ihalede, kısmı teklif verilebilir. 
11. İstekliler teklif ettikleri bedelin %3’ünden az olmamak üzere kendi belirleyecekleri tutarda 

geçici teminat vereceklerdir. 
12. Bu ihalede elektronik eksiltme yapılmayacaktır. 
13. Verilen tekliflerin geçerlilik süresi, ihale tarihinden itibaren 90 (Doksan) takvim günüdür. 
14.Konsorsiyum olarak ihaleye teklif verilemez. 
15. Diğer hususlar: 
Teklif fiyatı ihale komisyonu tarafından aşırı düşük olarak tespit edilen isteklilerden Kanunun 

38 inci maddesine göre açıklama istenecektir.
Resmi ilanlar www.ilan.gov.tr’de BASIN:1991874

Okulda düşüp bilincini kaybetti! Mira ilk ifadesini 
verdi: İyileşirsin deyip derse devam etti

Photoshoplu rapor oyunu:  
Raporu değiştirip iznini uzattı 

hapis cezasına çarptırıldı

İki cinayet arasında bir bağ var 
mı? “Otoparktaki cinayeti Dilan’ın 

arkadaşları işledi” iddiası
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Somali Savunma Bakanı Abdulkadir Muham-med Nur, Somali’de Hasan Şeyh Mahmud dönemi-nin istikrarlı ilerleyişini ve Somali-Etiyopya arasın-da yaşanan Somaliland krizini AA analiz için kale-me aldı.***Somali Cumhurbaşkanı Hasan Şeyh Mah-mud’un (HSM) Mayıs 2022’de başlayan ikinci dö-nemi iç güvenlikten ekonomiye, uluslararası ilişki-lerden devlet inşasına kadar birçok alanda atılanadımlarla Somali için istikrarlı bir geleceğin kapısı-nı araladı. Özellikle Eş-Şebab’a karşı yürütülen ka-rarlı mücadele, ulusal birlik ve bütünlüğün sağlan-ması açısından kritik bir öneme sahip oldu. SomaliSilahlı Kuvvetleri’nin fedakarlıkları, Somali halkı-nın inancı ve müttefik devletlerin desteği sayesin-de teröre karşı mücadelede önemli kazanımlarelde edildi. Ülkenin kayda değer bir kısmı El-Kai-de’nin şu an en dirençli yapılanması olan Eş-Şebabterör örgütünden temizlendi. Fakat Somali devleti-nin Eş-Şebab örgütünün belini geri dönülemez birşekilde büktüğü bugünlerde Etiyopya’nın Somalitopraklarını ilhak etme çabası bütün kazanımlarıtehlikeye attı. Uluslararası hukuku hiçe sayan butek taraflı arayış teröre karşı verilen bütün çabala-ra ket vurmakta ve Eş-Şebab’a güç kazandırarakbölgesel ve küresel barışa tehdit oluşturmaktadır.
Hasan ŞeyH MaHMud 
döneMinin anatoMisiHSM’nin ikinci döneminin ilk yıllarında biryandan askeri, ekonomik ve diplomatik kazanım-larla uluslararası alanda itibar elde edilirken diğeryandan bölgesel entegrasyon ve eğitimde atılanadımlarla Somali’nin geleceğe daha güvenle bak-ması sağlandı.Bu dönemde Eş-Şebab’a karşı önemli kazanım-lar elde edildi. Terör örgütünün beli ulusal sefer-berlik ruhu sayesinde kırıldı. Yerel halkın desteğiile örgütün kontrol ettiği bölgeler silahlı kuvvetlertarafından daraltıldı. Birçok stratejik nokta gerialındı. Eş-Şebab’a karşı elde edilen eşi benzeri gö-rülmemiş bu başarılar Somali’nin terörle mücade-lede uluslararası alanda daha fazla destek kazan-masına yol açtı. Özellikle, Somali’ye uygulanan Bir-leşmiş Milletler (BM) silah ambargosunun kaldırıl-ması, Somali’nin savunma kapasitesini artırarakbölgesel güvenlik ve istikrarı destekleme yolundatarihi bir adım oldu. Ayrıca, Somali Cumhurbaş-kanlığı Sarayı’nın koruması yıllar sonra Afrika Bir-liği’nden Somali Kuvvetlerine geçti. Afrika Birliğive BM Güvenlik Konseyi kararı ve planı doğrultu-sunda Afrika Birliği’nin Somali Geçiş Misyonu (AT-MIS) 31 Aralık 2024 tarihinde operasyonlarınısonlandırarak görevini Somali Silahlı Kuvvetlerinedevredecektir. Bütün bunlar, Somali’nin iç güvenliksorunlarıyla başa çıkma ve ulusal güvenlik strateji-

lerini bağımsız bir şekilde yürütme kapasitesininbir göstergesidir.Somali siyasi ve ekonomik arenada da dikkatedeğer ilerlemeler kaydederek ulusal kalkınma veuluslararası itibar açısından önemli kazanımlarelde etti. Bu dönemde ülkenin Doğu Afrika Toplu-luğu’na (EAC) üye olması Somali’nin uluslararasıalandaki artan etkinliğinin ve bölgesel işbirliğineolan bağlılığının bir göstergesi oldu. Üyelik, Soma-li’nin ticaret, yatırım ve altyapı projeleri gibi alan-larda komşu ülkelerle işbirliğini güçlendirme vebölgesel entegrasyon sürecine aktif olarak katılmafırsatını beraberinde getiriyor.Yine aynı şekilde ülkenin uluslararası borç yü-künün hafifletilmesi yönünde adımlar atıldı. Dün-ya Bankası ve (Uluslararası Para Fonu) IMF’nin 4,5milyar dolarlık borç hafifletme yardımını onayla-ması, ülkenin ekonomik reformlarına olan güvenive uluslararası toplumun Somali’ye olan desteğinigösteriyor. Rusya’nın Somali’nin geçmiş borçlarınısilmesi uluslararası alanda kredi itibarının güçlen-dirilmesine ve gelecekteki finansman kaynakları-na erişimini kolaylaştırdı. Bu tür finansal destekler,Somali’nin sürdürülebilir kalkınma hedeflerineulaşması, altyapı projelerini geliştirmesi, eğitim vesağlık hizmetlerine yatırım yapması ve genel ola-rak yaşam kalitesini iyileştirmesi açısından hayatiöneme sahip.Eğitim alanında yapılan yatırımlar da HSM dö-neminde öne çıktı. Özellikle, üç bin öğretmen ata-masının yapılması, eğitim sektörünün güçlendiril-mesi ve genç nesillere kaliteli eğitim imkanlarınınsunulması açısından büyük bir başarıdır. Eğitimyatırımları, Somali’nin kalkınma hedeflerine ulaş-masında ve toplumsal refahın artırılmasında temelbir rol oynuyor.Yine bu dönemde, 2012 yılından itibaren yü-rürlükte olan Somali Geçici Anayasası’nın tamam-lanmasına yönelik atılan adımlar Somali içinönemli bir gelişmedir. Somali meclisi anayasal de-ğişiklikler için izlenecek prosedürleri ve oylamausullerini onayladı. Bütün Somali halkının üzerin-de mutabık kaldığı bir anayasanın yapılması siyasiistikrarı pekiştirecek olup ulusal birlik ve bütünlü-ğün sağlanmasına da hizmet edecektir.
etiyopya’nın soMali’den 
toprak talepleri yeni değil‘‘Hem içeride hem de dışarıda barış’’ sloganı ileseçimleri kazanan HSM döneminde yaşanan buolumlu gelişmelerin Etiyopya’nın Somali FederalCumhuriyeti’ne bağlı bir federal yönetim olan So-maliland ile imzaladığı sözde Mutabakat Zaptın-dan da anlaşılacağı üzere Etiyopya’yı rahatsız et-mişe benziyor.

Ancak, Etiyopya’nın Somali’den toprak talebiyeni bir süreç değildir. Son yirmi yılda yaşanan gö-rece barış ortamı Etiyopya’nın niyetleri hususundaherkesi yanılttı. Fakat Etiyopya’nın son girişimigerçekleri tekrardan gün yüzüne çıkardı. Ruslarınsıcak denizlere inme arzusu nasıl 16. yüzyıldan iti-baren Rus-Türk ilişkilerinin temel meselesi olduy-sa Etiyopya’nın Kızıldeniz ve Hint Okyanusu’na So-mali toprakları üzerinden ulaşması arzusu da yüz-yıllardır Somali-Etiyopya ilişkilerinin temel konu-larından birisi oldu. Tarih boyunca Etiyopya’nınSomali üzerinde toprak talepleri devam etti. Batılı-ların sömürgeci politikalarının bir sonucu olarakbugün hala Etiyopya’da milyonlarca Somalili etnikunsurun bulunması da bu tarihi gerçeğin en temelgöstergesidir.Etiyopya’nın bugünkü kural tanımaz olarak al-gıladığımız arzularının üç temel nedeni bulunuyor.Birincisi, Etiyopya geçmişten bu yana olduğu gibibugün de Soğuk Savaş günlerinden kalma eskidünya okumasından yola çıkarak, güçlenen bir So-mali’nin kendisine tehdit oluşturacağını düşünü-yor. İkincisi, iç siyasette sıkışan Etiyopya Başbaka-nı Abiy Ahmed odağı dağıtarak kendisine iç siya-sette alan açabileceği inancındadır. Üçüncüsü, Eti-yopya uluslararası sistemdeki kırılmaları ve kay-bolan rasyonalitenin kendisine Kızıldeniz ve HintOkyanusu’na erişim için bir fırsat penceresi arala-dığını ve (de facto) fiili bir durum yaratabileceğinidüşünüyor.Fakat bu hayal dünyasının ürünü olan düşün-celer bölgesel ve küresel gerçeklerden oldukçauzaktır. Etiyopya’nın bu işgal arzusunun hiçbir hu-kuki temeli olmadığı bu konuda uluslararası toplu-mun Somali’nin yanında çok güçlü bir şekilde dur-masından da anlaşılabilir. Birleşmiş Milletler An-tlaşması’nın kuruluş prensiplerinden olan toprakbütünlüğüne saygı ilkesi, devletlerin egemen eşitli-ği, sınırların dokunulmazlığı ve iç işlerine karışma-ma prensipleri Etiyopya tarafından bir kez dahaçiğnendi. Etiyopya’nın isteği ticareti geliştirecek li-manlara ulaşım olmayıp aksine kendisini dünya-nın en stratejik bölgelerinden birisi olan Aden Kör-fezinde askeri deniz üstleri elde etmektir. Hemuluslararası toplum hem de Etiyopya yönetimimevzu bahis ticaret olduğunda Somali limanları-nın Etiyopya’ya her zaman açık olduğunu bilmek-tedir. Etiyopya’nın aksine Somali ‘‘hem içeride hemde dışarıda barış’’ istemekte ve Etiyopya ile ilişkile-rine de bu çerçevede bakmaktadır. Uluslararasıhukuk çerçevesinde birlikte çalışmak isteyen bü-tün devletlere Somali’nin kapıları açıktır.Fakat tarih bize göstermektedir ki hukuksuzbir şekilde bunun aksini yapan, Somali’nin iç işleri-ni kendisine bir silah olarak kullanan her devletekarşı Somali halkının sonuna kadar direnme arzu-

su bulunuyor. Somali halkı, sömürgeciliğin getirdi-ği yıkımın oluşturduğu fiziksel ve manevi sınırlaradirenerek daha fazla parçalanmayı reddediyor.
sözde Mutabakat zaptı 
eŞ-Şebab’a güç veriyor2006 yılında Etiyopya işgalinin Eş-Şebab’ı orta-ya çıkaran temel dinamiklerden birisi olduğu ger-çeği bütün uluslararası toplum tarafından kabulgörüyor. Etiyopya’nın ulusal ve uluslararası huku-ku görmezden gelerek imzaladığı sözde mutaba-kat zaptı sonu yaklaşan Eş-Şebab terör örgütünebir kez daha can simidi oldu. Çünkü Eş-Şebab Eti-yopya’nın kural tanımaz tavrını fırsat bilip bazı ke-simlerin dini ve milli duygularını sömürüyor. Eti-yopya’nın kural tanımaz tavrına karşı Somali top-lumunda oluşan öfkeyi örgüte eleman devşirmekiçin kullanıyor. Bu sözde zapt, Eş-Şebab tarafındanyerel memnuniyetsizlikleri istismar ederek gru-bun davasını meşrulaştıracak bir anlatı olarak su-nuluyor. Diğer yandan ise güç boşluğu ve istikrar-sızlığın artması ihtimalini doğuran bu sözde zaptteröre karşı mücadelede odağı dağıtıyor. Oluşmasımuhtemel bir güç boşluğunun aşırılık yanlısı Eş-Şebab tarafından istismar edileceği muhakkaktır.Bu da terörizm ve korsanlık faaliyetlerinde artışaneden olacak olup Aden Körfezi’nde zaten sıkıntı-da olan uluslararası ticareti daha fazla sekteye uğ-ratabilir.Etiyopya izlediği bu siyaset ile kendisi ile de çe-lişiyor. El-Kaide’nin en dirençli ve aktif yapılanma-sı Eş-Şebab’ın terörist aktiviteleri sadece Soma-li’nin güvenliğine tehdit oluşturmamakta olup baş-ta Etiyopya olmak üzere bütün bölgenin güvenliği-ni tehdit ediyor. Etiyopya’nın bu tavrına devam et-mesi durumunda ayarını bozduğu kantar bir günEtiyopya’yı da tartacaktır. Stratejik konumu gereğiSomali’de yaşanan her olumsuzluğun hem bölgeülkelerini hem de küresel güvenliği etkileme po-tansiyeli taşıdığı açıktır. Bu nedenle de Somali ilemücadele etmek yerine Somali’nin bölgede ayakla-rı yere basan bir devlet olarak güç boşluğunu dol-durmasına yardımcı olmak hemEtiyopya hem böl-ge devletleri hem de uluslararası toplumun birgörevidir.Etiyopya’nın bu odak dağıtan girişimleri dünyabarışına ve bölgesel güvenliğimize tehdit olan Eş-Şebab’ın yaklaşan sonuna engel olamayacaktır.Her geçen gün içte ve dışta daha fazla güçlenen,halkı ile uyumu artan ve geleceğe umutla bakanSomali bundan önce olduğu gibi bundan sonradaEş-Şebab’a karşı kararlı mücadelesine devam ede-cek ve Etiyopya’nın kural tanımazlığına her ne pa-hasına olursa olsun karşı duracaktır.

[abdulkadir muhammed Nur, Somali Sa-
vunma Bakanıdır.]

Somali ve Etiyopya 
arasındaki Somaliland 
krizi ve bölgesel riskler
Somali ‘‘hem içeride hem de dışarıda barış’’ istemekte ve Etiyopya ile ilişkilerine de bu çerçevede bakmakta-

dır. Uluslararası hukuk çerçevesinde birlikte çalışmak isteyen bütün devletlere Somali’nin kapıları açıktır
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Kayseri'de 35 yıldır arıcılık yapan İsmail 
Genç, AA muhabirine, Esenyurt Mahalle
si'ndeki alana 3 yıl önce 200 kovan yer
leştirdiğini, çeşitli nedenlerle yaşanan arı 
ölümlerinden dolayı bu yıl elinde 10 kovan 
kaldığını belirtti. 

 
Arı kayıplarının zamanla arttığına ve bu 

durumun endişe verici olduğuna dikkati 
çeken Genç, "Bu yılki arı ölüm oranı yüzde 
90 civarında. Sonbaharda yağışların olma
ması ve polen eksikliğinden dolayı bu 
arılar güz yavrusunu atamadı. Havalar 
soğuk gitseydi ve arılar uyuşmuş olsaydı 
yani salkım yapmış olsaydı o zaman bu arı 
ölmezdi. Hava bu şekilde gittiği, üretim 
yani yavru olmadığı için ölüyorlar." diye 
konuştu. 

 
Metin Kirazgiller de 29 yıldır arıcılık 

yaptığını, geçen yıl arı zararlısı varroa 
(parazit) ile mücadele ettiklerini ve kovan
larda önemli kayıplar yaşadıklarını 
söyledi. 

Bu sezon da arı ölümleri yaşadıklarına 
değinen Kirazgiller, "Havalar iyi gidiyor, 
ağaçlar uyanıyor. Arılar kış uykusuna tam 
geçemedi, bu da üremeyi olumsuz etk
iledi." ifadelerini kullandı. 

 
Süleyman Sanoğlu da Kocasinan ilçesi 

Mollahacı Mahallesi'nde 14 yıldır arıcılık 
yaptığını dile getirdi. 

 
Arıların havanın güneşli olmasına al

dandığına işaret eden Sanoğlu, dışarı çıkan 
arıların geri gelmediğini ve öldüklerini 
bildirdi. 

 
Sanoğlu, 2023 yılının arıcılar için sıkın

tılı geçtiğini anımsatarak, "Bizim de hata
larımız var, varroa ile mücadeleyi fazla 
yapamadık, geç kaldık, balı erken ala
madık." dedi. 

 
Arıcıların eğitilmesi ve desteklen

mesi önerisi 
Tekirdağ Namık Kemal Üniversitesi Vet

eriner Fakültesi Öğretim Üyesi Prof. Dr. 
Mustafa Necati Muz ise arıcıların 2023 
yılını ciddi kuraklık neticesinde polen 
kıtlığı yaşayarak geçirdiklerini hatırlattı. 

Bu durumdaki arı kolonilerinin sonba
harda kendilerini yeterince toparlaya
madıklarını ve yavru yapamayarak kışa 
yorgun, yaşlı arı nüfusuyla girmek zorunda 
kaldıklarını belirten Muz, "Arıcılar varroa 
mücadelesini de ihmal edebiliyorlar. Bal 
hasadından sonra etkili varroa tedavisi 
yapılamayan ve sonbaharda yeterince 
polen bulamayan kolonilerde viral hastalık 
rastlanma oranı ciddi şekilde artıyor. Bu da 

arı kayıplarına yol açıyor" değer
lendirmesinde bulundu. 

Muz, Türkiye'de 12 farklı bal arısı virüsü 
tespit edildiğini belirterek, erken ilkba
harla özellikle şeftali, kayısı gibi meyve 
ağaçlarına kullanılan zirai ilaçların arıların 
kimyasal kalıntı içeren polenleri kovana 
getirmesine sebep olduğunu, bu ilaçların 
kovanın sıcak ortamında buharlaşarak 
arıların tamamını etki altına aldığını ve 
küresel ölçekte ciddi kayıplar yaşadığını 
vurguladı. 

Prof. Dr. Muz, arıların milyonlarca yıldır 
her türlü iklim değişikliğine karşı dayan
abilen, buz devrini bile atlatan ve 

günümüze kadar ulaşabilen canlılar 
olduğunun altını çizerek, "Türkiye'deki 
meteorolojik verilere göre arıların 
ölümüne sebep olacak çok ciddi ortalama 
ısı farkları resmi kayıtlarda yer almamak
tadır. Ölümlerin kontrol altına alınabilmesi 
için arıcıların, yetiştiricilerin, üreticilerin 
farklı şekillerde desteklenmesi ve eğitilme
sine önem verilmesi gerekmektedir. Aksi 
takdirde insanların ihtiyaç duyacağı kalın
tıdan ari gıda güvenliği yüksek bal, polen, 
arı sütü, propolis gibi ürünler yerli kay
naklardan yeterince temin edilemeyecek
tir." diye konuştu.

Türkiye'de geliştirilen ve kartlı ödeme sistemleri alanında 
Türkiye'nin markası olan TROY ödeme sistemine ilgi arttı. 

Türkiye Ödeme ve Elektronik Para 
Kuruluşları Birliği (TÖDEB) Yönetim 
Kurulu Başkanı Ufuk Bilgetekin, fintek 
sektöründeki yatırımların ve faaliyet
lerin hızla arttığını belirterek, "Kredi 
kartı kullanan her birey, TROY logolu 
kartları, çalışmış olduğu bankalardan 
istiyor. Gelecek dönemde TROY 
teşvikleriyle beraber bunun terse 
döneceğini ve gelecek 5 yıl içinde ciddi 
bir büyüme sağlayacağını düşünüyo
rum." ifadelerini kullandı. 

 
İsrail'in Gazze'ye saldırıları sonrası 

Türkiye'de birçok ürüne ve şirkete 
yönelik boykot başlatılırken, birçok 
alanda olduğu gibi kartlı ödeme sistem
lerinde de yerli ve milli ürünlerin kul
lanılması için çağrıda bulunuldu. 

 
Bu kapsamda ülke genelinde 

Türkiye'de geliştirilen ve kartlı ödeme 
sistemleri alanında Türkiye'nin markası 
olan TROY ödeme sistemine ilgi arttı. 

 
Ekonomi Koordinasyon Kurulunun 

(EKK) 19 Şubat'taki toplantısının ardın
dan yapılan açıklamada da TROY'un 
kullanımında düzenli bir artış gö
zlendiği, tüm kamu kurum ve kuru
luşlarının öncülüğünde bu sistemin 
kullanımının yaygınlaştırılacağı ifade 
edilmişti. 

 
Bilgetekin, AA muhabirine yaptığı 

değerlendirmede, Türkiye'nin finansal 
teknoloji alanında hızla büyüdüğünü ve 
Avrupa'nın çok önünde olduğunu be
lirterek, hem zamandan hem maliyet
ten tasarruf sağlayan çok farklı inovatif 
çözümler geliştirdiklerini aktardı. 

 
Finansal teknolojilerin Türkiye'de 

hızla büyüyen bir ekosistem olduğunu 

vurgulayan Bilgetekin, "Dijital para 
konusunda Merkez Bankası çok uzun 
bir çalışma yürüttü. Çalışmaya başla
madan önce dünyada birçok örnek 
araştırıldı. ARGE'si yapıldı. Çok yakın 
zamanda dijital lirayla alakalı bir 
öngörü açıklandı. Bu öngörüyü 
okuduğumuz zaman aslında birçok 
şeyin başlangıcı noktasında bize umut 
veriyor." değerlendirmelerinde bu
lundu. 

 
Dijital liranın hayata geçirilmesi nok

tasında daha çok yol olduğunu ifade 
eden Bilgetekin, şunları kaydetti: 

 
"Bunun olmaması için hiçbir sebep 

yok. Dünya zaten dijitale gidiyor. Mev
cuttaki ödeme sistemlerinin birçoğu di
jitale kaymış durumda zaten. Bugün 
belki dijital liramız yok ama dijital cüz
danlar var. Bugüne kadar alışık ol
madığımız sanal POS, uluslararası para 
transferinde kullanılan barkodlu 
ödemeler, dolayısıyla hayatımızın 
aslında tamamının içerisine girmiş du
rumda." 

 
"Fintek sektöründeki yatırımlar ve 

faaliyetler hızla artıyor" 
Ufuk Bilgetekin, salgının finansal 

teknoloji sektöründe bir milat 
olduğunu, özellikle ödeme alışkanlık
larında ve kullanılan kartlarda önemli 
değişiklikler yaşandığını anlatarak, 
Türkiye'nin fintek üssü olmaması için 
hiçbir sebep bulunmadığını ifade etti. 

 
Fintek sektöründeki yatırımların ve 

faaliyetlerin hızla arttığını aktaran Bil
getekin, "TROY, bizim milli kart şe
mamız. Kredi kartı kullanan her birey 
TROY logolu kartları çalışmış olduğu 
bankalardan istiyor. TROY kart kul

lanımı şu anda çok düşük seviyede. 
Ülkemize yıllar önce giren Visa ve Mas
tercard şu anda pasta payının büyük bir 
oranını alıyor. Gelecek dönemde TROY 
teşvikleriyle beraber bunun terse 
döneceğini ve gelecek 5 yıl içinde ciddi 
bir büyüme sağlayacağını düşünüyo
rum." değerlendirmesinde bulundu. 

 
Bilgetekin, RusyaUkrayna Savaşı'nın 

kart şemalarında oluşturduğu etkiye 
işaret ederek, TROY kartın milli bir 
değer olduğunu vurguladı. 

 
"TROY logolu kart kullanmak, ülke 

ekonomisine katkı sağlamak anlamına 
geliyor" 

TROY logolu kart kullanmanın ülke 
ekonomisine katkı sağlamak anlamına 
geldiğini ifade eden Ufuk Bilgetekin, 
"Kendi kart şemamıza sahip çıkmamız 
gerekiyor." dedi. 

 
Her bankanın TROY anlaşmasının 

olduğuna dikkati çeken Bilgetekin, 
"TROY logolu kart istiyorum" diyebil

menin çok kıymetli olduğunu söyledi. 
 
Bilgetekin, "Kendi milli değerimizdir 

bu. TROY'un Discovery ile anlaşması 
var ve dünyanın birçok ülkesinde de bu 
anlaşmayla aslında TROY logolu kart
larımızı da kullanabiliyoruz. Aslında 
Visa ve Mastercard'dan çok geri kalır 
bir yanı yok." şeklinde konuştu. 

 
Bilgetekin, TROY'un son 10 yıldır 

konuşulduğunu belirterek, sözlerini 
şöyle tamamladı: 

 
"78 yıldır çok daha net konuşmaya 

başladık. TROY'un ön plana çıkması 
aslında hepimizin vazgeçilmez emeli ol
malı. Tamamen yerli ve milli. Kart üz
erindeki bütün harcamalar kendi ülke 
ekonomik sisteminde kalıyor. Başka bir 
ülkeye komisyon, kazanç olarak git
miyor. Bu bile kıymetli, başlı başına 
TROY'u kullanmak bile bu ekosisteme, 
bu ekonomiye katkı sunmak anlamına 
geliyor."

Polen kıtlığı nedeniyle kışa "yorgun" giren 
arılardaki kayıplar üreticileri endişelendiriyor 

TROY logolu kartlara talep 
her geçen gün artıyor 

Doğal gaz ithalatı geçen yıl aralıkta yüzde 4,4 arttı 
Enerji Piyasası Düzenleme 

Kurumunun geçen yıl aralık 
ayına ilişkin "Doğal Gaz Piyasası 
Sektör Raporu"na göre, ithalatın 
3 milyar 767 milyon 670 bin 
metreküpü boru hatlarıyla, 2 
milyar 295 milyon 450 me
treküpü de sıvılaştırılmış doğal 
gaz (LNG) tesisleri aracılığıyla 
yapıldı. 

 
Böylece toplam doğal gaz 

ithalatı bu dönemde yüzde 4,4 
artarak 6 milyar 63 milyon 120 
bin metreküp oldu. 

En fazla doğal gaz ithalatı 
geçen yıl aralıkta 2 milyar 123 
milyon 540 bin metreküple 
Rusya'dan yapılırken, bu ülkeyi 
962 milyon 20 metreküp ile 
Azerbaycan, 781 milyon 490 
metreküp ile İran takip etti. 

 
Bu dönemde ABD'den 1 mil

yar 176 milyon 770 bin me
treküp LNG ithal edildi. 

 
Konutlarda gaz tüketimi 

yüzde 9 arttı 
Ülkede toplam doğal gaz tüke

timi geçen yıl aralıkta yıllık 
bazda yüzde 0,68 artarak yak
laşık 5 milyar 267 milyon 120 
bin metreküpe ulaştı. 

 
Sanayi sektörünün doğal gaz 

tüketimi yüzde 13,7 artışla 1 
milyar 206 milyon 610 bin me
treküp olarak kayıtlara geçti. 
Elektrik santrallerinde doğal 
gaz tüketimi yüzde 35 azalarak 
741 milyon 800 bin metreküpe 
düştü.         

Konutlardaki doğal gaz tüke
timi ise bu dönemde yüzde 9 ar
tarak 2 milyar 273 milyon 960 
bin metreküp oldu. 

 

Doğal gaz stok miktarı arttı 
Türkiye'de doğal gaz stok 

miktarı aralıkta geçen yılın aynı 
ayına göre yüzde 2,02 artışla 5 
milyar 442 milyon metreküpe 
yükseldi. 

 
Doğal gaz stokunun 5 milyar 

141 milyon metreküpü yer altı 
depolama tesislerinde, 300 mi
lyon metreküpü ise LNG termi
nallerinde bulunuyor.

Dünya genelinde merkez bankalarının 
ne zaman faiz indirimine başlayacağına 
yönelik belirsizliğin devam etmesine 
karşın borsalarda tarihi zirveler test 
ediliyor. Özellikle New York Borsası'nda 
endekslerde teknoloji hisselerinin perfor
mansı dikkati çekerken, geçen hafta Kali
forniya merkezli çip üreticisi Nvidia'nın 
son çeyrekte beklentilerin üzerinde kar 
açıklaması da dünya genelinde pay 
piyasalarında risk iştahını artırdı. 

Analistler, yarı iletken çip ve yapay zeka 
alanında faaliyet gösteren teknoloji şir
ketlerinin, Nvidia öncülüğünde gelecek 
dönemlerde de piyasaların yönü üzerinde 
etkili olmasının beklendiğini söyledi. 

Söz konusu gelişmelerle 9.450,48 
puanla tarihi zirveyi gören Borsa İstan
bul'da BIST 100 endeksi, yılbaşından bu 
yana yüzde 23'ün üzerinde getiriyle 
dünyanın önemli endekslerini geride 
bıraktı. 

Yılbaşından bu yana yüzde 75'in üz
erinde değer kazanan teknoloji endeksi 
de 17.031,65 puanla tarihi zirveyi gördü. 
Analistler, küresel piyasalarda TL varlık
lara olan ilginin gittikçe arttığını ve bu du
rumun varlıkların performansı üzerinde 
etkili olduğunu belirtti. 

 
TL varlıklara ilgi artıyor 
Yabancı yatırım kuruluşlarının Türk 

varlıklarına yönelik olumlu raporlarının 
da devam ettiğini vurgulayan analistler, 
geçen yılki seçimlerin ardından başlayan 
normalleşme sürecinde ekonomi yöneti
minin attığı adımların Türk lirası varlık
lara olan risk iştahını beslediğini aktardı. 

Son dönemde Türkiye'nin yurt dışı 
borçlanma ihalelerine yönelik artan ilgi 
de borçlanma faizlerinin düşmesi ve 
vadelerinin uzamasını sağlayarak uygu
lanan ekonomi programına güveni artırdı 
ve yatırımcı ilgisinin oluşmasına katkı 
sağladı. 

Hazine, Eximbank ve Türkiye Varlık 
Fonu'nun (TVF) borçlanma ihalelerine 
gelen talep de yabancı yatırımcının 
Türkiye'ye ilişkin olumlu algısı hakkında 
önemli bir sinyal verdi. 

Öte yandan Hazine ve Maliye Bakanı 
Mehmet Şimşek, geçen hafta yaptığı açık
lamada Türkiye'nin, Mali Eylem Görev 
Gücünün (FATF) gri listesinden çıkışı 
sürecinde son aşamaya gelindiğini be
lirterek, "FATF ekibi tarafından 
Türkiye'ye yapılacak ziyaret akabinde 
hazırlanacak değerlendirme raporu hazi
ran ayındaki Genel Kurul toplantısında 
ele alınacak ve bu toplantıda ülkemize 
yönelik gri liste kararının kaldırılması 
bekleniyor." dedi.

Kıtanın her yerinden katılımcının yer 
aldığı forumun açılışında konuşan Gam
biya Enformasyon Bakanı Lamin Jammeh, 
etkinliğin ihracatçılara yeni bir kapı aral
adığını belirterek, "Sanayi, halen ekono
minin itici gücü. Forum, ihracatçılara 
işbirliği ve sanayi alanında yeni fırsatlar 
sunuyor." dedi. 

Gambiya’nın gelişmeye çalışan bir 
ekonomi olduğuna ve zorluklara işaret 
eden Jammeh, rekabetçi olabilmek için 
gerekli reformları yapmak istediklerini 
dile getirdi. 

Jammeh, "Bu forum, kapasitenin artırıl
masına yardımcı olacak, ihracat ve itha
latın çeşitlenmesini sağlayacak." ifadesini 
kullandı. 

Sudan’ın Darfur eyaletinin Tarım ve 
Doğal Kaynaklar Bakanı Muhammed 
Salah, ülkesinin büyük bir tarım potan
siyeline sahip olduğunu ancak bunun çok 
küçük bir kısmını kullandığını söyledi. 

Sudan'ın her zaman "dünyanın tahıl 
ambarı" olarak görüldüğünü aktaran 
Salah, savaştan ötürü tarım alanında 
büyük bir yıkımın yaşandığını kaydetti. 

 
Forumda 2 gün ürün ve hizmetler 

tanıtılacak 
Forumun katılımcılarından Malili iş in

sanı Mody Kolly Kouma, AA muhabirine 
yaptığı açıklamada, ticaretle uğraştığını 
ve yurt dışından aldığı ürünleri ülkesinde 
sattığını anlattı.Kouma, "Mali'deki 
arkadaşlarım sayesinde buraya geldim. 
Buradaki fabrikalardan doğrudan alım 
yapıyorlar. Ben de tıbbi cihazları araştır
mak için geldim." diye konuştu. 

Gambiyalı iş insanı Ebrima Jatta da 
Türk ürünlerindeki kaliteye dikkati çek
erek, Türk yatırımcıların ülkesine 
gelmesini istedi. 

Türk iş insanlarını Gambiya'da üretim 
yapmaları için teşvik ettiklerini dile ge
tiren Jatta, muafiyetler sayesinde komşu 
ülkelere de rahatlıkla ürünlerini satabile
ceklerini belirtti. 

Afrikalı iş insanları ile Türkiye’den 
Afrika pazarına açılan üretici ve ihra
catçıların katılacağı forumda, 2 gün 
boyunca ürün ve hizmetler tanıtılacak.

Borsada teknoloji 
 endeksi tarihi  
zirveyi gördü 

Türk ve Afrikalı iş  
insanlarını İstanbul'da 
buluşturan forum 
başladı 
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BİRLEşİK Kamu İş Konfederasyonu'nunyaptığı araştırmaya göre, Türkiye'de yaşayandört kişilik bir ailenin temel ihtiyaçlarını karşı-layabilmesi için gereken maliyetlerde önemli ar-tışlar yaşandığı belirlendi. Genel Sekreter ÖzgürAras'ın açıkladığı sonuçlara göre, Şubat2024'te dört kişilik bir ailenin açlık sı-nırı 18 bin 973 TL'ye, yoksulluk sınırıise 52 bin 375 TL'ye çıktı.KAMU-AR Ar-Ge birimi tarafın-dan yapılan araştırma, dört kişilikbir ailenin sağlıklı ve dengeli besle-nebilmesi için gıda ile birlikte diğeryaşamsal ihtiyaçlarını da karşılayabilme-si gereken maliyetleri hesaplamayı amaçlıyor.Şubat 2024 sonuçlarına göre, açlık sınırı bir ön-ceki aya göre 1.531 TL artarak 5.540 TL'ye yük-seldi. Gıda dışındaki ihtiyaçlar için yapılması ge-reken harcama ise 2.349 TL artarak 33.402TL'ye çıktı. Her ikisinin toplamından oluşan yok-

sulluk sınırı ise önceki aya göre 3.880 TL artışla52.375 TL olarak kaydedildi. Araştırmada gıdaharcamaları detaylı bir şekilde incelendi. Et, ba-lık, yumurta gibi protein kaynaklarına yapılanharcamalarda artış gözlemlenirken, kuru bakli-yat, süt ürünleri, meyve, sebze gibi gıdamaddelerine yapılan harcamalarda dayükseliş yaşandı. Ayrıca, giyim, barın-ma, sağlık, ulaştırma gibi gıda dışıharcamalar da önemli ölçüde arttı.Ankara'da en çok alışveriş yapılanmarketlerden derlenen fiyatlaragöre, dört kişilik bir ailenin sağlıklıbeslenebilmesi için gereken harcamala-rın yanı sıra gıda dışındaki ihtiyaçlarını karşıla-yabilmesi için yapması gereken maliyetlerin art-tığı görüldü. Araştırma sonuçlarına göre, Türki-ye'de yaşayan ailelerin geçim koşullarının zor-laştığı ve yoksullukla mücadele eden kesimlerinsayısının arttığı belirtiliyor. nHABER MERKEZİ

NATO'NUN denizaltı savunma harbitatbikatı "Dynamic Manta 2024" başla-dı. NATO Müttefik Deniz Komutanlığının(MARCOM) organizasyonunda ve İtalyaDeniz Kuvvetlerinin ev sahipliğindekitatbikata müttefik ülkeler Türkiye, Ka-nada, Fransa, Almanya, Yunanistan, İtal-ya, İspanya, İngiltere ve ABD katılıyor.

İtalya'nın Sicilya Adası'ndaki Katan-ya limanından müttefik gemi ve denizal-tıların sabah saatlerinde denize açılma-sıyla başlayan tatbikata deniz karakoluçakları da destek veriyor. Tatbikat, ka-tılımcı ülkelerin birlik ve unsurlarının,su altındaki her türlü tehdide yanıt ver-mesi konusunda birlikte çalışabilirlik ve

yeterliliklerini artırmayı hedefliyor.Dynamic Manta 2024 tatbikatınınilk gününde müttefik unsurları, bazı zoreğitimleri icra etti. Tatbikata katılanTürk denizaltısı ve Türk firkateyninebağlı helikopter ile malzeme ve insantransferi eğitimi yapıldı. İtalyan denizal-tısı acil durumda satha çıkış eğitimi ya-parken Alman, deniz karakol uçağı tara-fından da denizaltı arama tespit eğitimiicra edildi. NATO'nun planlı yıllık tatbi-katlarından Dynamic Manta'ya her yılistikrarlı şekilde katılan Türkiye, bu yılüç unsurunu bu tatbikata gönderdi.Tatbikatta, Türk Deniz Kuvvetleribünyesindeki Gabya sınıfı firkateynler-den TCG Gediz (F-495), Preveze sınıfıdenizaltılardan TCG Anafartalar (S-356)ve bir deniz karakol uçağı olmak üzere 3unsur görev alıyor. NATO Marcom De-nizaltı Komutanı Tümamiral ThomasWall, tatbikatın başlaması sebebiyleNATO Deniz Daimi Görev Grubu 2(SNMG2) sancak gemisi olan ITS Moro-sini'de bir basın toplantısı düzenledi.NATO’nun her yıl Orta Akdeniz'deDynamic Manta ve İngiltere, İzlanda ile

Grönland arasında kalan bölgede deDynamic Mongoose olmak üzere iki de-nizaltı savunma harbi tatbikatı düzenle-diğini belirten Wall, Dynamic Manta'nınAkdeniz'deki en büyük ve en karmaşıktatbikat olduğunu ve denizden uzayakadar NATO'nun caydırıcılığına katkıdabulunduğunu söyledi.
RuSYA vuRguSuBir gazetecinin Rusya'yı tehdit ola-rak görüp görmediği sorusuna da Wall,"Evet, Rusya'yı en büyük tehdit olarakgörüyorum ve NATO ittifakının tüm se-bebi bu. NATO için bir diğer tehdit terö-rist gruplardır ama Rusya birincil teh-dittir." yanıtını verdi. Wall, ayrıca "Türki-ye'nin Dynamic Manta'da hem denizaltı-lara hem de tatbikat ve pratik yapmamı-za imkan tanıyan denizaltı savunmaharbi kabiliyetlerine katkısından çokmemnunum." dedi. SNMG2 Komutanıİtalyan Tuğamiral Pasquale Esposito daTürkiye'nin tatbikata ve SNMG2'ye kat-kısının kayda değer olduğunu söyledi. 9müttefik ülkenin katılımıyla gerçekleşentatbikat, 8 Mart'a kadar sürecek.

MURAT Kurum, Habertürk'te katıl-dığı canlı yayında gündeme ilişkin soru-ları yanıtladı. İBB Başkanı Ekrem İma-moğlu ile yaşadığı davet polemiğine iliş-kin konuşan Kurum, "Hep, 'Bir polemiküretebilir miyim?' diye düşünce içerisin-de. 5 senedir gördüğümüz tablonunfarklı tezahürü. Kurdukları siyasi senar-yo işlemedi. Bugün koltuğu boştu, gel-medi. Yeri de ayrılmıştı." ifadesini kul-landı. Kurum, İmamoğlu'nun, 5 yıllık dö-nemde devletin hiçbir protokolüne uy-madığını vurgulayarak, "Yeri gelmiş ba-kanlara laf yetiştirmiş. Yeri gelmiş mille-tin iradesiyle seçilmiş Cumhurbaşkanı-mıza ağza alınmayacak laflar etmiş. Yerigeldi, 'Bizi engellediler, yaptırmadılar'dedi. 'Neyi engelledik?' diye soruluncacevabı olmayan başkan profili çiziyor. İs-tanbul'la ilgili hayali olmadığı için gün-demi İstanbul dışına taşıma içinde. Kuy-rukta bekleyen yüzlerce, binlerce İstan-bullu çile çekiyor. Gençler, geleceğe dahagüvenle bakmak istiyor. İBB Başkanı herzamanki gibi törene davet edildim mi,edilmedim mi peşinde." açıklamasındabulundu. İmamoğlu'nun bugüne kadarbütün törenlere çağrıldığını aktaran Ku-rum, "Ayasofya'ya da davet edildi. Ne ge-rek var bu polemiklere? Bu polemiklerolmasa onu konuşan kimse yok." dedi.
"ANKETLERDE ÖNDEYİZ"Aday olduktan sonra anket yaptır-dıklarını anlatan Kurum, şöyle devametti: "İlk ankette 2,5-3 puan gerideydik.Projelerimizi açıkladık. Biz öne geçtik.Bugün 1-1,5 puan öndeyiz. Bunlarınhazmedemediği bu. Telaşları bundan.Murat Kurum öne geçer. İnsanların so-runlarına yüzünüzü dönerseniz, insan-lar da size cevabı verir. Bunu gördükleriiçin 'acaba ne yapsak' telaşı içindeler.Biz İstanbul'un sorunlarını çözmek içinmeydana çıktık. Daha öncesinde de an-ketler yapıldı. Orada da milletimiz biziistedi, Sayın Cumhurbaşkanımız da tak-dir etti ve aday gösterdi." Kurum, DEM

Parti'nin ideoloji üzerine kurulmuş birparti olduğunu ifade ederek, "İlçelerdeittifak yaparlar, kapı arkasında gizli pa-zarlıklar vardır, bilmiyoruz. Bu yerel se-çimse herkesin oyuna talibiz. Bununiçinde Kürt, Laz, Çerkez, Alevi, Zaza kimvarsa. Cemaatlerin oylarına, azınlıklarınoylarına talibiz. Şöyle ittifak varmış, kirliittifak arayışları varmış bizi ilgilendir-miyor. Biz hayallerimizi gerçekleştirmeküzere İstanbullularla 31 Mart akşamıhep birlikte kazanacağız." diye konuştu.İmamoğlu'nun rakibinin İstanbul'ailgisizliği olduğunu belirten Kurum, "Birilde deprem olduğunda senin kayağagitmen. Bütün sokak bunu konuşuyor.Dön de bir bak aynaya. İstanbul'da selolurken sen güneyde tatil yaparkenstory attın. Rakibi bu. Biz kendisini raki-biyle baş başa bırakıyoruz." dedi. Ku-rum, milletin yararına ne iş varsa bu iş-lere devam edeceklerini dile getirerek,"Kimin projesi olursa olsun, bir projedevam ediyorsa, o mahalle için faydalıy-sa, biz o projeyi bir an önce bitirme gay-reti içeresinde olacağız. İstanbul'un ihti-yacı olan her projede uyum içerisindeherkesle görüşeceğim." şeklinde konuş-tu. İBB'deki işten çıkarılmalar ilgili bir

soruya Kurum, şöyle yanıt verdi: "50 binkişi işe girmiş çıkmış. Kayıtlarda olanbilgi. Meclis tutanakları var. 20 bin kişiişten çıkarılmış, 30 bin kişi işten alın-mış. Meclis'in tutanakları bunlar. Yarısıdeğişmiş. 5 sene bakanlık yaptım, 50bin kişi çalışıyordu. Kimsenin siyasikimliğine, söylemine, duruşuna bakma-dık. İşi yapıp yapamayacağına baktık.Ben insanları niye ekmeğinden edeyim.Allah katında bunların hesabını nasıl ve-receğiz? Hangi akla, vicdana sığar bu?"Mal varlığını açıklamada herhangibir sorunu olmadığını aktaran Kurum,"Ankara'da, İstanbul'da evimiz var. Birarabamız var. Mal varlığımız bu. Ev aldı-ğımız için o eve olan borcumuz var. 2 yıldaha borç ödeyeceğiz." dedi. Kurum, buzamana kadar verdikleri her sözü tut-tuklarını aktararak, depremin yıl dönü-münde 46 bin konutun tesliminin yapıl-dığını söyledi. Ekrem İmamoğlu'nun si-yasi kibrinin aklının önüne geçtiğini ak-taran Kurum, "Yarısı Bizden Kampanya-sını açıkladığımızda, 'seçim yatırımı' de-diler. 2 haftada 10 bin konutun temelle-rini attık. Onun 5 senede yaptığını bizbir programda yaptık. İstanbul'un kay-nakları İstanbul'a yeter. Reklam bütçesi-

ne deprem bütçesinin iki katı para har-cayan iradeden bizi takdir etmesini bek-lemiyoruz. İstanbul'un kaynağını İstan-bul'a harcayacağız. Bu şehrin parasınıkonser ve reklamlara harcayanlar israfıdeğil İstanbul’u bitirdiler. 1 Nisan'dareklam belediyeciliği bitecek, gerçek be-lediyecilik başlayacak." diye konuştu.Kurum, en önemli iki gündeminindeprem ve ulaşım olduğunu dile getire-rek, 328 kilometre metro hattını 650 ki-lometreye çıkaracaklarını söyledi. İma-moğlu'nun bölme, parçalama işinde ba-şarılı olduğunu aktaran Kurum, "CHP'yibölme hedefi koymuş, gerçekleştirmiş.Genel Başkanı arkadan hançerlemiş. İYİParti Genel Başkanı Meral Akşener ilekarşı karşıya gelmiş." dedi. Kurum, geri-den başladıkları süreçte öne geçtiklerinibelirterek, "Daha da öne geçeceğiz. Farkatacağız. Şu anki motivasyon bir an öncebu sorunların çözülmesi üzerine oluş-muş. Üstüne koya koya giden süreç yaşı-yoruz. Yarın ulaşım lansmanımızı yapa-cağız. Detaylı projelerimizi anlatacağız.10-15 gün sonra sosyal yardımlar, kül-tür ve sportif alanlarda projelerimizipaylaşacağız. Ondan sonra gençlere birsürprizimiz var. Projelerimizi, eserleri-mizi 31 Mart'a kadar anlatmaya devamedeceğiz." ifadelerine yer verdi. MuratKurum, sosyal yardımların adaletli dağı-tılması gerektiğini belirterek, "100 bingenç girişimcimize 100 bin lira sermayedesteği vereceğiz. Evleneceklere 50 binlira beyaz eşya desteği vereceğiz. Öğren-ci evlerimize 25 metreküp doğal gazdesteği, üniversiteli gençlerimize 10 binlira burs desteği vereceğiz. Toplu ula-şımda öğrencimize yüzde 40 indirim ya-pacağız. Memleketine gidenlere destekolacağız, öğretmenlere indirimli ulaşımhizmeti vereceğiz. İlkokuldaki çocuklarabeslenme desteği vereceğiz." bilgisinipaylaştı. Kurum, hep halkın içinde oldu-ğunu ve seçilirse yine halkın içinde ola-cağını vurgulayarak, vatandaşın kendisi-ne her an ulaşabileceğini belirtti. (AA)

MİLLİ İstihbarat Teşkilatı (MİT), terörörgütü YPG/YPJ'nin sözde sorumlularındanSuriye uyruklu "Azadi Derik" kod adlı Emi-ne Seyid Ahmed'i, Kamışlı'da düzenlediğioperasyonla etkisiz hale getirdi. Güvenlikkaynaklarından edinilen bilgiye göre, terörörgütüne 2011 yılında katılan ve Türk gü-venlik güçlerine yönelik eylemlerin planla-yıcısı olduğu belirlenen Ahmed, takibe alın-dı. "Azadi Derik" kod adlı Emine Seyid Ah-med, Kamışlı'da düzenlenen nokta operas-yonla etkisiz hale getirildi. Örgütün sözde"füze temini ve kullanımından sorumlu"Ahmed'in, Tel Rıfat'tan Zeytin Dalı Harekatıbölgesindeki Türk güvenlik güçlerine yöne-lik füze saldırılarının talimatını verdiği be-lirtildi. Terörist Ahmed'in, Kilis'te sivillerihedef alan füze saldırılarının da talimatınıverdiği tespit edildi. (AA)

CUMHURBAşKANI ve AK Parti GenelBaşkanı Recep Tayyip Erdoğan, partisininManisa mitinginde konuştu. Cumhurbaşka-nı Erdoğan'ın hedefinde muhalefet vardı.CHP Genel Başkanı Özgür Özel'i isim ver-meden memleketinde eleştiren Erdoğan,''31 Mart'ta onu da özgürleştirerek maruzkaldığı eziyetten kurtaracağız.'' dedi.Ekonomiye ilişkin de mesajlar verenCumhurbaşkanı, ''Ekonomideki sıkıntılarınyıl sonundan itibaren hafiflemeye başladı-ğını, önümüzdeki yıldan itibaren yenidenyükselişe geçeceğimizi hep birlikte görece-ğiz.'' diye konuştu. Erdoğan, konuşmasındaterörle mücadelede kararlılık vurgusu dayaptı. Cumhurbaşkanı Erdoğan'ın açıklama-larından satır başları şöyle:''Kendi partisine sözünü geçiremediğihalde borusunu buralarda öttürmeye he-veslenen biri var. Buradan kendisine sesle-niyorum hiç merak etmesin kendini boşunaparalamasın boynuna vurulan prangalar-dan kurtulacağı gün çok yakındır. 31Mart'ta onu da özgürleştirerek maruz kal-dığı eziyetten kurtaracağız bir önceki gibi.
'NEREDE TERÖRİSTAN?'Tendürek'te inlerine girdik. Nerede te-röristan, terör örgütleri? Hepsi şu anda dar-madağın. Ekonomideki sıkıntıların yıl so-nundan itibaren hafiflemeye başladığını,önümüzdeki yıldan itibaren yeniden yükse-lişe geçeceğimizi hep birlikte göreceğiz.Hiçbir şey üretmeden, program, proje geliş-tirmeden, milleti kendilerine mahkum et-mek isteyenlerin heveslerini kursaklarındabırakmak boynumuzun borcudur. ŞimdikiCHP Genel Başkanı'nı zaten kimsenin taktı-ğı yok. Kendilerini pazarlıklara öyle kaptır-dılar ki Manisa Saruhanlı'da olduğu gibiaday listelerini seçim kurullarına zamanın-da veremediler. 
'KİRLİ İTTİFAKIN FARKINDAYIZ'Her işi gizli saklı yapmayı adet bildiler,İstanbul ve Mersin'de kurulan kirli ittifakınfarkındayız. Türkiye düşmanı çevrelerle ha-reket etmekten çekinmediler, şehirlerimi-zin geleceği kirli pazarlıkların mezesi yapı-lamaz. Bırakın dünyada ve Türkiye'de neolup bittiğini, kendi memleketleriyle bile il-gilenme gereği duymuyorlar.Böyle siyaset olmaz. 3-5 belediye alaca-ğız diye siyasi bölücülere bu derece teslimolunmaz. Kadınlarımızın, gençlerimizin, ça-lışanlarımızın, emeklilerimizin beklentileri,hakları bu kifayetsiz muhterislerin insafınabırakılamaz. Cumhurbaşkanı bu kardeşinizhükümet zaten Cumhur İttifakı'nda bizde.Burayı da Cumhur İttifakı olarak aldığımızzaman herhangi bir aksama olmadan Anka-ra ve Manisa el ele verecek buradaki hiz-metler artarak yoluna devam edecek.''

ÜMRANİYE NECİP FAZIL MAHALLESİ 
SÜLEYMANİYE CAMİİ YAPTIRMA KORUMA

VE TALEBELERE YARDIM DERNEĞİ
OLAĞAN GENEL KURULDerneğimizin Olağan Genel Kurul toplantısı aşağıda yazılıolan gündemle 20.3.2024 günü Saat: 19:15'da NECİP FAZILMAH. BOR-SOKAK DISKAPINO:2 ÜMRANİYE İSTANBUL adre-simizdeki Dernek Merkezinde yapılmasına, çoğunluk sağlana-madığı takdirde 27.3.2024 tarihinde nisapsız olarak aynı yerve saatte nisapsız olarak aşağıdaki gündemle yapılacaktır.GÜNDEM:1.Açılış ve Yoklama,2.Genel Kurul Divan Başkanlığının Seçilmesi,3.Yönetim ve Denetleme Kurulu Raporlarının Okunması veYönetim Kurulunun İbrası,4.Yönetim ve Denetim Kurulu Asil ve Yedek Üyelerinin Se-çilmesi,5.Yeni seçilecek yönetim kuruluna, menkul ve gayrimenkulalması, satması, kiralaması ve kiraya vermesi, tahsis etmesiveya alması, hibe alması ve vermesi, Alternatif ve uzlaşma çö-züm yollarına müracaat etme yetkisinin verilmesi6.Tüzük Değişikliği Yapılmasının Görüşülmesi,7.Dilek ve temenniler8.Kapanış.

1-1,5 puan öndeyizCumhur İttifakı’nın İstanbul Büyükşehir Belediye (İBB) Başkan adayı Murat Kurum, “Bugün 1-1,5 puan öndeyiz. Bunların hazmedemediği bu. Telaşları bundan. Murat Kurum öne geçer. İnsanların sorunlarına yüzünüzü dönerseniz, insanlar da size cevabı verir” dedi
Erdoğan'dan, Özgür Özel'e:
31 Mart'ta onu da
özgürleştireceğiz

Türkiye'nin de yer aldığı NATO tatbikatı başladı

Açlık sınırı 19 bin lira

MİT'ten Suriye'de
nokta operasyon
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aylaRdıR havadan ve karadan Filis-tin'de saldırılarını sürdüren İsrail, en az 30bin insanın hayatını kaybetmesine nedenoldu. Hayatta kalanlar ise Gazze'nin tek sı-nır kapısı olan Refah Sınır Kapısı'ndan insa-ni yardım tırlarının İsrail tarafından engel-lemesi nedeniyle açlık ve kıtlıkla mücadeleediyor. Tüm engellemelere rağmen Ür-dün'ün havadan indirdiği 4 uçak Gazzelilereumut oldu. Basına ve sosyal medyaya yansı-yan görüntülerde Ürdün'ün havadan 4uçakla indirdiği yardımların denize düştü-ğü görüldü. Uçaklardan paraşütle indirilenyardımların denize düşmesi nedeniyle Gaz-ze'nin güneyinde binlerce Filistinli sahillereakın etti. İsrail'in dayattığı açlık ve imkan-sızlıkların pençesindeki bazı Filistinlilerufak balıkçı tekneleriyle bazıları ise yüzerekyardımlara ulaşmaya çalıştı.

isRail'in 7 Ekim 2023'ten bu yanaGazze Şeridi'ne saldırıları devam ederken,insani yardımların bölgeye ulaştırılabilmesive esir takasının gerçekleştirilmesi içinateşkes aciliyeti vurgulanıyor. Tüm dünya-nın gözü bölgede yaşanan gelişmelerdey-ken, İsrail'e "sarsılmaz" desteğini sıkça vur-gulayan ABD Başkanı Joe Biden'dan konuy-la ilgili kritik bir açıklama geldi.ABD Başkanı Joe Biden, New York'ayaptığı ziyarette basın mensuplarının gün-deme ilişkin sorularını yanıtladı. Biden,Gazze'de ne zaman ateşkes sağlanabileceği-ne ilişkin soruya, "Umuyorum bu hafta so-nuna kadar. Ulusal güvenlik danışmanımçok yakın olduğumuzu söyledi ama dahatamamlamadık. Umuyorum ki gelecek pa-zartesiye kadar (Gazze'de) ateşkes sağlana-caktır" yanıtını verdi. (AA)

siyonist israil’in Gazze’deki katlia-mı aralıksız devam ederken dünya gün-demine ABD’de yaşanan bir olay otur-du. İsrail'in Washington Büyükelçiliğiönüne gelerek Gazze'deki katliama tep-ki gösteren ABD Hava Kuvvetleri askeriAaron Bushnell "Soykırıma ortak olma-yacağım" diyerek kendini yaktı. Bush-nell'in, kendisini ateşe vermesi sosyalmedyanın gündemine otururken Gaz-ze’deki vahşete sessiz kalan dünyayakarşı bir isyan olarak olarak değerlendi-rildi. Bu eylemin dünya genelinde dahabüyük kitlesel eylemlere dönüşüp dö-nüşmeyeceği merak konusu oldu. Ayrı-ca soykırım destekçisi ABD’nin İsrail po-litikasında bir değişikliğe gidip gitmeye-ceği de yeniden gündeme geldi. Bebekkatili terör devleti İsrail'in Gazze'de uy-guladığı soykırımda 143. gün geride kal-dı. Siyonist İsrail ordusunun, halkı zorlaaç ve susuz bıraktığı abluka altındakiGazze Şeridi'ne düzenlediği saldırılardacan kaybı 30 bine yaklaşırken eli kanlıTel Aviv yönetimi  bir yandan da Refah’asaldırı planları yapıyor.
GAZZE’DEKİ ZULME 
TAHAMMÜL EDEMEDİÇocuk-yaşlı demeden binlerce ma-sumu katleden katil İsrail’e dünya seyir-ci kalmış durumda. Eli kanlı BinyaminNetanyahu’nu yönetimine tonlarca silahve mühimmat desteği yanında maddidestek de sağlayan ABD ise katliamınortağı konumunda. Bu gelişmeler ışığın-da dün ABD’de dikkat çeken bir protes-to yaşandı. 30 bine yakın masum Filis-tinliyi katleden İsrail’in zulmüne dahafazla tahammül edemeyen 25 yaşındakiABD Hava Kuvvetleri askeri AaronBushnell, İsrail Büyükelçiliği önünde

kendini yakarak hayatına son verdi.
"FİLİSTİN'E ÖZGÜRLÜK" 
DİYE BAĞIRDIİsrail'in Washington Büyükelçiliğiönüne yürüyen Bushnell, "Şimdi olduk-ça şiddetli bir protesto düzenleyeceğimancak Filistinlilerin işgalcilerin elindeyaşadıkları karşısında benim eylemimçok da büyük bir şey değil." şeklinde ko-nuştu. Büyükelçiliğin önüne gelen Bush-nell, başından aşağı benzin dökerek vekendisini ateşe verdi. Gazze’de soykırı-ma ortak olmayacağını söyleyen Bush-nell’in son sözleri, ise “Özgür Filistin”oldu. Gazze Şeridi'nde Filistin halkınayönelik siyonist katliamlara ve etnik te-mizliğe ışık tutmak için Aaron Bush-nell’in hayatını feda ettiği eylem dünya-da büyük ses getirdi. Filistin yönetimibaşta Müslüman ülkeler olmak üzeredünya ülkelerinden soykırıma karşı ye-teri destek alamadığını her seferde dile

getiriyor. Başta Avrupa ülkelei olmaküzere ülke başkentlerinde zaman za-man Filistin’e destek yürüyüşleri yapılsada bu girişimler İsrail’in katliam planın-da bir değişklik ya da geri adım getir-medi. Yaşanan olaydan sonra ABD ka-muoyu Joe Biden yönetiminin eli kanlıterör devleti İsrail’e verdiği koşulsuzdesteği yeniden sorgulattı.
“ABD BAHARI” OLUR MU?Amerikalıların çoğunluğu İsrail’edaha fazla silah verilmesini desteklemi-yor ve Gazze’ye insani yardım sağlan-ması gerektiğini düşünüyor. Kongre’degörev yapan tek Filistinli-Amerikalı ola-rak Rashida Tlaib, bir anda istenmeyenkişi ilan edildi ve ateşkes talep ettiği içinmeslektaşları tarafından kınandı. BaştaIrak, Lübnan, Suriye ve Yemen olmaküzere gittiği her coğrafyaya kan ve göz-yaşı götüren, ülkeleri işgal ederek sö-müren ABD’nin Gazze’deki katliamda

tavrı dünya kamuoyunun tepkisini çek-ti. ABD'nin girdiği savaşların, askeri mü-dahelelerin Amerika halkına faturası 9trilyon dolar olarak hesaplanıyor.ABD’yi son 15 senedir ağır ağır yıpratankrizler (2008 krizi, Covid-19 salgını veiklim krizi) de hesaba katıldığında bü-yük kitlelerin barış istediği neden dahafazla istediğini öne çıkarıyor.Tunuslu gazeteci Abderrak Zor-gui'nin ekonomik nedenlerden dolayıkendini yakarak intihar etmesiyle başla-yan Arap Bahar’ı yirmi yıldan uzun süreTunus'u demir yumrukla yöneten Zey-nel Abidin Bin Ali'nin kitlesel halk gös-terileri karşısında 14 Ocak 2011'de dev-rilmesinE neden omuştu. Yaşanan buolay tüm Arap coğrafyası için yepyenibir sayfa açmıştı. Aaron Bushnell isimliABD'li asker İsrail'in Washington Bü-yükelçiliğinin önünde kendini yakmasıABD'de tarihi için bir dönüm noktasıolabilir. Birleşmiş Milletler GüvenlikKonseyi’nde görüşülen “insani yardımamaçlı ateşkes” taslağını veto eden tekülkenin ABD olmasını göz önüne alındı-ğında Bushnell'in eyleminin ülke geneli-ne yayılıp katliam destekçisi Joe Bidenyönetiminin devrilmesine götürn bir sü-recin kıvılcımı olup olmayacağının yakınzamanda kendisni göstermesi bekleni-yor. ABD medyası, katliama karşı tutu-munu bu olayda da sürdürerek Bush-nell’in eylemi karşısında üç maymunuoynadı. ABD ana akım medya, eylemigörmezden geldi. CNN ve MSNBC gibiana akım medya kuruluşlarında habersansürlendi. Bushnell’in ABD Hava Kuv-vetleri’nde 7 aydır görev aldığı ve şahitolduğu gizli belgelerden ötürü bu eyle-me girişmiş olabileceği düşünülüyor. 
nHABER MERKEZİ

uluslaRaRası Kızılhaç ve KızılayDernekleri Federasyonu (IFRC) Genel Se-kreteri Jagan Chapagain, Gazze'de ciddi birgıda güvensizliğinin yaşandığını ve bölge-deki açlık riskinin her geçen gün arttığınıbildirdi. Chapagain, X sosyal medya platfor-mundan, Gazze'deki duruma ilişkin payla-şımda bulundu. "Gazze'de ciddi bir gıda gü-vensizliği yaşanıyor." ifadesini kullananChapagain, nüfusun yaklaşık yüzde 80'ininhalihazırda acil veya yıkıcı akut gıda güven-sizliği koşullarıyla karşı karşıya olması ne-deniyle açlık riskinin her geçen gün arttığı-nı vurguladı. Chapagain, Filistin Kızılayınınraporlarına atıfta bulunarak, barınma mer-kezlerindeki 1 milyondan fazla çocuk veyaşlının dehidrasyon, sindirim, solunum vecilt hastalıklarının yanı sıra anemi riskiylekarşı karşıya olduğunu aktardı. Gazze'dekiinsanların her gün bu acı gerçekle yüzleşti-ğine işaret eden Chapagain, hayati önem ta-şıyan insani yardımların dağıtımını kolay-laştırmak için güvenli ve engelsiz insani eri-şim çağrısını yineledi. (AA)

Bu da "Amerika 
Baharı'nın 

başlangıcı olur mu?Dünyanın seyirci kaldığı Gazze'deki İsrail katliama tepki gösteren Aaron Bushnell isimliABD'li asker İsrail'in Washington Büyükelçiliğinin önünde kendini yaktı. ABD kamuoyuJoe Biden yönetiminin terör devleti İsrail’e verdiği koşulsuz desteği yeniden sorgulamayabaşlarken olay akıllara Arap Baharı'nı getirdi. Tunuslu gazeteci Abderrak Zorgui'nin eko-nomik nedenlerden dolayı kendini yakarak intihar etmesiyle başlayan Arap Baharı'nınbenzerinin ABD'de yaşanıp yaşanmayacağı merak konusu oldu.

Havadan atılan 
insani yardımlar

denize düştü

Biden ateşkes
için tarih verdi

Güney Afrika seferini gerçekleştiren"Norwegian Dawn" adlı kruvaziyer gemi-sinde yaklaşık 15 yolcu midesinden rahat-sızlandı. Çok sayıda kişide benzer sağlık so-runlarını gören yetkililer alarma geçti.Forbes'un haberine göre; Mauritiusadasındaki yetkililer, 2 bin 184 yolcu ve bin26 mürettebattan oluşan 3 bin 210 kişininbulunduğu geminin başkent Port Louis'ehafta sonu yanaşmasını "sağlık riskleri" ge-rekçesiyle engelledi. Yetkililere göre, Mauri-tius Sağlık Bakanlığı, devam eden sağlık ris-ki nedeniyle Cape Town'dan Port Louis'e 12günlük bir yolculuk yapan gemideki hastayolculardan örnek alarak laboratuvar so-nuçları çıkana kadar onları diğer hasta ol-mayan yolculardan ayrı karantinaya aldı.Açıklamada şu ifadelere yer verildi: "Gi-riş izni verilmeden önce yerel makamlar ta-rafından ek testler yapılması gerektiğinden,Mauritius hükümeti mevcut gemi seyahati-nin karaya çıkışını ve bir sonraki gemi seya-hatinin gemiye binişini iki gün erteleyerek27 Şubat 2024 tarihine ertelemiştir.''

Kızılhaç: Gazze'de
açlık riski her 

geçen gün artıyor

Yolcu gemisinde
'kolera' alarmı

Rusya'nın Ukrayna'ya yönelik işga-linin ikinci yıl dönümünde Avrupa'nıntutumunda önemli bir değişiklik sinyali,Fransa'dan geldi. Fransa Cumhurbaşka-nı Emmanuel Macron ve Başbakan Gab-riel Attal, Ukrayna'nın Rusya karşısındadesteklenmesi amacıyla asker gönder-me ihtimalini açık bir şekilde dile getir-diler. Macron, Rusya'nın savaşta galipgelmemesini sağlamak adına her türlüadımın atılacağını belirtti.Başbakan Attal, Fransız radyo kanalı

RTL'ye verdiği demeçte, Avrupa Birli-ği'nin komşusunda yaşanan bu savaştahiçbir seçeneğin göz ardı edilemeyece-ğini ifade etti. Attal, geçmişte Ukray-na'ya silah yardımı yapılmasının tartış-malı olduğunu ancak günümüzde buyardımların uzun menzilli füzeleri deiçerecek şekilde genişlediğini vurguladı.
"HER ŞEY MÜMKÜN"Macron, Paris'te düzenlenen ve20'den fazla ülkenin liderlerinin katıldığı

konferansta, kara kuvvetlerinin konuş-landırılması konusunda şu an için genelbir fikir birliği olmadığını, ancak duru-mun dinamik olduğunu ve hiçbir ihtima-lin dışlanmadığını söyledi. Macron, geç-mişte bazı seçeneklerin kesinlikle müm-kün olmadığını düşünenlerin, bugün buseçeneklerin gerçekleştiğini gördükleri-ni belirterek, Ukrayna'ya daha fazla des-tek sağlama konusunda her şeyin müm-kün olduğunu dile getirdi. Ayrıca, Mac-ron Ukrayna'ya Rusya'nın savunma hat-larının gerisine saldırı yapmayı müm-kün kılacak uzun menzilli füzelerin teda-riki konusunda anlaşmaya varıldığınıaçıkladı. Fransız Mirage savaş jetlerininUkrayna'ya sağlanması konusunda isehenüz bir karar alınmadığını ifade etti.Slovakya Başbakanı Robert Fico, Pa-ris'teki toplantı öncesinde yaptığı açıkla-mada, Avrupa Birliği ve NATO üyelerin-den bazılarının Ukrayna'ya asker gön-dermeyi düşündüğünü belirtti ve bu adı-mın Rusya ile olan gerilimi daha da artı-racağı konusunda uyarıda bulundu.Kremlin Sözcüsü Dmitriy Peskov,Batılı ülkelerin Ukrayna'ya asker gön-dermesi halinde NATO ile Rusya arasın-

da çatışma yaşanma ihtimalinin "kaçı-nılmaz" olacağını söyledi. Peskov, Fran-sa Cumhurbaşkanı Emmanuel Mac-ron'un Ukrayna'ya asker göndermenin"ihtimal dışı" bırakılmaması gerektiğineyönelik açıklamalarını başkent Mosko-va'da gazetecilere değerlendirdi.Söz konusu ihtimalin gündeme gel-mesinin önemli ve yeni bir olay olduğu-nu belirten Peskov, "Fransa Cumhurbaş-kanı'nın açıklamasının diğer tüm yönle-rini zaten duymuştuk ve bunları dikkatealdık. Macron'un, Rusya'yı stratejik biryenilgiye uğratmanın gerekliliği konu-sundaki tutumunun da oldukça farkın-dayız." diye konuştu. Peskov, Batılı ülke-lerin Ukrayna'ya asker göndermesi ha-linde NATO ile Rusya arasında çatışmayaşanıp yaşanmayacağına yönelik soru-ya, "Bu durumda artık olasılıktan değil,kaçınılmazlıktan bahsetmeliyiz. Böyledeğerlendiriyoruz." karşılığını verdi.NATO ülkelerinin bu tür eylemleriiyi değerlendirmesi gerektiğini belirtenPeskov, "Bunun kendi çıkarlarına ve enönemlisi ülkelerindeki vatandaşların çı-karlarına uyup uymadığını kendilerinesormalılar." ifadesini kullandı.

Ukrayna-Rusya savaşının 
kaderini değiştirecek gelişmeİkinci yılı dolduran Rusya’nın Ukrayna’da başlattığı işgal savaşında, ‘Avrupa yeni pozisyon mu alıyor?’ soru-sunu gündeme getiren hamle Fransa’dan geldi. Fransa Cumhurbaşkanı Macron'un ardından Başbakan Attalda Rusya'nın zafer kazanmaması için Ukrayna'ya asker gönderme seçeneğini gündeme getirdi. Kremlin ise“Batı, Ukrayna'ya asker gönderirse NATO-Rusya çatışmasının yaşanması kaçınılmaz’ açıklamasını yaptı
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Deniz Gölü, kış turizmine kazandırılacak
828 ŞUBAT 2024  ÇARŞAMBAYAŞAM

Kars'ın Kağızman ilçesinde, Aras Vadisi'nin kuzeyindeki dağlar arasında bulunan 
ve Eskimo usulü balık avcılığı da yapılan Deniz Gölü, kışın da ziyaretçi bekliyor.

Rizeli iki arkadaş  
topraksız tarımla  

marul üretimi yapıyor

Kağızman'da 1125 met-
rekare alana sahip, 1898 
rakımdaki Deniz Gölü, ku-
zeyden göle karışan dere-
ler, dip kaynakları ve 
yağmur sularıyla besleni-
yor. 

Tarım ve Orman Ba-
kanlığı Balıkçılık ve Su 
Ürünleri Genel Müdürlü-
ğünce uygulanan "Türki-
ye'nin İç Sularını 
Balıklandırma Projesi" 
kapsamında daha önce 30 
bin yavru sazan balığının 
bırakıldığı göl, yazın da 
çok sayıda göçmen kuşa 
yaşam alanı oluyor. 

Yaz aylarında doğa tut-
kunlarını ağırlayan gölün 
yüzeyi, kış mevsiminde 
dondurucu soğukların et-
kisiyle buzla kaplandı. 

Yöre halkı, zaman 
zaman köylülerin buzun 
üzerine çıkıp yürüyüş yap-
tığı gölün, Çıldır Gölü gibi 
turizme kazandırılmasını 
istiyor. 

Gölde Eskimo usulü 
balık avcılığı da yapan 

Çengilli köyü sakinleri, 
gölde yerli ve yabancı tu-
ristleri ağırlamak istiyor. 

Köye kadar asfalt yol-

dan gelen ziyaretçiler, 
daha sonra toprak yoldan 
gölün kıyısına ulaşıyor. 

"Buz tutan gölde  
etkinlikler  
düzenlenebilir" 
Çengilli köyü sakinle-

rinden Dindar Bakan, AA 
muhabirine, kış aylarında 
buz tutan Deniz Gölü'nün 
turizme kazandırılmasını 

istedi. 
Yaz aylarında gölün zi-

yaretçi ağırladığını ifade 
eden Bakan, şöyle ko-
nuştu: "Kış aylarında Çıl-
dır Gölü'nde nasıl atlı 
kızakla gezinti yapılıyorsa 

burası da buz tuttuğu için 
yapılabilir. Herkes kış ay-
larında buraya gelip buz 
pateni yapabilir. Buz tutan 

gölün orta kısımlarındaki 
buz tabakası daha kalın 
oluyor. Yaz aylarında va-
tandaşlar gelip burada 
çadır kuruyor, piknik yapı-
yor, turistler yaz aylarında 
buraya çok geliyor." 

Turan Demir de yörede 
bazı kişilerin geçimini göl-
den tuttukları balıkla sağ-
ladığını belirterek, 
"Eskiden buzla kaplanan 
bu gölde futbol oynanı-
yordu, turizme kazandırıl-
ması gereken bir yer. Yaz 
ayları bambaşka oluyor, 
yurt dışında gelenler olu-
yor. Köyde tarihi kilise ol-
duğu için gelen çok oluyor. 
Göl köylüler tarafından 
korunuyor, av sezonu dı-
şında avlanmak yasak, av-
layanlara da müsaade 
etmiyoruz. Kış turizmi için 
de değerlendirilirse güzel 
bir yer olabilir." ifadelerini 
kullandı. 

Hamdullah Polat ise 
köylerinin tarihi yapıla-
rıyla öne çıktığını dile geti-
rerek, "Yaz aylarında 
gölün belli kısımlarında 
yüzme etkinlikleri yapılı-
yor, kış aylarında da buz 
tutan gölde etkinlikler dü-
zenlenebilir. Herkesi yaz 
ve kış aylarında Deniz Gö-
lü'ne bekliyoruz." dedi.

Kentte özel sektörde 
muhasebeci olarak çalı-
şan Taner Topaloğlu, bir 
arkadaşının tavsiyesi 
üzerine topraksız tarım 
yetiştiriciliğine merak 
sardı. 

İşten ayrılarak 4 yıl 
önce bu konuda araş-
tırma yapmak üzere An-
talya'ya giden Topaloğlu, 
bir süre topraksız tarım 
yaptıktan sonra Kovid-19 
salgını nedeniyle memle-
ketine döndü. 

Arkadaşı avukat Reşat 
Dinçer Sümer ile Kalkan-
dere ilçesinde 1200 met-
rekare alan kiralayan 
Topaloğlu, yaklaşık 2 ay 
önce topraksız tarım se-
rası kurdu. 

Serada marul üreti-
mine başlayan ve mart 
ayında yaklaşık 13 bin 
kök marul hasadı planla-
yan iki arkadaş, ürünle-
rini anlaştıkları 
marketlere satmayı plan-
lıyor. 

Taner Topaloğlu, AA 
muhabirine, 2020 yı-
lında Alanya'da topraksız 
tarımla ilgili tecrübe ka-
zandığını, ardından bu iş 
için Rize'de uygun arazi 
araştırmasına girdiğini 
söyledi. 

Danışmanlık hizmeti 
veren bir firmayla çalış-
tıklarını ve Rize'de top-
raksız tarım 
yapılabileceğine karar 
verdiklerini belirten To-
paloğlu, "İlk zamanlar 
biraz sıkıntı yaşadık. 

Normalde bu sistemi 20 
günde kurma imkanımız 
varken neredeyse iki ayı 
buldu. Şükürler olsun ki 
sistemimizi kurduk. Ye-
şilliklerimizi de ektik. 
Nasipse kısa sürede 
hasat etmeyi planlıyoruz. 
Şu anda istediğimiz gibi 
gidiyor." dedi. 

Reşat Dinçer Sümer 
ise arkadaşı Topaloğ-
lu'nun daha önce bu işi 
Akdeniz Bölgesi'nde yap-
tığını, böyle bir fikirle 
kendisine geldiğini ifade 
ederek, "Bu fikir açıkçası 
çok heyecanlandırdı ve 
heveslendirdi bizi. Yap-
maya karar verdik. Şu an 
hayalimizi yaşıyoruz di-
yebilirim." diye konuştu. 

Sümer, 1200 metreka-
relik kapalı alanda insan 
eli değmeden üretim 
yaptıklarını kaydederek, 
şöyle devam etti: 

"Tamamen otomas-
yon sistemi var. Bu oto-
masyon sistemi, asıl 
besin kaynağı olan su de-
posuna bağlı. Ürünün 
neye, ne kadar ihtiyacı 
olduğunu bu otomatik 
sistem belirliyor. Buna 
göre depoya topraktan 
alması gereken besin de-
ğerlerini iletiyor. Sonra 
da depo pompa kanalıyla 
bütün ürünlerin kökle-
rine su akışı sağlıyor. Bu 
su akışı süreklilik arz et-
memektedir. Sistem ken-
disi otomatik olarak 
periyotlar halinde su akı-
şını sağlıyor."

Rizeli iki arkadaş, Kalkandere ilçesinde 
kurdukları serada topraksız tarımla 
marul yetiştiriciliğine başladı.

Devlet desteğiyle  
hem üretiyor  

hem satış yapıyor

Düzce Valiliği Kadın 
Emeği Merkezinde tahsis 
edilen iş yerinde 2 yıl 
önce seramik atölyesi 
kuran Beyza Başak Ana-
kan, çamurdan şekillen-
dirdiği ürünlerini çevre 
iller başta olmak üzere 
birçok kente gönderiyor. 

Nevşehir Hacı Bektaş 
Veli Üniversitesi Güzel 
Sanatlar Fakültesi Sera-
mik ve Cam Bölümün-
den 2018'de mezun olan 
26 yaşındaki Anakan, 1 
yıl sonra ailesinin işi do-
layısıyla Düzce'ye taşındı. 

Evlendikten sonra da 
eğitimini aldığı alanda 
çalışmak isteyen Anakan, 
Valilik tarafından giri-
şimci kadınların el ürün-
lerinin değerlendirilmesi 
amacıyla kurulan Kadın 

Emeği Merkezi'nde ken-
disine tahsis edilen iş ye-
rinde 2 yıl önce seramik 
atölyesi açtı. 

Atölyesinde "çark" adı 
verilen ve ayakla döndü-
rülen tezgah üzerinde ça-
muru maharetle 
şekillendiren Anakan, 
çanak, çömlek, kase, 
tabak, kupa gibi seramik 
mutfak grupları ve deko-
ratif ürünleri merkezde 
ve internet üzerinden sa-
tıyor. Anakan, "nefes 
alan ürün" olarak gör-
düğü seramiklerin kulla-
nım ömrünün kısa 
olmasının, aslında sağ-
lığa uygunluğunu göster-
diğini, boyasından 
çamuruna her şeyini gıda 
sağlığına uygun seçtiğini 
vurguladı.

Seramik ve cam tasarımı üzerine  
lisans eğitimini tamamlayan 
Beyza,gıda sağlığına uygun çamur, 
boya ve pişirme yöntemleri kullanıyor.

Çinli öğrenci derslerde öğrendiği Tokat 
Ballıca Mağarası'nı ailesiyle ziyaret etti

Konteyner sınıfları resim ve süslerle renklendirdiler

Tokat Doğa Koruma 
ve Milli Parklar İl 
Müdürlüğüne bağlı Bal-
lıca Mağarası Tabiat 
Parkı İşletmesinden 
yapılan yazılı açıklamaya 
göre, mağarayı ziyaret 
edenler arasında yer alan 
Çinli aile dikkati çekti. 

Çin Halk 
Cumhuriyeti'ne bağlı 
Sichuan eyaletinin Mi-
anyang şehrindeki Nan-
shan Ortaokulunun 
öğrencisi 13 yaşındaki 
Yang Hanchao coğrafya 
eğitimi sırasında Ballıca 
Mağarası'nı gördü. 

Mağaradan etkilenen 
13 yaşındaki Yang, aile-

siyle Türkiye'ye 
geldiğinde UNESCO 
Dünya Mirası Geçici Lis-
tesi'ndeki mağarayı da zi-
yaret etme fırsatı buldu. 

Mağarayı gezen ve 
görevlilerden mağarayla 
ilgili bilgi alan Yang 
ailesi, ziyaret sonrasında 
kentten ayrıldı. 

Tokat'ın Pazar ilçe-
sine bağlı Ballıca köyün-
deki Ballıca Mağarası, 
1085 rakım yükseklikte 
bulunuyor. Mağaranın 
içinin sıcaklığı yaz ve kış 
aylarında ortalama 18 
derece olurken, nem 
oranı ise yine yıl 
boyunca ortalama yüzde 

54 dolaylarında 
seyrediyor. Sahip olduğu 
sarkıt ve dikitlerin yanı 
sıra, adını aldığı bal 

rengindeki kayaçlara 
sahip mağara, hala tam 
olarak keşfedilmemiş 
yapısıyla dikkati çekiyor. 

Hatay'ın Hassa ilçesinde 
depremzede lise öğrencileri, 
eğitimlerini sürdürdükleri 
konteyner sınıfları resim-
lerle renklendirdi, çevresini 
de geri dönüşüm 
malzemelerinden tasarladık-
ları ürünlerle süsledi. 

Girne Mahallesi'ndeki 
Hassa Çardak Anadolu Lis-
esi, Kahramanmaraş merke-
zli 6 Şubat 2023'teki 
depremlerde hasar gördü. 

Eğitim öğretimin devam 
edebilmesi için 9, 10 ve 11. 
sınıflar Mehmet Akif Ersoy 

İlkokulu'ndaki dersliklere 
yerleştirildi, 12. sınıftan 123 
öğrenci ise bu ilkokulun 
bahçesine kurulan 7 
konteynerde dersbaşı yaptı. 

Hem afet psikolojisinden 
uzaklaşmak hem de geçici 
sınıflarını renklendirmek 
isteyen öğrenciler, "Enkazda 
Açan Çiçekler Projesi" 

başlattı. Öğretmenlerle el ele 
veren gençler, kapı ve 
pencerelerini boyadıkları 
konteynerlere resim çizdi. 
Kartondan tabelalar ve 
raflar yapan öğrenciler, 
lastik, plastik ve pet şişe gibi 
geri dönüşüm 
malzemelerinden tasarladık-
ları saksılarla çevreyi 
güzelleştirdi. 

Hassa Çardak Anadolu 
Lisesi Müdürü Mehmet Gül, 
AA muhabirine, projenin 
veliler tarafından beğeniyle 
karşılandığını söyledi. 

Konteyner sınıfların 
öğretmen ve öğrencilerin 
işbirliğinde ren-
klendirildiğini belirten Gül, 
"Çalışmanın, öğrenciler 
açısından depremin etki-
lerini azalttığına inanıy-
oruz." dedi. 

Öğrencilerden Şevval 
Pınar Maden de , "Çok 
büyük afet yaşadık. Geri 
dönüşüm malzemelerini 
değerlendirmek ve de-
premin etkisini silmek için 
projeyi gerçekleştirdik." diye 
konuştu.

Eski giysileri 
değerlendiriyorlar

Yozgatlı kadınlar, eski giysi ve 
kumaşlardan yeni kıyafet, çanta 
ve çeyizlik eşyalar tasarlayarak 
geri dönüşüme katkıda bu-
lunuyor. 

Sorgun Halk Eğitimi Merkez-
ince açılan giyim kursuna katılan 
kadınlar, aldıkları eğitimlerin 
ardından eski elbise ve kumaşlar 
ile gelinlikçilerin kullanmadığı 
gelinlik ve abiyeleri yeni giysi, 
çanta ve çeşitli çeyizlik eşyalara 
dönüştürüyor. 

Kursta hem dikiş eğitimi alan 
hem de boş zamanlarını değer-
lendirerek sosyalleşen 33 kadın, 
yaptıkları bazı ürünleri de ihtiyaç 
sahiplerine hediye ediyor. 

Kursun usta öğreticisi Ayşe 
Aktaş, AA muhabirine, ellerindeki 
kumaşı israf etmeden en iyi şek-
ilde değerlendirmeye çalıştık-
larını söyledi. 

Kursta eski giysileri de değer-
lendirdiklerini anlatan Aktaş, 
"Kullanmadığımız eski giysileri 
değerlendirmeye, yeniden kul-
lanıma kazandırmaya çalışıyoruz. 
Büyük bedeni küçüğe dönüştüre-
biliyoruz. Etek ve kaban geliyor, 
onları da yeleğe dönüştürüyoruz, 
bir çocuğa giysi dikiyoruz ya da 
bir pantolon, tayt yapabiliyoruz." 
dedi. 

Aktaş, gelinlikçilerin kullan-
madığı eski gelinlikleri çeyizlik 
eşyaya, abiyeleri de yeni el-
biselere dönüştürdüklerini ve 
ihtiyaç sahiplerine hediye ettik-
lerini belirtti. 

Sorgun İlçe Milli Eğitim 
Müdürü Musa Öcal Halk Eğitimi 
Merkezi bünyesinde açılan 
kursta, kursiyerlerin atık 
malzemeleri toplayıp geri 
dönüşüme kazandırdığını be-
lirterek, usta öğretici ve kursiyer-
lere teşekkür etti.

Devlet desteğiyle yetiştirmeye başladı, 
mandalarının sayısını artırmak istiyor

Lalapaşa ilçesine 
bağlı Çömlekköy kö-
yünde çiftçilik yapan 65 
yaşındaki Aslaner, 7 yıl 
önce İl Tarım ve 
Orman Müdürlüğünce 
hazırlanan projeden 
hibe 5 manda aldı. 

Manda sayısını 8'e 
çıkaran Aslaner, hayva-
nın sütünü ve etini sa-
tarak geçimini sağlıyor. 

Aslaner, kış ayla-
rında soğuk hava nede-
niyle kapalı alanda 
baktığı mandalarını yaz 
aylarında göl ve dere 
kenarına götürüyor. 

Manda günde  
5 litre süt veriyor 
Aslaner, AA muhabi-

rine Tarım ve Orman 
Bakanlığının hibe des-
teğiyle manda besicisi 

olduğunu söyledi. 
Manda yetiştiricili-

ğine ilgisinin çocuk yaş-
larda başladığını 
belirten Aslaner, "Rah-

metli babam manda 
beslerdi. Ben de çocuk 
yaşlarda ona yardım 
ederdim. Yıllar sonra 
devlet desteğiyle 

manda sürüsü sahibi 
oldum. Manda hassas 
bir hayvan ama bakımı 
kolay. Yaz aylarında 
göle yatar, günün orada 

geçirir. Kış aylarında 
üşümesin diye ahırda 
bakıyorum." dedi. 

Aslaner, bir manda-
dan günde 5 litre süt 

elde ettiğini litresini ise 
80 liradan sattığını 
ifade etti. 

Hedefinin sürüdeki 
manda sayısını artır-
mak olduğunu ifade 
eden Aslaner, "Manda-
nın sütü çok değerli. 
Sağlık açısından pek 
çok yararı olduğu bili-
niyor. Yoğurdu da çok 
lezzetli oluyor. Bir 
mandadan günlük orta-
lama 5 litre süt alıyo-
ruz, kilosunu da 80 
liradan satıyoruz. Şu an 
8 mandam var. Sü-
rümü geliştirmek isti-
yorum. 5 mandayla 
başladım şu anda 8 
mandam var. Hedefim 
sürüyü 50 mandaya çı-
kartmak." diye ko-
nuştu. 

Edirne'de, devlet desteğiyle manda yetiştirmeye başlayan 
besici Şahin Aslaner sürüsünü büyütmeyi hedefliyor.

Çinli öğrenci, coğrafya dersinde gördüğü UNESCO Dünya Mirası Geçici 
Listesi'nde yer alan Tokat Ballıca Mağarası'nı ailesiyle ziyaret etti.
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Kültür ve Turizm 
Bakanlığı ve Konya 
Büyükşehir Belediyesinin 
katkılarıyla hazırlanan 
sergide, Mevlana, Türk ve 
İslam Eserleri, Galata 
Mevlevihanesi, Sakıp Sa-
bancı, Sadberk Hanım ile 
Resim ve Heykel 
müzelerinin envan-
terinden seçilen eserler 
yer alıyor. 

Sergiye ilişkin AA 
muhabirine açıkla-
malarda bulunan İstan-
bul Kültür ve Turizm 
Müdürü Coşkun Yılmaz, 
sergiyi Hz. Mevlana'nın 
vefatının 750. yılı vesile-
siyle hazırladıklarını ve 
böyle bir serginin İstan-
bul'da açılmasının önemli 
olduğunu söyledi. 

Yılmaz, Hz. 
Mevlana'nın dünyada en 
çok tanınan alimlerden 
olduğunu ve Sultanahmet 
gibi bir yerde de 
Mevlana'ya ilişkin böyle 
bir serginin yerli ve ya-
bancı ziyaretçiler tarafın-
dan ilgi gördüğünü 
belirtti. 

Konya'daki Mevlana 
Müzesi başta olmak üzere 
sergide 5 büyük müzeden 
önemli eserlere yer 

verdiklerini aktaran Yıl-
maz, şöyle devam etti: 

"Çok özel bir seçki 
yapıldı. Şimdiye kadar 
sergilenmeyen veya çok 
bilinmeyen önemli eser-
lere yer verildi. Bir de 
serginin temel özelliği 
bana göre, klasik eserler-
den, geleneksel sanatlar-
dan başlamış olması ve 

modern sanatlara varın-
caya kadar bir tarihi 
sürekliliği takip etmesi. 
Mesnevi'den başlıyor, hat 
sanatına, Mevlevilikle il-
gili kıyafetlere yer ver-
iliyor. Yine tarikatın 
objeleri, başka pek çok 
eser yer alıyor. Önemli 

ressamlarca Mevleviliğin 
resme yansıdığı eserlerle 
de sergi son buluyor." 

"Tasarımıyla,  
eserleriyle,  
hikayesiyle  
özel bir sergi oldu" 
Coşkun Yılmaz, sergiye 

ilginin beklediklerinin 
çok üzerinde olduğunu 
vurgulayarak, "Konya 

Büyükşehir Belediyesi bu 
serginin yapımına, 
tanıtımına, duyurul-
masına çok büyük önem 
verdi. Bu münasebetle 
Konya Büyükşehir 
Belediye Başkanı Uğur 
İbrahim Altay'ı ve 
arkadaşlarını çok tebrik 

ediyorum. Esas itibariyle 
ev sahibi Konya Büyükşe-
hir Belediyesi. Serginin 
küratörü Özkul Eren, 
sanat, tasarım 
dünyamızın duayen isim-
lerinden birisi. 
Tasarımıyla, eserleriyle, 
hikayesiyle özel bir sergi 
oldu." değerlendirmesini 
yaptı. 

Serginin "Sufinin 
Yolu", "Harflerin Es-
tetiği/Sırlı Harfler", 
"Derviş Kültürü", "Mistik 
Yansımalar", 
"Mevlevilik", "Mesnevi" 
ve "Divan-ı Kebir" olmak 
üzere 5 temel başlıktan 
oluştuğuna işaret eden 

Yılmaz, şunları kaydetti: 
"Sergi kapsamında çok 

emsaline rastlamadığımız 
bir uygulama yapıldı. 
Sergiyle Hz. Mevlana'nın 
sanata yansıyan yönü or-
taya konulurken, ülkem-
izin önde gelen, 
kamuoyunun yakından 
tanıdığı 51 değerli ho-
camızla da Hz. 
Mevlana'nın hayatı, 
dönemi, eserleri, fikirleri, 
günümüze yansıması, 
dünyaca algılanması ve 
geleceğe taşınması gibi 
onlarca başlık gündeme 
getirildi, konuşuldu. Tabii 
bununla sınırlı kalınmadı. 
Önce Kültür ve Turizm 
Bakanlığı Güzel Sanatlar 
Müdürlüğü koroları 
tarafından bir enstrü-
mantal müzik dinletisi 
vardı. Sonra konuşmalar 
gerçekleştirildi. Akabinde 
de TİEM Müdürü Ekrem 
Aytar tarafından pro-
grama gelenlere ayrıntılı 
bir sergi gezisi gerçek-
leştirildi. Doğrusu pro-
gramlar da 
beklediğimizin üzerinde 
ilgi gördü. Yoğun bir din-
leyici sayısına ulaştı. 
Bilmediğimiz pek çok 
konuyu öğrendik."

YEE'deki hafta içi ve 
hafta sonu grupların ol-
duğu Türkçe derslerine 
her geçen gün ilginin art-
tığı belirtiliyor. 

Türkçe kursunda 67, 
müzik kursunda 38 öğ-
rencinin eğitim aldığı 
enstitüdeki dersleri AA 
görüntüledi. 

Eğitmen Ferit Ziem'in 
şefliğinde gitar, çello, ney, 
bendir, darbuka ile derse 
eşlik eden Meksikalı öğ-
renciler, aralarında 
"Uzun İnci Bir Yoldayım", 
"Üsküdar'a Giderken", 
"Yedikule" şarkılarının 

yer aldığı Türk müziğin-
den örnekleri seslendirdi. 

Orkestranın solisti An-
gelica Castro, Türkçe bil-
meden şarkıları 
yorumlayarak saz ekibine 
eşlik etti. 

Angelica Castro, AA 
muhabirine, şarkı söyle-
meyi çok sevdiğini, Türk 
dizileri izleyerek Türk-
çeye ilgi duymaya başla-
dığını belirtti. 

39 yaşında iki çocuk 
annesi Castro, "Türkçeyi 
henüz bilmiyorum ama 
şarkıların anlamlarını öğ-
rendim. Kelimelerin an-
lamlarına baktım. Türkçe 
çok güzel bir dil, Türk 
müziği de çok güzel. Ayrı 
bir ruhu var. Olabildi-
ğince devam edeceğim." 
ifadelerini kullandı. 

"Eşimin Türkiye'de  
yaşayan ailesiyle  
Türkçe iletişim  
kuruyorum" 
Türkçe öğrenmek için 

YEE'de eğitim gören in-
şaat mühendisi Jessica 

Jimenez, eşinin Türk ol-
duğunu ama İspanyolca-
sını geliştirmek için evde 
Türkçe konuşmadığını 
söyledi. 

"Eşim İspanyolcasını 
geliştirmek için evde 
Türkçe konuşmadığından 
ben Türkçe öğreneme-
dim. Kursa başladım ve 
artık daha iyi konuşabili-
yorum. Türkçe çok güzel 
ama çok da zor bir dil. Ol-

dukça fazla çalışmak ge-
rekiyor." diyen Jimenez, 
eşinin Türkiye'de yaşayan 
ailesi ile Türkçe iletişim 
kurmaktan mutluluk duy-
duğunu belirtti. 

Türk dizilerini fırsat 
buldukça izlediğini anla-
tan Jimenez, dizilerin 
dilin gelişiminde önemli 
olduğunu ifade etti. 

Meksikalı gençler  
ebrudan,  
Türk yemeğine 
pek çok konuda  
eğitim alıyor 
Enstitünün Türk kül-

türü ve tarihi konferans-
ları hem 
enstitü bina-
sında hem de 
Meksika Meclis 
Binasında ger-
çekleştiriliyor. 
Ebru dersleri-
nin de verildiği 
kurumda, Türk 
kültürünün 
önemli lezzet-
lerinden Türk 
kahvesi günü 

de düzenleniyor. 
"Türk Yemek Günleri" 

yapılarak Türk yemekleri-
nin yapımı öğretiliyor. 
Ayrıca sinema günlerinde 
Türk filmlerinden örnek-
ler Meksikalı öğrencilere 
sunuluyor. 

Enstitünün zengin içe-
riğe sahip kütüphane-
sinde öğrenciler kitap 
okuyarak Türkçeyi geliş-
tirme imkanı buluyor.

Mevlana'ya dair  bilinmeyen 
eserler Sultanahmet'te

Türk müziğine ilgi duyan Meksikalı gençler 
Yunus Emre Enstitüsü'nde mini orkestra kurdu

928 ŞUBAT 2024  ÇARŞAMBAKÜLTÜR

Sultanahmet'teki Türk İslam Eserleri Müzesi'nde (TİEM) sanatseverlerle buluşan 
"750. Vuslat Yılında Hz. Mevlana" sergisi, 1 Mart'a kadar ziyaretçilerini karşılıyor

Yunus Emre Enstitüsü (YEE) Meksika Koordinatörlüğü bünyesinde açılan kurslarda, Türk kültürüne 
ilgi duyan her yaştan genç, ney, ritim ve geleneksel Türk müziği dersi alırken Türkçe de öğreniyor.

"Kutsal Yolculuk: Hicret" 
belgeseli izleyicilerle 

 buluşmaya hazırlanıyor
Fatih Karaboğa'nın 

anlatımıyla "Kutsal Yol-
culuk: Hicret "belgeseli-
nin çekimlerinde sona 
gelindi. 

Belgesel ekibi, Hz. 
Muhammed'in Sevr 
Mağarası'ndan başlaya-
rak çıktığı yolculuğun 
tüm zorluklarını yaşa-
yarak, konakladığı, din-
lendiği ve yürüdüğü 
yolları yeniden yürüyor. 

Yaklaşık 480 kilo-
metrelik yolculuğun 
büyük kısmı tamamla-
nan projenin yapımını, 
No23 Prodüksiyon 
adına yapımcı Tuğba 
Tuna Bilgin üstleniyor. 

"Kutsal Yolculuk: 
Hicret" belgeselinde 
hicret güzergahı, arala-
rında İbn-i İshak, İbn-i 
Hibban, Ebu Cafer Ta-
beri ve İbn Kesir'in ol-
duğu siyer tarihçilerinin 

eserlerinden yola çıka-
rak hazırlanıyor. 

Yönetmen koltu-
ğunda Hakan Kara-
dağ'ın oturduğu 
belgeselin konusu, 
şöyle özetlendi: "Sevr 
Mağarası'ndan başla-
yıp Kuba'da son bulan 
480 kilometrelik yol, 
Resulullah ile beraber 
4 kişi olan bir grup ta-
rafından tamamlandı. 
Yolun yarısı tamamıyla 
çöllerle kaplı olduğu 
için açık alandaki teh-
likelerle baş ettiler. 
Geriye kalan bölüm ise 
derin vadiler, sarp ge-
çitlerle doğaya karşı 
bir mücadele gerçek-
leştirdiler. Tüm bu ko-
şulların yanı sıra 
Ümmü Hub, Zi-selem, 
Mecah, Rakube gibi 
yerlerden geçip ilerle-
mek ise çok güçtü."

Kazak müzisyen 
 24 Mayıs'ta İstanbul'da 

konser verecek

Taş işlemeciliği eğitimi alan kadınlar takı ve süs eşyası üretiyor

Qudaibergen, RAMS 
Global ana sponsorlu-
ğunda, Yıldızlar Organi-
zasyon, GAİN Medya ve 
BWO Entertainment iş-
birliğiyle İstanbul'da 
vereceği konser önce-
sinde Feriye'de basın 
toplantısı yaptı. 

Toplantıya Qudai-
bergen'in yanı sıra 
TÜRKSOY Genel Sekre-
teri Düsen Kaseinov, 
Kazakistan'ın İstanbul 
Başkonsolosu Nuriddin 
Amankul, BWO Enter-
tainment Genel Mü-
dürü Ömer Lakay, 
Yıldızlar Organizasyon 
Yönetim Kurulu Baş-
kanı Eyyüp Yıldız, 
RAMS Kazakistan Tem-
silcisi Yerkin Baibatyrov 
ve RAMS Türkiye Ku-
rumsal İletişim ve Pa-
zarlama Genel Müdür 
Yardımcısı Funda Öge 
katıldı. 
İstanbul'da ilk kez 

konser vereceği için çok 
heyecanlı olduğunu be-
lirten Qudaibergen, 
"Büyük konsere yakla-
şık 3 ay var. Türk hay-
ranlarımla karşılaşmak 
için 3 ay nasıl bekleye-
ceğimi bilemiyorum. 
Destekleriniz için çok 
teşekkür ederim. Hay-
ranlarım olmasa asla 
burada olamazdım." 
dedi. 

Qudaibergen, konser 
için kardeş ülke olarak 
gördüğü Türkiye'ye te-
şekkür ederek, "İki ülke 
arasındaki özellikle 
manevi ve kültürel iliş-
kilerin gelişmesi bizim 
için çok önemli. Bu et-
kinlik de buna köprü 
vazifesi görüyor. İnşal-
lah sizlerle konserde 
buluşmak istiyor ve siz-
leri konsere bekliyo-

ruz." temennisinde bu-
lundu. 
İstanbul konserinin 

müzik kariyeri için çok 
önemli olduğuna dik-
kati çeken Kazak müzis-
yen, şöyle devam etti: 

"Öncesinde ve sonra-
sında görmediğiniz bir 
Dimash ile karşılaşa-
caksınız. Bugüne kadar 
benim sanatımın yüzde 
30'unu veya 35'ini gör-
müşsünüzdür. Zaman 
içinde hayati tecrübele-
rimiz, birikimimiz deği-
şiyor. Bu konserde de 
gelişen ve ilerleyen tec-
rübelerimi sizlere aktar-
mak istiyorum." 

Türkiye'den  
müzisyenle  
aynı sahneyi  
paylaşacak 
Qudaibergen, İstan-

bul konserinde Türki-
ye'den bir müzisyenle 
sahne alıp almayaca-
ğına dair soruya ise 
"Sahnede bana eşlik 
etmek isteyen tüm sa-
natçılara kalbim ve gön-
lüm açık. Kimle beraber 
sahne alacağımı inşal-
lah konsere geldiğinizde 
görmenizi diliyorum. 
Şimdilik Türkiye'nin ve 
Türk halkının gönlünde 
yer edinmiş bir sanatçı 
olduğunu söyleyebili-
rim." şeklinde cevap 
verdi. 

Bu konserde en 
büyük amaçlarının 
Türk-Kazak dostluğunu 
sahneye taşımak oldu-
ğunu dile getiren Kazak 
müzisyen, sahnede 
Türkçe şarkılar da ses-
lendireceğini aktardı. 

Toplantının ardın-
dan Qudaibergen'in 
yeni klipi "When I've 
Got You" basın men-
suplarına izletildi.

"Şekeronya" oyunu  
Antalya’da sahnelenecek

Antalya DOB'dan ya-
pılan açıklamaya göre, 
Zeynep Ergüven'in yaz-
dığı ve müzikleri Murat 
Cem Orhan'a ait eser, 
Fatih Şanal tarafından 
sahneye konuluyor. 

Eserin dekor tasa-
rımı Ömer Gündüz, 
kostüm tasarımı Zekiye 
Şimşek, ışık tasarımı 
Mustafa Eski ve koreo-
grafisi Melda Özkan im-
zası taşıyor. Oyunda, 
ülkesinden kaçan Şeke-
ronya'nın haylaz çocuğu 
Fırıldak'ın eve dönüş 
hikayesi anlatılıyor. 
Eserin bugünkü temsi-
linde "Fırıldak"ı Serap 
Demirhan, "Zeytin"i 
Pınar Tekol, "Tombiş"i 
Engin Yaman, "Kara-

baş"ı Baha İşler, "Kır-
mızı Başlıklı Kız"ı Heye-
can Yakan, "Kurt"u Erdi 
Can Aybaş, "Soprano 
Horoz"u Ceren Aytekin 
ve "Büyücü" rolünü 
Müge Günaydın canlan-
dıracak. 

Antalya DOB bale sa-
natçılarının danslarıyla 
eşlik edeceği eser, 
bugün ve 14 Mart'ta 
saat 11.00'de Haşim 
İşcan Kültür Merke-
zi'nde sahnelenecek. 

Eserin biletleri 
Haşim İşcan Kültür 
Merkezi ve Cumhuriyet 
Meydanı'ndaki opera 
gişelerinin yanı sıra 
"www.biletinial.com" 
adresinden de temin 
edilebilecek.

Mecitözü ilçesinde kurs 
gördükten sonra kooperatif 
kuran 9 kadın, doğal taşlar-
dan ürettikleri takıları sata-
rak gelir elde ediyor. 

Çorum'un Mecitözü ilçe-
sinde araziden topladıkları 
taşları işleyerek takıya dön-
üştüren kadın kooperatifi-
nin ürünleri, yurdun dört 
bir yanından talep görüyor. 

Mecitözü Kaymakamlığı 
ve Mecitözü Halk Eğitimi 
Merkezi Müdürlüğü, ilçe-
deki yarı değerli taşların 

ekonomiye kazandırılması 
amacıyla kadınlara yönelik 
2017'de taş işlemeciliği 
kursu açtı. 

Kursa katılan kadınlar-
dan 9'u dört aylık eğitimi 
başarıyla tamamladıktan 
sonra Mecitözü Yarı Değerli 
Taşları Üretme ve İşletme 
Kadın Girişim Kooperati-
fi'ni kurdu. 

Kaymakamlık desteğiyle 
taş işleme için gerekli ma-
kine ve ekipmanları temin 
eden kadınlar, araziden top-

ladıkları jasper, akik ve kal-
sedon gibi yarı değerli taş-
ları işleyerek tespih, kolye, 
yüzük, bileklik gibi takı ve 
süs eşyalarına dönüştürü-
yor. 

Taşın araziden toplan-
masından atölyeye taşınma-
sına, burada şekil 
verilmesinden pazarlanma-
sına kadar tamamı kadın 
eliyle yapılan ve internetten 
satışa sunulan takılara yur-
dun dört bir yanından talep 
geliyor. 

Kooperatif Başkanı Ülker 
Ekici, AA muhabirine, Me-
citözü'nün kıymetli taşlar 
açısından zengin bir bölge 
olduğunu, kadınlar olarak 
bu taşları ekonomiye kazan-
dırmanın mutluluğunu ya-
şadıklarını söyledi. 

Burada üretim yapan ka-
dınların ekmeklerini taştan 
çıkardıklarını, aile bütçele-
rine ek gelir sağladığını be-
lirten Ekici, 7 yıldır üretime 
devam ettiklerini anlattı. 

Ürün çeşidinin ve mikta-

rının her yıl arttığına dikkati 
çeken Ekici, "Sonradan 
gümüş işine girdik. Gümüş 
takıların boş kasalarını alı-
yoruz, taşlarını işleyip üreti-
yoruz. Bizim ilçemizden 
jasper, akik ve kalsedon taş-
ları çıkıyor. Onları işleyip 
üretiyoruz. Aynı zamanda 
da diğer illerden gelen yarı 
değerli taşları da işliyoruz. 
İnsanlar istedikleri taşı bize 
gönderiyor ve hangi ürünü 
istiyorlarsa onlara üretip 
gönderebiliyoruz." dedi.
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Ali Tombaş, Sultanbeyli için projelerini anlattı
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AK Parti Sultanbeyli Belediye Başkan adayı Ali Tombaş, Aydos Tüneli Projesi ile Sultanbeyli'nin ana arterlerinde trafik 
yoğunluğunun azalılacağını, D-100 Pendik ve Kartal istikametinde hızla ve güvenle trafik akışının sağlanacağını söyledi

Kartal’da açılışlar 
serisi devam ediyor

İstanbul Büyükşehir Belediye 
Başkan Adayı Murat Kurum, Bü-
yükçekmece’de gerçekleştirilen 
mitingde vatandaşlara seslendi. 
Cumhurbaşkanı Erdoğan'ın se-
lamlarını ileterek konuşmasına  

başlayan Kurum, “Meydanla-
rın dili vardır, duygusu vardır, 

gönlü vardır. Bugün İstanbul’da 
gittiğimiz her meydanda olduğu 
gibi inanın buradan size baktı-
ğımda da aynı mesajı ve duyguyu 
görüyorum. Bu meydan, tıpkı 28 
Mayıs’ta olduğu gibi 31 Mart za-
ferimizi müjdeliyor. Bu meydan 
‘Yeniden İstanbul’ diyecek ve 1 
Nisan’da algı ve reklam belediye-
ciliğini bitirecek. İşte bu tablo; 
Büyükçekmece’mize ve İstan-

bul’a eser belediyeciliğini getire-
cek, AK Belediyeciliği getirecek." 
şeklinde konuştu.  

"’Önce Siz' diyoruz,  
'Önce İnsan' diyoruz"   
Haftalardır İstanbul’un her 

caddesinde, her sokağında biz 
varız diyen Murat Kurum, "İs-

tanbul’un tüm caddelerinde, mi-
safiri olduğumuz evlerinde, 
çayını içtiğimiz dükkanlarında; 
coşku var, heyecan var. İstan-
bul’da değişim vakti gelmiştir. İs-
tanbulluların hayatını 
değiştirecek projelerimizle bu 
şehri yeniden, umudun İstan-
bul’u yapmaya geliyoruz. İstan-
bulluların sahipleneceği bir 
belediyecilik yapmaya geliyoruz. 

İstanbulluların hem belediye 
başkanı hem de kardeşi, evladı 
olmaya talibiz. İstanbulluların 
hem oylarına hem de kalplerine, 
yüreklerine, gönüllerine talibiz. 
25 yıldır İstanbul için çalışıyoruz. 
Çeyrek asırdır gönüller yapmaya, 
yüreklere dokunmaya devam 
ediyoruz. Şimdi de milletimize 5 
yıllık fetret döneminin ardından; 
‘Önce Siz’ diyoruz. ‘Önce İnsan’ 
diyoruz. İnsanımızın özlediği, 
hasretle beklediği tüm projeleri-
mizi milletimize sunuyoruz. An-
nelerimizin, babalarımızın, 
büyüklerimizin duasını almak 
için bir an bile durmayacağız. 
Her evladımızın geleceğe dair 
umudu biz olacağız. İstanbul’un 
yeniden dirilişine hep birlikte yü-
rüyeceğiz. Şimdi sizlere soruyo-
rum. Yeniden diriliş için hazır 
mıyız? İstanbul’da yeniden yük-
seliş için hazır mıyız?" sözleriyle 
konuşmasına devam etti. 

"CHP belediyeciliği 
dert demek, sıkıntı  
demek, çile demek" 
Vatandaşların AK Parti’nin 

yönettiği her ilçede eser ve hiz-
met siyasetinin en güzel örnekle-
rini gördüklerini söyleyen 
Kurum, "Ne zaman CHP zihniye-

tinin yönettiği belediyelere bak-
sak 'şehirlerimizin nasıl mağdur 
kentlere dönüştüğünü' görüyo-
ruz. Çünkü CHP belediyeciliği 
dert demek, sıkıntı demek, sorun 
demek, çile demek. İşte Büyük-
çekmece; İlçemiz maalesef, iş bil-
mez ellerde derdin, çilenin, 
sıkıntının merkezi olmuş. İnanın 
içimiz acıyor, yüreğimiz sızlıyor. 
Büyükçekmece’nin bugün trafik 
sorunu var mı? Var. Bu trafik 
özellikle turizm sezonunda 
büyük bir çileye dönüşüyor. Bu-
radaki yolların, alternatif ulaşım 
araçlarının acilen geliştirilmesi 
gerekiyor. Büyükçekmece’nin 
altyapı eksiklikleri var mı? Var. 
En başta da su ve kanalizasyon 
sorunu var. Bu temel altyapı hiz-
metlerinin de acilen iyileştiril-
mesi gerekiyor. Buradan 
İstanbul Büyükşehir Belediye-
sine soruyorum. 5 yıldır İSKİ’yi 
siz yönettiniz, neden yapmadı-
nız? İSKİ’yi öyle bir hale getirdi-
niz ki şu anda bu devasa kurum 
borç batağında ve yönetilemez 
hale geldi. İSKİ’yi 94 öncesindeki 
o rezil haline geri döndürenlere, 
bu şehre 1 litre yeni su kaynağı 
getiremeyenlere elbette milleti-
miz hesap soracaktır." dedi.  

İstanbul Büyükşehir Belediye Başkan Adayı Murat Kurum: “Bu meydanlar 1 Nisan'da algı ve 
reklam belediyeciliğini bitirecek. CHP belediyeciliği dert demek, sıkıntı demek, çile demek” dedi

“Algı ve reklam belediyeciliği bitecek”

‘Kimseyi oy verdi vermedi diye ayırmadık”

Kartal Belediyesi tara-
fından hayata geçirilen 
sosyal tesisleşme atılımı-
nın adımları arasında yer 
alan Soğanlık Kültür 
Merkezi Mars Gezegen 
Kafe’nin açılışı düzenle-
nen törenle ve komşu bu-
luşmasıyla 
gerçekleştirildi. Sosyal te-
sisi bulunmayan Kar-
tal’da Başkan Gökhan 
Yüksel’in seçim vaatleri 
arasında yer alan ve “Ge-
zegen” markası altında 
başlayan atılımın kilo-
metre taşlarından biri 
olan Mars Gezegen Ka-
fe’nin açılışına bölge halkı 
yoğun ilgi gösterdi.  

Kartallıların daha sos-
yal bir yaşam sürmesi, 
genel ekonomik zorluklar 
içerisinde bütçe dostu 
hizmeti, kalite standartla-
rından taviz vermeden 
alabilmesi için kısa sü-
rede projelendirilen ve şu 
ana kadar 9’u tamamla-
nan ‘Gezegen Kafeler’den, 
Soğanlık Kültür Merkezi 
altında bulunan “Mars 
Gezegen Kafe”nin, düzen-
lenen törenle açılışı ger-
çekleştirildi.  

Kartallı kadınların, 

kent ekonomisine katıl-
ması, sosyal ve ekonomik 
hayatta desteklenmesi 
için hayata geçirilen, 
‘Kadın Emeği Pazarı’ da 
kültür merkezi önünde 
kurularak açılışa hem 
renk, hem de hareket 
kattı. Kartalı kadınların el 
emeği göz nuru ürünle-
rine açılışa katılan vatan-
daşlar yoğun ilgi gösterdi.  

Kartal’ın 20 mahallesi-
nin her birine ‘Gezegen 
Kafe’ oluşturma hedefi ile 
şimdiye kadar; Soğanlık 
Kültür Merkezi’nde Mars, 
Atalar Spor Tesisi’nde 
Merkür, Ekolojik Pa-
zar’da Neptün, Mustafa 
Necati Destek Eğitim 
Kursu’nda Venüs, Hürri-
yet Kültür Merkezi’nde 
Uranüs, Mehmet Ali 
Büklü Parkı’nda Jüpiter, 
Karlıktepe Spor Parkı’nda 
Dünya, Bayram Demirkol 
Parkı’nda Satürn ve Fatih 
Boylan Parkı’nda Plüton 
Gezegen Kafe’nin yapımı 
tamamlandı. Makine 
Hangar’da ve Yalı-Yunus-
Topselvi Kültür Mer-
kezi’nde bulunan iki 
Gezegen Kafe ise açılış 
için gün sayıyor.

Pendik Trabzon Caddesi  
Parkı Hizmete Girdi

Pendik Belediyesi 
Dumlupınar Mahallesi’ne 
yeni bir park kazandırdı. 
Trabzon Caddesi Parkı, 
mahallenin 7. parkı olarak 
bölge sakinlerinin hizme-
tine sunuldu 
İlçe geneline mahalle ve 

bölge fark etmeksizin park 
inşa etmeyi sürdüren 
Pendik Belediyesi 

Dumlupınar Mahallesi 
Trabzon Caddesi Parkı’nın 
yapımını tamamladı. Yeni 
tip salıncaklara sahip 
çocuk oyun alanı ve din-
lenme alanına sahip 435 
metrekarelik park, bölge 
sakinlerinin hizmetine 
girdi. Bu parkla birlikte 
Dumlupınar Mahallesi’n-
deki park sayısı 7 oldu.

İstanbul Büyükşehir 
Belediyesi (İBB) Başkanı 
Ekrem İmamoğlu, Arna-
vutköy'de halk buluşma-
sına katıldı. 

Cumhuriyet Meyda-
nı'nda otobüsün üstünden 
katılımcılara seslenen 
İmamoğlu, hazırlıklarının 
tam olduğunu, projelerini 
yaptıklarını ve yapmaya 
da devam ettiklerini söy-
ledi. 

Katılımcılardan destek 
isteyen İmamoğlu, CHP 
Arnavutköy Belediye Baş-
kan adayı Tekin Aras'ın 
adını "Tevfik" şeklinde te-
laffuz etti. 

Ekibi tarafından yazılı 
bir kağıtla uyarılan İma-
moğlu, "Tekin'e, 'Tevfik' 
dedim diye uyarıyorlar. 
Neyse olur..." dedi. 

Katılımcıları, İstanbul 
Gönüllüleri'ne üye olmaya 
davet eden İmamoğlu, 
sözlerini şöyle tamamladı: 

"Birlikte çalışmaya, 
sandıkta görev almaya, 

sandıkları güvende tut-
maya, hep birlikte çalış-
maya, milletçe demokrasi 
zaferi için uğraşmaya ve 
milletçe kazanmaya hazır 
mıyız? Hep beraber bu 
milletin İstanbul İttifakı'nı 
kurduğunu, bir vicdan itti-
fakı oluşturduğunu hak, 
hukuk mücadelesi verdi-
ğini hep birlikte tekrar 
göstereceğiz." 

Arnavutköy’deki genç-
lik enerjisini çok yüksek 
bulduğunu belirten İma-
moğlu, “Muhtemeldir ki 
sevgili Tekin Aras'ın ener-
jisi, gençliği buraya yansı-
mış” dedi. Görev süreleri 
boyunca İstanbul’un 39 il-
çesine eşit hizmet sunduk-
larına vurgu yapan 
İmamoğlu, “Hiç kimseye 
‘O bana oy verdi, bu bana 

oy vermedi’ diye düşün-
medik. ‘Burada bir başka 
partili belediye başkanı 
var, şu ilçede bir başka be-
lediye başkanı var’ asla 
demedik. Birileri gibi de 
seçmeni cezalandırmayı, 
aklımızın ucundan bile ge-
çirmedik” diye konuştu. 

 Kendi dönemlerinde 
“kesilecek” denilen sosyal 
yardımların 5-6 katına çı-

karıldığını belirten İma-
moğlu; Halk Süt’ten Anne 
Kart’a, daha önce sayıları 
sıfır olan keşlerden öğ-
renci yurtlarına, Kent Lo-
kantalarından Bölgesel 
İstihdam Ofislerine kadar, 
farklı alanlardaki uygula-
malarından örnekler 
verdi. Arnavutköy özelin-
deki hizmetleri de detay-
landıran İmamoğlu, 
yalnızca İSKİ’nin ilçede 
yaptığı altyapı yatırımları 
toplamının 3,8 milyar li-
rayı bulduğu bilgisini pay-
laştı. 

“Her şeyin en iyisini 
ben bilirim” diyen anlayış-
tan olmadıklarının altını 
çizen İmamoğlu, şunları 
söyledi: “Benim dediğim 
olacak diyenlerden değiliz 
biz. Biz, sizinle düşüneniz. 
Biz, ortak aklı, aynı ma-
sada buluşmayı sevenle-
riz. Bizim masamızdan 
birlik var. Bizim masa-
mızda birbirimizi dinle-
mek ve anlamak var.”

Cumhur İttifakı'nın Sultan-
beyli Belediye Başkan adayı Ali 
Tombaş, "Sultanbeyli-Kurtköy 
Metrosu'yla hemşehrilerimiz 
Sabiha Gökçen Havalimanı'na 
kolayca ulaşabilecekler. Sultan-
beyli Devlet Hastanesi-
Yenidoğan Metro Hattı'yla hem 
trafik yoğunluğunu azaltacak 
hem de hastaneye ulaşımı ko-
laylaştıracağız." dedi. 

Prof. Dr. Necmettin Erbakan 
Kültür Merkezi'nde düzenlenen 
"Türkiye Yüzyılı'nda 100 Proje 
ve Meclis Üyesi Adayları 
Tanıtım Programı"nda konuşan 
Tombaş, "bismillah" diyerek 
yeni bir yola çıktıklarını söyledi. 

Tombaş, AK Parti'nin siyaset 
sahnesine çıktığı ilk günden 
bugüne Sultanbeyli'de vatan-
daşların desteğinin hiç eksik ol-
madığını, ilçenin "AK 
Belediyecilik" vizyonuyla çok 
sayıda eser, proje ve yatırıma 
kavuştuğunu dile getirdi. 

- TEM Otoyolu'nun çevresine 
ses bariyerleri 

Tombaş, konuşmasında imar 
ve akıllı şehircilik, ulaşım, 
eğitim ve kültür, çevre ve doğa, 
gençlik ve spor, akıllı şehir 
uygulamaları ve dijital projeler, 
istihdam ve sosyal projeler ile 
sağlık projeleri başlıkları al-
tında topladıkları 100 projeyi 
anlattı. 

Kentsel dönüşüm alanında 
vatandaşlara destek olacaklarını 
bildiren Tombaş, "Sizlerin 
güvenli, mutlu, depreme 

dayanıklı binalarda otur-
malarından daha kıymetli hiçbir 
şey yok. Karşılıklı anlayış 
içerisinde tüm sorunların 
üstesinden geleceğiz. Kahra-
manmaraş merkezli deprem 
afetinin acı tecrübesini tekrar 
yaşamamak için el birliğiyle 
kentsel dönüşüm seferberliği 
başlatacağız." ifadelerini kul-
landı. 

Her mahalleye yapacakları 
kreşlerin 7/24 açık olacağını 
vurgulayan Tombaş, içinde 
sanat, spor ve oyun alanları ile 
atölyelerin yer aldığı "Çocuk 
Köyü" projesini gerçekleştire-
ceklerini söyledi. 

Tombaş, yeni muhtarlık bi-
naları inşa edeceklerini, burada 
gençlerin de ders çalışabileceği, 
sınava hazırlanabileceği yerler 

oluşturacaklarını, taksicilerin 
her türlü ihtiyacına cevap vere-
bilecek taksi durakları pro-
jelerini hayata geçireceklerini, 
TEM otoyolunun gürültüsünü 
engelleyecek ses bariyerleri ku-
racaklarını anlattı. 
İstanbul Büyükşehir Belediye 

(İBB) Başkan adayı Murat 
Kurum ile birlikte ilçeye birden 
fazla metro hattı kazandıracak-

larını aktaran Tombaş, şöyle 
konuştu: 

"Sultanbeyli-Kurtköy Metro-
su'yla hemşehrilerimiz Sabiha 
Gökçen Havalimanı'na kolayca 
ulaşabilecekler. Sultanbeyli De-
vlet Hastanesi-Yenidoğan 
Metro Hattı'yla hem trafik 
yoğunluğunu azaltacak hem de 
hastaneye ulaşımı kolaylaştıra-
cağız, Yenidoğan Devlet Has-

tanesi-Çeşme Durağı Hattı'nı 
hayata geçireceğiz. Maalesef 
CHP'li İBB yönetimi elinde 
ihmal edilen Sancaktepe-Çek-
meköy Hattı'nı da Murat 
Kurum Başkanımızla hızla 
tamamlayıp hizmete alacağız. 
Böylece Sultanbeyli'den Üskü-
dar'a, Marmaray'a, metrobüse, 
vapurlara metro ile aktarmamız 
ulaşacak ve İstanbul'un her yer-
ine ulaşım kolaylaşmış olacak." 

- "Hayata geçirdiğimizde 
gerçekten Kartal'ı Sultanbeyli'ye 
bağlamış olacağız" 

Aydos Tüneli Projesi'nin Sul-
tanbeyli'ye büyük değer kata-
cağına inandığını, kendilerini 
de heyecanlandırdığını anlatan 
Tombaş, "Bu projeyle Sultan-
beyli'nin ana arterlerinde trafik 
yoğunluğunu azaltmış olacağız. 
D-100 Pendik ve Kartal is-
tikametinde hızla ve güvenle 
trafik akışını sağlayacağız. 
Vatandaşlarımız zamandan ve 
yakıt tüketiminden büyük tasar-
ruf sağlamış olacak. İnşallah 
hayata geçirdiğimizde gerçekten 
Kartal'ı Sultanbeyli'ye bağlamış 
olacağız." dedi. 

Tombaş, ilçeye yeni nikah 
sarayı, uluslararası kongre 
merkezi, uzay ve bilim merkezi, 
turizm lisesi ve uygulama oteli, 
sosyal tesisler, kamp alanı, seyir 
terası, botanik park, spor kom-
pleksleri, yüzme havuzları, 
çocuk gelişim merkezi ve acil 
durum hastanesi inşa edecek-
lerini kaydetti. 

Şile Karamandere’ye 
yeni cami yapılıyor

Karamandere Mahal-
lesi’ne inşa edilecek olan 
projelendirilme ve mi-
mari çizimleri Şile Bele-
diyesi tarafından 
gerçekleştirilen Kara-
mandere Ekrem Özbil-
gin Camii’nin temeli 
törenle atıldı.  

Karamandere Mahal-
lesi’nde eski cami yeri 
üzerinde inşa edilecek 
yeni caminin temel atma 
töreni Kuran-ı Kerim ti-

laveti ile başladı. Temel 
atma töreninde ko-
nuşma yapan Şile Bele-
diye Başkanı İlhan 
Ocaklı: “Merhum Ekrem 
Özbilgin ağabeyimizin 
isminin yaşatılacağı ca-
mimizin projesini bele-
diye olarak gerçekleş- 
tirdik. Mahallemize ha-
yırlı olsun İş insanı 
Ömer Özbilgin ve aile 
fertlerine de ayrıca te-
şekkür ediyorum. .” dedi.
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Karagöl, BG Grup 4 
Eylül Stadyumu'nda dü-
zenlediği basın toplantı-
sında, kulübün ekonomik 
yapısı hakkında bilgi vere-
rek, bir miktar borçla ku-
lübü devraldıklarını 
anlattı. Transfer sezonuna 
kadar bu borcu kapattıkla-
rını belirten Karagöl, tek-
nik direktör Bülent 
Uygun'un göreve getiril-
mesiyle yeni bir transfer 
bütçesi hazırladıklarını 
ifade etti. 

Sivasspor Kulübünün 
hiçbir kurum ya da kişiye 
borcu bulunmadığını an-
latan Karagöl, "Sivass-
por'un borcu 1 aylık 
futbolcu maaş ödemesidir. 
Türk futbolunun içeri-
sinde bulunduğu ekono-
mik zorlukları göz önünde 
bulundurursanız herhalde 
Sivasspor yönetimi mü-
kemmele yakın bir iş yapı-
yor." dedi. Karagöl, ara 
transfer döneminde gelen 

ve giden oyuncularla ilgili 
de değerlendirme yaparak, 
yönetim ve teknik heyetin 
bu konuda çok ciddi mesai 
harcadığını vurgu-
ladı. 

Gelecek sezonun 
transfer çalışmala-
rına şimdiden başla-
dıklarını aktaran 
Karagöl, bazı oyun-
cularla görüşmelerin 
devam ettiğini söy-
ledi. 

Transfer politika-
sıyla ilgili de bilgi 
veren Karagöl, "Be-
lirli bir yaş dilimini 
geçmemiş, hırslı, Si-
vasspor'da emek ve-
recek ve buradan 
sonra da hem kendi-
nin hem kulübümü-
zün kazandığı bir transfer 
politikasını güdüyoruz." 
diye konuştu. 

"5'inciliği  
hedef koyduk" 
Teknik direktör Bülent 

Uygun'un göreve gelmesi-
nin ardından uzun so-
luklu bir planlama 
yaptıklarını anlatan Kara-

göl, şunları kaydetti: 
"Bu sezon Avrupa Kon-

ferans Ligi'ni yani 5'inci-
liği hedef koyduk. Türkiye 
Kupası'nda gitmek bizi 
yoracak bir süreçti, bu-

nunla ilgili gayretlerimizi 
gösterdik ama kadro dar-
lığından dolayı kupadan 
elenmek zorunda kaldık. 

Ocak ayının başında 
çizmiş olduğumuz 
bütün planı ve projeyi 
uyguluyoruz. İnşallah 
bundan sonraki sü-
reçte de yeni transfer-
ler, teknik heyetin 
çalışmaları, futbolcu-
larımızın gayretleriyle 
tam bir takım olduk." 

"Passolig ile  
süreci devam  
ettirmemeyi  
düşünüyoruz" 
Passolig'in ilk süre-

cinde Sivasspor Ku-
lübü Başkanı Mecnun 
Otyakmaz'ın çok 
ciddi kaygıları oldu-

ğunu ve bu kaygıların ge-
linen süreçte doğru 
olduğunun ortaya çıktı-
ğını belirten Karagöl, 
şöyle devam etti: 

"Biz Passolig, diğer işti-

rakler ve Kulüpler Birliği 
ile konuyu konuşuyoruz. 
Yani biz Passolig ile sü-
reci devam ettirmemeyi 
düşünüyoruz, bunu da 
kendilerine söyledik. Ama 
gelişen durumlarda, geli-
şen olaylarda kulüplerin 
hangi ortak paydada bu-
luşacakları nasıl bir yol iz-
leneceği de önümüzdeki 
günlerde ortaya çıkacak. 
Passolig kulüpleri mahke-
meye verecek, vermeye-
cek o Passolig'in bileceği 
bir iş. Biz üstümüze 
düşen görevi şimdiye 
kadar fazlasıyla yaptık. 
Passolig'den hak ettiğimiz 
geliri elde ettiğimizi de 
düşünmüyorum." 

Karagöl, naklen yayın 
gelirlerinin de 500 milyon 
dolardan 80-90 milyon 
dolarlara düştüğünü be-
lirterek, Türk futbolunun 
gelişmesi için bu gelirle-
rin artırılması gerektiğini 
sözlerine ekledi.

Sivasspor, Konferans Ligi'ni hedefliyor
1128 ŞUBAT 2024  ÇARŞAMBASPOR

Trendyol Süper Lig ekiplerinden EMS Yapı Sivasspor'un Basın Sözcüsü Gökhan Karagöl, 
kırmızı-beyazlı ekibin hedefinin UEFA Avrupa Konferans Ligi olduğunu söyledi.

Avrupa'nın 5 büyük liginde 
zirvedeki takımlar yerini korudu
Avrupa'nın 5 büyük futbol ülkesi Almanya (Bundesliga), Fransa (Ligue 1), İngiltere 
 (Premier Lig), İspanya (LaLiga) ve İtalya'daki (Serie A) maçlara hafta sonu devam edildi.
İngiltere'de Liverpool, İs-

panya'da Real Madrid, 
İtalya'da Inter, Almanya'da 
Bayer Leverkusen, 
Fransa'da ise Paris Saint-
Germain (PSG), puan 
tablosunun zirvesindeki 
yerini korudu. 

Real Madrid, Bayer Lev-
erkusen, Inter ve Liver-
pool'un kayıp yaşamadığı 
haftada PSG ise bir puana 
razı oldu. 

Real Madrid  
hata yapmadı 
Zirve mücadelesinde 

büyük heyecanın yaşandığı 
LaLiga'da Real Madrid, sa-
hasında Sevilla'yı Luka 
Modric'in attığı golle 1-0 
yendi. 

Real Madrid Teknik Di-
rektörü Carlo Ancelotti'nin 
81. dakikada gelen golün 
ardından kenarda değişik-
lik yapılmasını bekleyen 
milli futbolcu Arda Güler'i 
oyuna almaktan 
vazgeçmesi, maçın konuşu-
lan anlarından biri oldu. 

Barcelona, sahasında 
Getafe'yi 4-0'lık skorla 
geçerek zirve takibini 
sürdürdü. 

Atletico Madrid ise lig so-
nuncusu Almeria'ya konuk 
olduğu maçtan 2-2 be-
raberlikle ayrılarak son 4 
haftada üçüncü kez puan 
kaybı yaşadı. 

LaLiga'da 26. hafta 
geride kalırken, Real 
Madrid 65 puanla zirvede 
yer aldı. Barcelona 57, bir 
maçı eksik Girona 56 ve 
Atletico Madrid 52 puanla 
sıralandı. 

Premier Lig'de  
Liverpool zirvede 
Chelsea'yi 1-0 yenerek 

zafere ulaştığı İngiltere Lig 
Kupası finali nedeniyle Pre-
mier Lig maçını hafta içi oy-
nayan Liverpool, evinde 
Luton Town'ı 4-1 mağlup 

etti. Çok sayıda sakatlık 
problemi yüzünden birçok 
as oyuncusundan faydalana-
mayan Liverpool'a galibiyeti 
getiren golleri, Virgil van 
Dijk, Cody Gakpo, Luis Diaz 
ve Harvey Elliott attı. 

Son şampiyon Manches-
ter City, deplasmanda 
Bournemouth'u 1-0 yenerek 

hata yapmadı. 
Arsenal ise evinde New-

castle United'ı 4-1'lik skorla 
geçti. Premier Lig'in 26. haf-
tasında 60 puanlı Liverpool 
liderliğini korudu. "Kır-
mızılar"ın ardından 59 
puanlı Manchester City, 58 

puanlı Arsenal ve 52 puanlı 
Aston Villa sıralandı. 

Bayer Leverkusen  
kazanmaya  
devam ediyor 
Bayer Leverkusen, sa-

hasında Mainz 05'i Granit 
Xhaka ve Robert Andrich'in 
golleriyle 2-1 yenerek üst 
üste 4. galibiyetini aldı. 

Bayern Münih, son 
dakikalarda Harry Kane'in 
bulduğu golle evinde 
Leipzig'i 2-1 mağlup ederek 
iki maç sonra galip geldi. 
İlk 4'e girme mücadelesi 

veren takımlardan Stuttgart, 
sahasında Köln ile 1-1 be-

rabere kaldı, Borussia Dort-
mund ise evinde 
Hoffenheim'a 3-2 yenildi. 

Bundesliga'da 23. haf-
tanın ardından Bayer Lev-
erkusen, 61 puanla 
liderliğini sürdürdü. Bayern 
Münih 53, Stuttgart 47 ve 
Borussia Dortmund 41 
puanla takibe devam etti. 

Inter art arda  
7. maçını kazandı 
Serie A'nın zirvesindeki 

Inter, milli futbolcu Hakan 
Çalhanoğlu'nun yedek bek-
lediği maçta Lecce'yi deplas-
manda 4-0 yendi. 

Peş peşe 7. maçını 
kazanan Inter, Lautaro Mar-
tinez (2), Davide Frattesi ve 
Stefan de Vrij'ın golleriyle 
galibiyete ulaştı. 

Zirvenin en yakın takipçisi 
Juventus, sahasında Frosi-
none'yi 2-1 geriden gelerek 
3-2 mağlup etti. Siyah-beya-
zlılarda milli futbolcu Kenan 
Yıldız, 62. dakikada oyuna 
girdi. 

Atalanta'yı ağırladığı maç-
tan 1-1'lik beraberlikle 
ayrılan Milan'ın zirveyle 
arasındaki fark açılmaya 
devam etti. 

Serie A'nın 26. haftasında 
bir maçı eksik Inter, 66 
puanla zirvede yer aldı. In-
ter'i 57 puanlı Juventus ve 
53 puanlı Milan izledi. 

PSG, üç hafta  
sonra puan kaybetti 
Ligue 1'in 23. haftasında 

lider PSG, sahasında Rennes 
ile 1-1 berabere kalarak üç 
hafta sonra puan kaybetti. 

Zirve takipçilerinden 
Brest, deplasmanda Stras-
bourg'u 3-0'lık skorla geçti. 

Monaco'nun Lens deplas-
manında 3-2 kazandığı haf-
tada, Nice ise Clermont ile 
0-0 berabere kaldı. 

Ligde 54 puanlı PSG, lid-
erliğini sürdürdü. PSG'nin 
ardından Brest 43, Monaco 
41 ve Nice 40 puanla sıra-
landı.

Haftanın kapanış müsabakasında Galatasaray, 
sahasında Bitexen Antalyaspor'u 2-1 mağlup etti. 
Bu sonuçla puanını 72 yapan sarı-kırmızılı takım, 
Fenerbahçe'nin 2 puan önünde liderliğini 
sürdürdü. 

Süper Lig'deki yenilmezlik serisini 15 maça 
çıkaran Galatasaray, liderliği bırakmadı 

Bu sonuçla sarı-kırmızılı ekip 23. galibiyetine 
ulaştı. Geride kalan bölümde 3 beraberlik ve 1 ye-
nilgisi olan "Cimbom" puanını 72 yaparak maç ek-
siği nedeniyle Fenerbahçe'ye kaptırdığı liderliği 
geri aldı. 

Bitexen Antalyaspor ise bu sezon 8. kez yenilerek 
35 puanda kaldı. 

Süper Lig'in 27. haftasında toplam 28 golün 
atıldığı karşılaşmaların 7'sini ev sahibi takımlar, 
2'sini konuk ekipler kazandı. Bir mücadele ise be-
raberlikle sonuçlandı. 
Sonuçlar 
Ligin 27. haftasında oynanan maçlarda alınan 
sonuçlar şöyle: 
Yılport Samsunspor-Çaykur Rizespor: 3-0 
Mondihome Kayserispor-MKE Ankaragücü: 3-2 
Gaziantep FK-RAMS Başakşehir: 0-2 
TÜMOSAN Konyaspor-Atakaş Hatayspor: 2-0 
Fenerbahçe-Kasımpaşa: 2-1 

EMS Yapı Sivasspor-Siltaş Yapı Pendikspor: 4-1 
VavaCars Karagümrük-Corendon Alanya: 1-1 
Trabzonspor-Yukatel Adana Demirspor: 1-0 
İstanbulspor-Beşiktaş: 0-2 
Galatasaray-Bitexen Antalyaspor: 2-1 
28. hafta 
Süper Lig'de 28. haftanın programı şöyle: 
1 Mart Cuma: 
20.00 Kasımpaşa-EMS Yapı Sivasspor  
2 Mart Cumartesi: 
13.30 MKE Ankaragücü-İstanbulspor  
16.00 Çaykur Rizespor-Mondihome Kayserispor 
19.00 Atakaş Hatayspor-Fenerbahçe  
3 Mart Pazar: 
13.30 RAMS Başakşehir-Yılport Samsunspor  
13.30 Siltaş Yapı Pendik- TÜMOSAN Konya 
19.00 Beşiktaş-Galatasaray (Tüpraş) 
4 Mart Pazartesi: 
17.00 Yukatel Adana DS-VavaCars Karagümrük  
20.00 Corendon Alanyaspor-Trabzonspor  
20.00 Bitexen Antalyaspor-Gaziantep FK 

Süper Lig'in 27. haftasında Galatasaray liderliğini sürdürdü

Edanur, Paris 2024  
kotası için çalışıyor
Rekortmen milli atlet 

Edanur Tulum, 400 
metrede 53.32 saniyelik 
derecesini geliştirerek 
2024 Paris Olimpiyat 
Oyunları'na katılmayı 
hedefliyor. 

Türkiye Atletizm Fe-
derasyonunun olimpik 
kadrosunda yer alan 18 
yaşındaki milli atlet, 400 
metrede elde ettiği başa-
rılarla dikkati çekiyor. 

Edanur Tulum, bu yıl 
Türkiye Büyükler Salon 
Şampiyonası'nda 400 
metreyi 54.02 saniyede 
koşarak, Nevin İnce'ye 
ait 20 yaş altı Türkiye re-
korunu egale etti. 

Balkan Salon Atletizm 
Şampiyonası'nda 400 
metrede ikinci olan Eda-
nur, aynı organizas-
yonda 4x400 bayrak 
yarışında da milli ta-
kımla altın madalyaya 
uzandı. 

Edanur Tulum, 
2023'te de Slovenya'nın 
Maribor kentinde dü-
zenlenen Avrupa Genç-
lik Olimpik Festivali'nde 
(EYOF) 400 metrede 
elde ettiği 53.32'lik dere-
ceyle 18 ve 20 yaş altı 
Türkiye rekorunu kırdı. 

Milli sporcu, Türkiye 
Atletizm Federasyonu-
nun takviminde yer alan 
turnuvalarda bu derece-
sini geliştirerek 2024 
Paris Olimpiyatları'na 
katılmak için Eskişe-
hir'deki Vali Sami Sön-
mez Spor 
Kompleksi'nde çalışma-
larını sürdürüyor. 

"20'nci rekorumu  
kırıp, altına 
uzandım" 
Edanur Tulum, AA 

muhabirine yaptığı açık-
lamada, 2024 yılının 
kendisi için güzel başla-
dığını ve katıldığı orga-
nizasyonlarda önemli 
başarılara imza attığını 
dile getirdi. 
İstanbul'da düzenle-

nen Türkiye Büyükler 
Salon Şampiyonası'nda 
kırdığı rekora değinen 
milli atlet, "Şampiyo-
nada 54.02'lik dere-
cemle 20'nci rekorumu 
kırıp, altın madalyaya 
uzandım. Çekişmeli ve 
heyecanlı bir yarıştı. 
2024 Paris Olimpiyatla-
rı'na katılmayı istiyorum 

ancak en büyük hedefim 
2028 Los Angeles Olim-
piyatları'nda final koş-
mak. Peru'da 26-31 
Ağustos'ta 20 Yaş Altı 
Dünya Şampiyonası var. 
Orada finalde yarışıp, 
güzel bir dereceyle kür-
süde yer almayı hedefli-
yorum." 

"Verilerimiz,  
dereceyi   
gösteriyor" 
Edanur Tulum'un an-

trenörü Gökhan Dede 
ise Büyükler Türkiye 
Şampiyonası'nda 20 yaş 
altı rekorunu egale eden 
milli atlete güvendiğini 
belirterek, "Salonda koş-
tuğumuz derece, açık 
havadaki derecelerin bir 
yansıması olacak. Verile-
rimiz, hedeflerimize yak-
laştığımızı gösteriyor. 
2024 Paris Olimpiyatla-
rı'na katılmak için ge-
rekli olan zamanı 
yakalayacağımız bir gös-
tergesi." ifadelerini kul-
landı. 

2024 Paris Olimpiyat 
Oyunları'na doğrudan 
katılım barajının 400 
metre için 50.95 saniye 
olduğu bilgisini veren 
Dede, Edanur Tulum'un 
olimpiyat vizesi alabil-
mesi için gereken şart-
ları şöyle açıkladı: 

"Dünya sıralamasın-
daki sistem var. Orada 
52 saniyeyi 3 ya da 4 ya-
rışmada koşarsak, olim-
piyatlara gitme şansını 
yakalayacağız. En iyi 
53.32 derecemiz var. 
Haziran ayına kadar 52 
saniye derecelerini ko-
şarsak olimpiyatlara 
gitme şansımız çok yük-
sek. 2024 Paris Olimpi-
yatları'na gitmemiz için 
dünyada ilk 48 sporcu 
arasına girmemiz gere-
kiyor. Bunun için de 1 
saniye daha hızlı koşma-
lıyız. Böylece dünya sıra-
lamasından 
olimpiyatlara gidebilece-
ğiz. 1 saniye kısa da olsa 
atletizm için çok güçlü 
bir zaman. Şu anki veri-
lerimiz bu dereceyi ya-
kalayacağımız 
gösteriyor. 2028 Olimpi-
yat Oyunları'nda Eda-
nur'un 400 metrede 
olimpiyat finali koşan ilk 
Türk kadın sporcu olma-
sını planlıyoruz."

PUAN DURUMU 

                                         O         G       B        M       A         Y          P 
1.GALATASARAY       27       23     3        1         57        15        72 
2.FENERBAHÇE        27       22     4        1         70       22       70 
3.TRABZONSPOR     27       14      4        9        43       33       46 
4.BEŞİKTAŞ                 27       14      4        9        39       31        46 
5.KASIMPAŞA             27       11       6        10      48       50       39 
6.SİVASSPOR              27       9        10      8        34       37        37 
7.BAŞAKŞEHİR          27       10      6        11       35       33       36 
8.RİZESPOR                27       10      6        11       28       40       36 
9.ANTALYASPOR      27       8        11       8        32       31        35 
10.KAYSERİSPOR     27       10      8        9        35       38       35 
11.SAMSUNSPOR      27       9        6        12      33       36       33 
12.ADANA DS              27       7        11       9        39       36       32 
13.ALANYASPOR       27       6        12      9        32       40       30 
14.KARAGÜMRÜK    27       7        8        12      32       31        29 
15.ANKARAGÜCÜ     27       6        11       10      32       35       29 
16.HATAYSPOR          27       6        11       10      32       37        29 
17.GAZİANTEP           27       7        7        13      31        40       28 
18.KONYASPOR         27       6        10      11       26       39       28 
19.PENDİKSPOR       27       6        8        13      32       55        26 
20.İSTANBUL             27       3        6        18      20       51        12 
NOT: Kayserispor ve İstanbulspor'un 3'er puanı silindi.

Trendyol Süper Lig'de 27. hafta maçları tamamlandı. Antalyaspor'u 2-1 mağlup eden 
Galatasaray, puanını 72'ye çıkardı ve Fenerbahçe'nin 2 puan önünde liderliğini sürdürdü.
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Sahte haberlerle başa çıkmanın yolları 

28 ŞUBAT 2024 ÇARŞAMBA

Kaspersky 2024 yılı 
endüstriyel siber güvenlik 
öngörülerini paylaştı!

Kaspersky, 2024 yılı için Endüstriyel 
Kontrol Sistemleri Siber Acil Durum Müda
hale Ekibi (ICS CERT) tahminlerini yayınla
yarak önümüzdeki yıl endüstriyel 
işletmelerin karşılaşacağı temel siber 
güvenlik zorluklarının özetini derledi. Tah
minler fidye yazılımı tehditlerinin süreklil
iğine, kozmopolitik hacktivizmin 
yükselişine, "saldırgan siber güvenliğin" 
mevcut durumuna, lojistik ve taşımacılık 
tehditlerindeki dönüştürücü değişimlere 
dikkat çekiyor.Kaspersky, 2023 yılına 
bakıldığında endüstriyel siber güvenlik or
tamının gelişmeye devam edeceğini ve 
birkaç önemli trendin ortaya çıkacağını 
öngördü. IIoT ve SmartXXX sistemlerinde 
verimlilik arayışı saldırı yüzeyini genişle
tirken, enerji iletim fiyatlarındaki artış do
nanım maliyetlerini artırarak bulut 
hizmetleri yönünde stratejik bir kaymaya 
neden oldu. Kamunun endüstriyel 
süreçlere artan katılımı, yetersiz nitelikli 
çalışanlar nedeniyle karşılaşılan veri sızın
tıları ve sorumlu ifşa için yetersiz uygula
malara dair endişeler de dahil olmak üzere 
bazı yeni riskleri beraberinde getirdi. 

Bu retrospektif analiz, 2024 yılında 
sanayi kuruluşlarının karşılaşacağı siber 
güvenlik ortamının anlaşılması için zemin 
hazırlıyor. 

 
Yüksek değere sahip kuruluşları 

hedef alan fidye yazılımları 
Fidye yazılımlarının 2024 yılında 

endüstriyel işletmeler için öncelikli endişe 
kaynağı olmaya devam edeceği 
öngörülüyor. Büyük kuruluşlar, özel ürün 
tedarikçileri ve büyük lojistik şirketleri, 
potansiyel olarak ciddi ekonomik ve sosyal 
sonuçlara neden olabilecek artan risklerle 
karşı karşıya kalıyor. Siber suçluların 
büyük miktarda fidye ödemesi yapabilecek 
kuruluşları hedef alarak, üretim ve tesli
matta aksamalara neden olması bek
leniyor. 

 
Kozmopolitik protesto hacktivizmi 
Jeopolitik motivasyona sahip hack

tivizmin yoğunlaşacağı ve daha yıkıcı 
sonuçlar doğuracağı tahmin ediliyor. 
Ülkelere özgü protesto hareketlerine ek 
olarak, ekohacktivizm gibi sosyokültürel 
ve makroekonomik gündemler tarafından 
yönlendirilen kozmopolitik hacktivizm 
akımının yeni dönemde yükselmesi bek
leniyor. Güdülerin bu şekilde çeşitlenmesi 
daha karmaşık ve zorlu bir tehdit ortamına 
katkıda bulunabilir. 

 
Daha ince tehditler ve tespit etmede 

zorluk 
Siber tehdit istihbaratı toplamak için 

"saldırgan siber güvenlik" kullanımının 
tartışmalı sonuçlar doğuracağı beklentisi 
hakim. Bu yaklaşım potansiyel tehlikelerin 
erken işaretlerini ortaya koyarak kurumsal 
güvenliği artırabilirken, gri ve karanlık 
bölge arasındaki ince çizgiyi de ihlal ede
bilir. Ticari ve açık kaynaklı araçlarla do
nanmış kâr amaçlı siber faaliyetler, daha 
gizli bir şekilde çalışarak tespit ve soruş
turmayı zorlaştırabilir. 

 
Otomasyon ve dijitalleşmedeki zor

luklara bağlı olarak lojistik ve taşı
macılıkla ilgili tehditlerdeki değişimler 

Lojistik ve taşımacılığın hızlı otomasy
onu ve dijitalleşmesi, siber ve geleneksel 
suçların iç içe geçerek yeni zorluklar or
taya çıkarmasına neden oluyor. Buna araç 
ve mal hırsızlığı, deniz korsanlığı ve 
kaçakçılık da dâhil. Hedefli olmayan siber 
saldırılar, özellikle nehir, deniz, kamyon ve 
özel amaçlı araçlarda fiziksel sonuçlara yol 
açabilir.Kaspersky ICS CERT Başkanı 
Evgeny Goncharov, şunları söylüyor: 
"Sanayi sektörünün siber güvenliği, hem 
yeni saldırı türleri hem de eskilerinin daha 
sofistike versiyonları eşliğinde sürekli bir 
değişim geçiriyor. Fidye yazılım saldırıları 
hala büyük bir sorun ve bilgisayar korsan
ları daha gelişmiş yöntemlerle büyük, karlı 
şirketleri hedef almakta giderek daha iyi 
hale geliyor. Sosyal konularla motive olan 
hacktivistler de daha aktif hale geliyor ve 
tehditlere farklı bir karmaşa boyutu ek
liyor. Taşımacılık ve lojistik sektörü bu 
değişikliklere karşı özellikle savunmasız 
kalıyor, çünkü sistemleri giderek daha diji
tal hale geliyor. Siber ve geleneksel suçların 
bu birleşimi küresel tedarik zincirleri için 
ciddi bir tehdittir. Kendimizi korumak için 
siber güvenliğe öncelik vermeli, fidye öde
mekten kaçınmalı ve savunmamızı 
geliştirmeye devam etmeliyiz."  

            HASAN KAYIKÇI

 IP hırsızlığı genellikle tık
landığında IP adresinizi kayde
den ve saklayan bir bağlantıdır. 
Birileri IP'yi web üzerinde izle
mek için başka bir araç kullan
abilir ve ağdaki çeşitli web 
sayfalarıyla etkileşimlerini not 
edebilir. Bir IP'nin sağlayabile
ceği bilgi miktarı oldukça düşük 
olmasına rağmen, yine de tanım
lanabilir bir veri parçasıdır ve 
eğer biri bunu yapmak için 
zaman ve kaynak ayırırsa, 
yasadışı amaçlar için kullanıla
bilir. Size rastgele bağlantılar 
gönderen masum kullanıcılar 
gibi görünse bile çevrimiçi 
tehditlere karşı dikkatli olarak 
saldırganlardan bir adım önde 
olabilirsiniz.  

 
IP adresini kimler neden 

kaydetmek ister 
IP adresinin kaydedilmek is

tenmesinin birkaç nedeni vardır. 
Bazı çevrimiçi mağazalar mis

afirlerini reklamlarla hedefle
meyi daha kolay bulabilir. IP 
genel bir konum verdiğinden, 
mağazalar reklamları daha 
kişisel olacak şekilde özelleştire
bilir. Bu aynı zamanda sosyal 
medya web siteleri tarafından, 
bağlı bir bağlantıya tık
ladığınızda ilgi alanlarınızı kay
detmek için de yapılır. 
Kullanıcılardan bağlantıları 
olağandışı göründüğünde 
yeniden kimlik doğrulaması yap
malarını isteyerek dolandırıcılığı 
önlemeye de yardımcı olur.  

Bir çevrimiçi mağaza veya 
web sitesi IP adresinizi belirleye
bildiği gibi, kötü niyetli aktörler 
de IP adresinizi ele geçirebilir. 
Elde edeceği diğer bilgiler ile bir
likte farklı amaçlar için IP 
adresinizi kullanabilir.   

Hedefleme ve izleme  IP 
adresi, diğer bilgilerle bir
leştiğinde, bir kişinin veya şir
ketin kötü niyetli nedenlerle 

hedeflenmesini kolaylaştırabilir 
çünkü IP, kişinin yaklaşık coğrafi 
konumunu ele verir. Ayrıca diye
lim ki güvenliği ihlal edilmiş 
halka açık bir WiFi'ye bağ
landıysa, bir dolandırıcı kul
lanıcının çevrimiçi etkinliğini 
bununla izleyebilir. 

DDOS saldırıları  Kötü niyetli 
bir aktör, bir bireyin ya da şir
ketin IP adresini ele geçirerek, 
bu adresi sahibinin internet 
bağlantısını çökertmek için kul
lanabilir. 

Sosyal mühendislik Zeki bir 
dolandırıcı, IP'yi bir bireyden 
veya hatta bir şirketten daha 
fazla bilgi edinme aracı olarak 
kullanabilir. Bunu muhtemelen 
başka bir oltalama yöntemi takip 
edecek veya eşlik edecek ve 
potansiyel olarak daha büyük bir 
siber saldırıya dönüşecektir. 

IP'nin kötüye kullanımı  Akıllı 
bir suçlu, bağlantınızı taklit ed
erek ve izniniz olmadan yasadışı 

faaliyetlerde bulunarak IP 
adresinizi kötüye kullanabilir. 
Özünde, dolandırıcı IP'nizi bir 
VPN gibi kullanmış ve kendi 
bağlantısını sizinkiyle 
maskelemiş gibi olur. 

 
IP hırsızlığına karşı nasıl 

korunulur? 
Kullanıcıların  kendilerini ko

rumasının birçok yolu var ancak 
temel olarak dikkat edilmesi 
gereken üç temel konu şu şek
ilde özetlenebilir; 
İnternette rastgele bağlan

tılara asla tıklamayın. Bunun sık 
sık tekrarlanması gerekir ve tık
ladığınız bağlantı her zaman bir 
IP yakalayıcı değil kötü amaçlı 
bir bağlantının başka bir biçimi 
de olabilir ve bu da kötü amaçlı 
yazılım bulaşmasına neden ola
bilir.  

VPN kullanın. Muhtemelen 
kendinizi korumanın en iyi yolu, 
trafiğinizi diğer düğümler üz

erinden yönlendirerek kendi 
adresinizi maskeleyen, IP'nizi ve 
konumunuzu gizleyen premium 
bir VPN hizmeti kullanmaktır. 
Ücretsiz VPN hizmetlerinden 
uzak durmanızı öneriyoruz 
çünkü bu hizmetler kötü amaçlı 
yazılım içerme, zayıf güvenlik 
koruması nedeniyle bir güvenlik 
tehlikesine yol açma veya kişinin 
verilerinin kaydedilip üçüncü 
taraf reklamcılara satarak 
kişinin gizliliğine zarar verme 
olasılığı nedeniyle risklidir. 

Güvenlik duvarınızı güvence 
altına alın. Yönlendiriciniz ve 
diğer cihazlarınız için güçlü 
parolalar belirleyin ayrıca inter
net ile aranızda koruyucu bir 
bariyer oluşturmak için güvenlik 
duvarı korumanızı geliştirebile
cek çözümler kullanın. 

    SERRA KARAÇAM  

İnternetle ilgili en iyi şeylerden biri, 
geniş bir bilgi deposu olmasıdır. 
Aradığınız bilgi birkaç tıklama uzağınızda 
olabilir. Bilgiye sınırsız erişim olanağı be
raberinde zorlukları da getiriyor. Dijital 
güvenlik şirketi ESET bilgi çağında sahte 
ya da yanıltıcı haberlerle nasıl baş 
edilebileceği konusunda öneriler paylaştı.   

Günümüz bilgi çağında o kadar çok 
bilgi bombardımanına tutuluyoruz ki uy
durma, manipüle edilmiş veya başka bir 
şekilde yanlış ve yanıltıcı olan içeriği etkili 
bir şekilde tanımlamak ve filtrelemek 
giderek daha göz korkutucu bir görev ha
line geliyor.  İnternette karşılaştığınız 
hiçbir şeyi olduğu gibi etmemeniz gerek
tiğini söylemek sıradan hale geldi; buna 
rastgele makaleler, sosyal medya pay
laşımları ve kendini “uzman” ilan eden
lerin yorumları da dahil. Yapay zeka 
destekli sahte ses, görüntü ve video kli
pler dezenformasyon kampanyalarını ko
layca güçlendirebildiğinden, deepfake 

içerikleri de işin içine kattığınızda sular 
daha da bulanıyor. 

 
Sahte bilgiler birçok şekilde ve 

yerde yayılabilir 
Makaleler ve raporlar: Haberleri nere

den aldığınıza bağlı olarak, bazı insanlar 
öznel gerçekleri (daha taraflı medya) veya 
yanlış bilgi yayan kötü niyetli aktörler 
tarafından kurulan gerçek sahte siteleri 
tercih eder. 

Sosyal Medya: Burada dezenformasyon, 
sahte haber siteleri gibi çeşitli kaynaklar
dan paylaşılan makaleler, sahte haberleri 
yayan yorumcular veya söz konusu yanlış 
bilgileri içermek için oluşturulan sayfalar 
ya da gruplar şeklinde yayılabilir. Yalan
larıyla daha inandırıcı olmak için poli
tikacılar veya bilim insanları gibi 
toplumun etkili üyeleri gibi davranan kul
lanıcılar da ilgi çekicidir. 

Forumlar ve yorum bölümleri: Sosyal 
medyada olduğu gibi, her şey makale link

lerini paylaşmak, sahte bilgileri öne 
çıkaran başlıklar oluşturmak veya aynı 
şeyi yapan gönderiler yapmakla ilgilidir. 
4chan gibi çevrimiçi topluluklarda yayılan 
kutuplaştırıcı yorumlar, gerçek dünyadaki 
aşırıcılığın itici gücü olabilir. 

Videolar ve görüntüler: Video veya 
görüntü içeriği paylaşmak için kullanılan 
herhangi bir platform, sahte raporlar, 
kötü niyetli olay özetleri,  değiştirilmiş 
görüntüler ve önyargılı belgeseller şek
linde sahte bilgileri yaymak için kullanıla
bileceği gibi, içeriklerini yaymak için 
toplumsal kutuplaşmadan yararlanan 
çevrimiçi kişilikler aracılığıyla da kul
lanılabilir. 
İnternette dezenformasyon veya 

sahte haberlerle nasıl başa çıkılır? 
İnternette gördüklerimiz ve okuduk

larımız üzerinde düşünmek, sahte haber
lerin etkisine karşı koymanın en iyi 
yöntemidir. Ne yazık ki eleştirel düşünme 
okullarda genellikle iyi öğretilmiyor 

ancak bunun evde kendi kendine öğre
nilemeyeceği anlamına da gelmiyor. Peki 
gerçek bir hikaye ile uydurma bir hikayeyi 
tam olarak nasıl ayırt edebilirsiniz?  

Öncelikle, durun ve karşılaştığınız bil
giler hakkında düşünün. Sırf bir videoda 
beyaz önlük giyiyor diye bir “doktorun” 
bir aşının ya da tedavinin etkileri 
hakkında söylediklerine körü körüne 
inanmak yanlıştır, zira internette herkes 
doktorculuk oynayabilir. Aynı şekilde, bu 
yıl gerçekten üç gözlü bir bebek doğmuş 
olsaydı bunun nasıl bir mucize olacağını 
düşünün. 
İkinci olarak, karşılaştığınız her şeyi in

celeyin ve doğrulayın. Sosyal medya sık
lıkla uydurma askerlik belgeleri, seçim 
sonuçlarının hileli olarak adlandırılması, 
film sahnelerinin gerçek olaylar gibi 
yeniden düzenlenmesi, tüm aşıların 
ölüme neden olduğunun söylenmesi gibi 
sahtekarlık ve aldatmacaları yaymak için 
kullanılır. Buna karşı koymanın en iyi 
yolu, tarafsız haber sitelerini kontrol 
etmek ve aldatmacaları ortaya çıkaran 
araştırma sayfalarını takip etmektir. 

Üçüncü olarak, her veri parçasını bir 
perspektife oturtun. Bir önceki maddede 
sunulanlar gibi çeşitli meşru kaynakları 
kullanarak okuyun ve kendi fikrinizi oluş
turun. Çeşitli bakış açılarını damıtarak 
kritik konularda kendi pozisyonlarınızı 
oluşturabilir ve internetin gücüyle ilginç 
bulduğunuz bir şeyi daha iyi anlamaya 
çalışabilirsiniz. 

Sakin olun ve açıkça önyargılı bir görüş 
nedeniyle kışkırtılmamaya çalışın. Tartış
malar hararetlenebilirken tıpkı sıradan 
zorbalar gibi, çevrimiçi troller de pro
vokasyondan beslenir. Onların deyimiyle 
“yemi yutarak” konumlarını meşrulaştır
maya izin vermeyin. 

ALİ BALTACI

IP hırsızlığı 
hakkında  
bilmeniz 
gereken  
her şey

İnternet Protokol adresi (kısaca IP adresi) bir kişinin kimlik kartına çok benzer bir işlev görür; ağdaki bir bilgisayarı tanımlayan benzersiz bir 
karakter dizisidir. Her IP benzersizdir ve bilgisayarın genel konumu gibi bazı ilginç bilgileri temsil eder. Dijital güvenlik şirketi ESET bir bilgisa

yarın çevrimiçi kimliği olan IP adresinin neden kaydedilmeye çalışıldığını irdeleyerek kötü niyetli aktörlerin neler yapabileceğini inceledi.
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